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هزار راه نرفته

 اعلام آمادگی فولاد مبارکه اصفهان برای سرمایه گذاری معدنی در جنوب کرمان

کرمانازکداممسیربهرشداقتصادیمیرسد؟

جزئیات بیمه تکمیلی 
بازنشستگی 

بازنشســتگان جمعیت قابل توجهــی از جامعه را 
تشــکیل می دهند و به دلیل شرایط سنی، زندگی 

آنها در این دوره با فراز و فرودهایی همراه است و نیاز دارند مورد حمایت های 
خاص قرار بگیرند؛ یکی از این حمایت ها بیمه  تکمیلی است و آنها انتظار دارند 

در مقابل پرداخت حق بیمه،خدمات مورد انتظار را دریافت کنند.

دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان با 
اشاره به این مطلب که رســیدگی ویژه و خارج از 

نوبت به پرونده های مفاســد اقتصادی و اداری از اولویت های دســتگاه 
قضایی در ســال جاری است، گفت:دادســرای کرمان بر مبنای تاکیدات 
رهبر معظم انقلاب اســلامی تــلاش دارد که پشــتیبانی قاطع قضایی از 

تولیدات دانش بنیان و اشتغال آفرین را بیش از گذشته محقق سازد.

ســخنگوی کمیســیون اصــل ۹۰ مجلــس گفت: 
لیست های افشا شده از بدهکاران بانکی کامل نیست و 

مجلس بر فرآیند تکمیل اطلاعات و شفافیت تسهیلات بانکی نظارت می کند.  
به گزارش مهر، علی خضریان، با اشاره به انتشار لیســت ابربدهکاران بانکی، 
گفت: پیگیری و همکاری دولت در خصوص شفاف سازی در نظام بانکی کشور، 

قابل تحسین است.
 اینکه دولــت و وزارت اقتصاد، اصلاحات اقتصــادی را از بانک ها و بنگاه های 
اقتصادی خود شــروع کرده اند، نشــان دهنده عزم جدی قــوه مجریه برای 
 تغییر وضع موجود و ســامان بخشــیدن به نظام اعتبارات در کشــور است.

فهرست اسامی بدهکاران 
 بانکی ناقص است

دادستانکرمان:
پرونده های مفاسد اقتصادی 

و اداری خارج از نوبت 
 رسیدگی شود
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آخرالزمان پسته
محسنجلالپور

صدای گرانی نهاده ها صدای گرانی نهاده ها ۶۰۶۰ روز دیگر شنیده می شود روز دیگر شنیده می شود
تعلل در تخصیص ارز نهاده ها تا دو ماه آینده آشکار می شودتعلل در تخصیص ارز نهاده ها تا دو ماه آینده آشکار می شود

در هواپیمــا، مــردی کنــارم نشســته 
بــه  نســبت  بی تفــاوت  کــه  بــود 
اطرافــش، جــدول حــل می کــرد. نــه 
 او مــن را می شــناخت و نــه مــن او را. 
غــرق در خــود بــودم کــه پرســید: »مهم ترین 
ــران کــه چهــار  ــی ای کالای غیرنفتــی صادرات
حــرف دارد چیســت؟« از روی عــادت گفتــم: 

پســته. 
ظاهــرا پاســخ صحیــح بــود کــه گفــت: آفرین 

درســت گفتــی.
ــرو  ــر ف ــه فک ــرد ب ــه آن م ــوال بی مقدم ــا س ب
رفتــم؛ آیــا پســته همچنــان مهم تریــن 
 کالای غیرنفتــی صادراتــی ایــران اســت؟

صنعت پســته ایران بیــش از پنج دهــه قدمت 
دارد و از اواخــر دهــه پنجــاه تــا امروز همیشــه 
پیشــتاز صــادرات بخــش کشــاورزی بــوده اما 
ایــن واقعیــت را نبایــد از نظــر دور داشــت کــه 
ایــن صنعــت، بــه دلایــل مختلــف روز بــه روز 
ــگاه خــود اســت.  در حــال از دســت دادن جای

ــی  ــرده مالک ــاختار خ ــه س شــکی نیســت ک
ــت و  ــت، برداش ــنتی در کاش ــبات س و مناس
تجارت پســته مســبب اصلــی وضعیــت فعلی 
اســت اما بهره وری پاییــن، اســتفاده نابهینه از 
انــرژی، ســرمایه، آب، خــاک و نیروی انســانی 

در حــال نابــود کــردن ایــن صنعــت اســت.
ــران  ــد ســال پیــش پســته ای ــن چن ــا همی ت
در تولیــد و صــادرات حــرف اول را در دنیــا 
ــگاه  ــن جای ــر ای ــا در ســال های اخی مــی زد ام
را بــه صنعــت پســته آمریــکا داده اســت. 
ــزار  ــکا حــدود 45۰ ه ســال گذشــته در آمری
ــداران  ــا باغ ــده ام ــتحصال ش ــته اس ــن پس ت
ــا  ــدود 14۰ ت ــرایط ح ــن ش ــی در بهتری ایران
ــد. ــت کرده ان ــته برداش ــن پس ــزار ت  15۰ ه

ایــن وضعیــت نتیجــه همــان عواملــی اســت 
کــه اشــاره کــردم و متأســفانه نشــانه ای 
 مبنــی بــر بهبــود مشــاهده نمی شــود.

در کنــار ایــن عوامــل، تغییــر اقلیــم و تحولات 
ــت  ــر عل ــد ب ــز مزی ــوا نی ــار آب و ه دور از انتظ
ــرعت  ــا س ــران ب ــته ای ــت پس ــا صنع ــده ت ش
ــه ســمت زوال حرکــت کنــد. همیــن  ــاد ب زی
چنــد شــب پیــش، درختــان پســته بــا تازیانه 
ــدند و  ــه ش ــدید مواج ــرمای ش ــاک س دردن
ــات پســته از  ــاط کشــور باغ در بســیاری از نق

ــت. ــن رف بی
ادامه در همین صفحه 

نماینده فولاد مبارکه اصفهان از اعلام آمادگی برای سرمایه گذاری در بخش 
معادن جنوب کرمان خبر داد. محمد مجاز،معاون امور معادن و صنایع معدنی 
سازمان صمت جنوب کرمان،در جلسه بررسی فرصت های سرمایه گذاری با 

حضور نماینده فولاد مبارکه اصفهان گفت:وجود ظرفیت های بسیار خوبی از 
انواع مواد معدنی در منطقه،موجب شده است تا جای کار و سرمایه گذاری زیادی 
در این منطقه وجود داشته باشد.مجاز افزود:حمایت از سرمایه گذار جزو وظایف 

ذاتی سازمان ها است و خوشبختانه در جنوب کرمان از سرمایه گذاران حمایت 
می شود که این موضوع روند کاری را نسبت به سایر سازمان ها متفاوت کرده است 

و این جزو الزامات ما برای پیشرفت این منطقه محروم می باشد.

گازبهای کارگاه های صنایع دستی کاهش یافت
مدیرکل دفتر حمایت از تولید معاونت 
گازبهای  کاهش  از  صنایع دستی 
سال  در  صنایع دستی  کارگاه های 
14۰1 خبر داد.  به گزارش ایسنا به نقل 
از روابط عمومی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، فرهاد فلاح 
شنبه ـ ۲۷ فروردین 14۰1 ـ با اعلام این 
خبر گفت: »بر اساس تبصره دو ماده ۲ 
قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران 
سال  مصوب  صنایع دستی  فعالان  و 
1۳۹۶، تعرفه های انرژی کارگاه های 
صنایع دستی )آب، برق و گاز( تعرفه های 
است.« شده  تعیین  صنعت   بخش 
مدیرکل دفتر حمایت از تولید معاونت 
صنایع دستی اضافه کرد: »بر این اساس، در 
سال 14۰۰ تخصیص تعرفه بخش صنعت 
بر هزینه های آب و برق منشاء اثر بسیار 
مناسبی در تولید کارگاه های صنایع دستی 
بود اما از آنجا که تعرفه گازبهای بخش 

صنعت افزایش شدید داشت و هر متر 
مکعب 5 هزار ریال محاسبه می شد، 
هزینه های گاز کارگاه ها افزایش شدیدی 
پیدا کرد که در روند تولید با صرفه اقتصادی 
 این کارگاه ها تاثیرات منفی ایجاد کرد.«
او ادامه داد: »با توجه به این مشکل با 
حمایت های مهندس ضرغامی، معاون 
و  مجلس  در  حضور  با  صنایع دستی 
پیگیری های فراوان موفق به تخصیص 
کارگاه های  به  خدمات  بخش  تعرفه 
صنایع دستی در تبصره های قانون بودجه 
سال 14۰1 شد.« فلاح خاطرنشان کرد: 
»بر اساس جزء ۲ بند م تبصره ۹ قانون 
گازبهای  تعرفه   14۰1 سال  بودجه 
کارگاه های صنایع دستی، مشابه تعرفه 
بخش خدمات تعیین شد و هزینه گاز 
تمام ذی نفعان دارای مجوز از معاونت 
صنایع دستی این وزارتخانه مبلغ 14۹5 

ریال تعیین شده است.«

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            8            14۰1 مــاه  فروردیــن   ۲8 یکشــنبه       1۲1۰ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

آگهی خرید
خريدلرزهگیرهایلاستیکیفلنجیبدونمهارکارخانهاحیامستقیم

مجتمعجهانفولادسیرجان
شرکتمجتمعجهانفولادسیرجاندرنظرداردنسبتبهخريدلرزهگیرهایلاستیکیفلنجیبدونمهارکارخانه

احیامستقیماقدامنماید؛لذاازتأمینکنندگانمعتبرکهدارایتواناییمناسبوسوابقوتجاربموردقبولمی
باشند،دعوتبهعملمیآید،حداکثریکهفتهازتاریخچاپآگهینسبتبهاعلامآمادگیخوداقدامنمایند.بدیهی

استبعدازتاریخفوقبههیچدرخواستیترتیباثردادهنخواهدشد.

ارسالنامهاعلامآمادگی،رزومهشرکتدرخصوصسوابقاجراییـتوانمالیـتوانتجهیزاتیـ
توانفنیوقراردادهایدرخصوصموضوعمناقصهتاقبلازپایانتاریخاعلامشدهفوقبهآدرس

a.shahin@sjscosteel.comایمیل
لیست چک طبق مربوطه مستندات همراه به ارسال و تامینکنندگان اظهاری خود فرم تکمیل

فروش( و خرید بخش در  sjsco.ir سایت طریق از مربوطه)دانلود
*ارائهمدارکوسوابقهیچگونهحقیرابرایمتقاضیانایجادنخواهدکرد*

مدارکلازم:

لیستمشخصاتلرزهگیرهایلاستیکیفلنجیبدونمهاردرسایتاینترنتیمجتمع
جهانفولادسیرجانبهآدرسsjsco.irقسمتمناقصاتقراردادهشدهاست.

واحد تدارکات و خرید شرکت مجتمع جهان فولاد سیرجان 

ادامه یادداشت 
مســأله ســاده اســت؛ تغییــر اقلیــم باعــث 
ــواب  ــه خ ــان ب ــه درخت ــتان ک ــده در زمس ش
ــا  ــد ام ــته باش ــود نداش ــرمایی وج ــد، س رفته ان
در بهــار کــه درختــان از خــواب بــر می خیزنــد، 
ســرمای شــدید باعــث یــخ زدن درختــان 
می شــود و محصــولات را از بیــن می بــرد. در 
گذشــته، ایــن پدیــده هــر چنــد ســال یــک بــار 
ــته  ــال گذش ــج س ــا در پن ــاد ام ــاق می افت اتف
 تقریبــا هــر ســال بــا آن مواجــه بوده ایــم.
احتمالا خیلــی از افــراد ویدئــوی  روشــن کردن 
ــته را  ــده پس ــرما دی ــان س ــر درخت ــش زی آت
مشــاهده کرده اند امــا فقــط ســرما نیســت 
کــه باعــث نابــاروری و آســیب زدن بــه درختان 
ــرف در  ــارج از ع ــای خ ــود؛ گرم ــته می ش پس
روزهــاي اول  بهــار نیــز بــه همــان انــدازه بــرای 

ــت. ــار اس ــته زیان ب ــان پس درخت
کمتــر ازیــک هفتــه پــس از شــبی کــه دمــای 
ســرما در شــهر بابــک کرمــان بــه ۶ درجــه زیــر 
صفر رســید، درجــه گرمــا از ۳5 درجه  گذشــته 
و ایــن بــه طور قطــع بــه درختان پســته آســیب  

ــد. ــدی می زن ج
خیلــی از دوســتان از مــن ســوال می کننــد کــه 
آیــا آتــش روشــن کــردن زیــر درختــان ســرما 

 زده می توانــد مانــع از یــخ زدن درختــان شــود؟
راســتش هنــوز پاســخی مســتند و علمــی 
بــرای ایــن پرســش پیــدا نشــده امــا 
افــرادی هســتند کــه بــر اســاس تجربــه 
ــا  ــت دارد و بعض ــر مثب ــن روش اث ــد ای معتقدن
باعــث نجــات باغ هــای پســته از ســرمای 
 ســوزناک ســال های گذشــته شــده اســت.

بــه هرحــال هرکــس کــه بــاغ پســته دارد، 
ــش  ــه باغ ــا ب ــرما و گرم ــه س ــواره از این ک هم
آســیب بزننــد هــراس دارد؛ بنابرایــن اگــر 
احتمــال بدهــد کــه آتــش روشــن کــردن زیــر 
درختــان درصــد موفقیــت اندکــی هــم داشــته 
ــرد. ــد ک ــود را خواه ــلاش خ ــا ت ــد، قطع  باش
بعــد از ایــن فکرهــا، خواســتم بــه مــردی 
کــه کنــارم نشســته بــود بگویــم جدولــی 
ــر  ــته دیگ ــراد دارد و پس ــد ای ــل می کن ــه ح ک
ــران  ــی ای ــی صادرات ــن کالای غیرنفت مهم تری
ــرده؛ مثــل همــه  ــدم خوابــش ب نیســت امــا دی
افــرادی کــه در ایــن صنعــت حضــور دارنــد امــا 
هنــوز زوال ایــن صنعــت را بــاور نکرده انــد. 
ــت های  ــا سیاس ــه ب ــتمدارانی ک ــل سیاس مث
غلــط، حکــم اعــدام ایــن صنعــت را امضــا 
کردنــد. مثــل دولت هــا، مثــل تشــکل ها، 
 مثــل همــه مــا کــه خوابمــان می آیــد.

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان کرمــان گفت: 
»هزار و ۷۲8 پروانۀ بهره برداری صنعتی در شــمال استان کرمان 
داریم کــه ۷۹۰ واحد )45 درصــد( نیمه فعــال و ۳۶1 واحد )1۹ 
درصد( راکد هســتند«. مهدی حســینی نژاد در شــورای معادن 
اســتان کرمان افــزود: »در اســتان ۷۰۲ پروانه بهره بــرداری از 
معادن را صــادر کرده ایم اما تعــداد واحدهای فعالــی که حقوق 
 دولتــی را می پردازنــد و فعــال هســتند 488 پروانه اســت«.

او بیان کرد: »برای چشــم انداز ســال 14۰1 رشــد ۷/۷ درصد را 

پیش بینی کرده ایم کــه از این عدد 1۲ درصــد در عرصۀ معدنی، 
۹.5 درصد در عرصۀ صنعتی و شــش درصد در بخش کشــاورزی 
برنامه ریزی شده است«. رئیس ســازمان صنعت،معدن و تجارت 
اســتان کرمان با بیان این که هدف گذاری ما در سال جدید بر روی 
واحدهای نیمه فعال است، گفت:»بر اساس عارضه یابی انجام شده 
عوامل مختلفی در غیرفعال شدن این واحدها دخیل بوده است که 
مهم ترین آن ها، ضعف مدیریت، ضعف تکنولوژی و کمبود تجهیزات 

توسعه ای بوده است«.
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از کمبود تجهیزات اورژانس 
اجتماعی در کرمان تا تعطیلی 

پایگاه های حاشیه شهر
ایرنا- مسئولان بهزیستی کرمان ضمن تشریح وضعیت ارائه خدمات 
توسط اورژانس اجتماعی در این استان کمبود تجهیزات را با وجود داشتن 

نیروهای متخصص از جمله مشکلات و نیازهایشان اعلام کردند.
در بازدید سرپرست دفتر امور زنان و خانواده استانداری کرمان از مجموعه 
اورژانس اجتماعی ضمن تشریح وضعیت خدمات رسانی این نهاد برخی 

نیازها و کاستی ها نیز اعلام شد.
همچنین در این بازدید اعلام شد که پایگاه های اورژانس اجتماعی در 

حاشیه شهر به علت کمبود بودجه تعطیل شده اند.
جانشین معاون امور اجتماعی بهزیستی کرمان در جریان بازدید از مراکز 
مداخله، تیم سیار، خط 1۲۳ و نیز خانه های امن و سلامت زیرمجموعه 
اورژانس اجتماعی در این استان گفت: درمورد وسعت و اهمیت خدمات 
این مرکز همین بس که ۷۰ درصد ورودی بهزیستی در استان از طریق 

مراکز اورژانس اجتماعی صورت می گیرد.
افســانه قاضی زاده توضیح داد:با توجه به گســتردگی استان کرمان و 
آســیب های موجود 1۹ مرکز اورژانس اجتماعی در سطح استان فعال 
اســت و غیر از سه شهرســتان که جمعیت زیر 5۰ هزار نفر دارند بقیه 
شهرستان های استان دارای اورژانس اجتماعی در سطوح مختلف هستند.

جانشین معاون امور اجتماعی بهزیستی با اشاره به اینکه مرکز اورژانس 
اجتماعی کرمان در سطح یک به ارائه خدمات به کل استان می پردازد 
گفت:اورژانس اجتماعی کرمان به صورت شبانه روزی و ۲4 ساعته فعال 

است.
قاضی زاده با اشاره به اینکه گروه هدف اورژانس اجتماعی افراد آسیب دیده 
و در معرض آسیب هستند اظهارکرد:برای ارائه بهتر خدمات، پایگاه های 
اجتماعی مختلفی را در حاشیه شهر طی سال های گذشته داشتیم که 
متاسفانه این پایگاه ها در سطح سراسری به علت کمبود بودجه تعطیل 

شدند.
او اورژانس اجتماعی شهرستان کرمان را کامل ترین اورژانس استان نامید و 
گفت:مرکز مداخله در بحران اورژانس اجتماعی کرمان همه مراکز مورد نیاز 
شامل کودکان خیابانی،خانه امن،خانه سلامت،مرکز مداخله خانه تلاش و 

دیگر بخش ها را پیرامون خود دارد.
قاضی زاده مهمترین دغدغه اورژانس اجتماعــی را کمبود تجهیزات و 
امکانات سخت افزاری عنوان کرد و افزود:اورژانس اجتماعی کرمان از لحاظ 
نیرو در بهترین سطح قرار دارد و تمامی نیروهای این مرکز دارای تحصیلات 
عالی و تکمیلی هستند اما تنها مشــکل با توجه به گستره آسیب ها و 

استهلاک اموال،تجهیزات و امکانات سخت افزاری است.
نرگس بحرآســمانی سرپرســت دفتر امور زنان و خانواده استانداری 
کرمان نیز در این بازدید با سخت،طاقت فرســا و زیربنایی عنوان کردن 
کار کارکنــان اورژانــس اجتماعی،خطاب به آنــان گفت:نتیجه همه 
مشکلات،سوءمدیریت ها و مسائل در جامعه به شماها و اتفاق ها و مسائل 

کشور به شما برمی گردد.
او با اشاره به فعالیت نیروهای تخصصی در این مرکز گفت:با توجه به وظایف 
سنگین شما و مشکلاتی که وجود دارد سعی داریم با تشکیل کارگروهی 
در استانداری به مشکلات و مسائل مطرح شده رسیدگی و آنها را در حد 

امکان حل و فصل کنیم.

 بـا توجـه بـه اینکـه افزایـش رشـد اقتصـادی، 
موجـب بـالا بـردن سـطح درآمـد و بهـره وری 
می شـود، جایـگاه مهمـی در سراسـر کشـور و 
اسـتان ها دارد. بـا رشـد اقتصـادی در اسـتان ها 
تقاضـا برای اسـتخدام نیـروی کار افزایـش پیدا 
می کند. بـه این ترتیـب با ایجـاد اشـتغال زایی، 
آمـار بیـکاری بـه طـور قابـل توجهـی کاهـش 

بـد. می یا
اسـتان کرمان که پهناورترین اسـتان در جنوب 
شـرقی ایـران اسـت، از ظرفیت هـای فراوانـی 
برای ایجـاد توسـعه برخوردار اسـت. بـه همین 
منظور لازم است سیاسـت گذاران در زمینه های 
مختلفـی از ایـن پتانسـیل ها اسـتفاده کننـد تا 
منجر بـه رشـد اقتصـاد و کاهـش آمـار بیکاری 
در این اسـتان شـود. در این مقاله قصـد داریم از 
تاثیری که رشـد اقتصاد بر افزایش اشـتغال زایی 

در اسـتان کرمـان دارد، صحبـت کنیم.
رشد اقتصادی چیست؟

رشـد اقتصادی یکـی از مهم ترین شـاخص های 
اقتصاد برای کشـورها به شـمار مـی رود. از آنجا 
که توسـعه اقتصادی حجم یک اقتصاد را تعیین 
می کنـد، می تواند نشـان دهنده قـدرت اقتصاد 
کشـورها باشـد. ایجاد توسـعه در اقتصاد کشور 
موجـب افزایـش عرضـه و تقاضـا در جامعـه و 
افزایـش سـطح اشـتغال در کشـور و اسـتان ها 
می شـود. افزایـش خدمـات و تولیـد کالا باعـث 
ایجاد رشـد در اقتصـاد می شـود. افزایش نیروی 
کار و سـرمایه انسـانی نیـز می توانـد منجـر بـه 
توسـعه در اقتصـاد گـردد. بـه ایـن صـورت که 
نیروی کار بیشـتر، خدمات و کالاهای بیشـتری 

تولیـد می کنـد.
راه های ایجاد رشد و توسعه

 در اقتصاد استان کرمان
امـروزه یکـی از ابزارهـای پیشـرفت در جوامـع 
پیشـرو، انتخاب رویکردهای توسعه پایدار است. 
یکی از اهداف توسـعه پایدار، رشـد اقتصادی به 
همراه افزایش ایجاد اشـتغال در کشـور است. به 
این ترتیب در صورتی که رشـد در اقتصاد منجر 
به ایجاد شـغل در جامعه نشـود، سیستم کشور 

دچار مشـکل است.
اسـتان کرمان کـه به عنـوان یکـی از قطب های 
مهم معـدن و کشـاورزی بـه شـمار مـی رود، از 
طرق مختلف می تواند در رشـد اقتصاد و توسعه 

اسـتان کرمـان کمک کننـده باشـد. در ادامه به 
سایر روش های توسـعه اقتصاد و اشتغال در این 

اسـتان اشـاره می کنیم.
نقش توسعه گردشگری و صنایع دستی 

بر رشد اقتصادی کرمان
از آنجا که اسـتان کرمـان از پیشـینه فرهنگی و 
تاریخی غنـی برخوردار اسـت، پتانسـیل بالایی 
بـرای جـذب گردشـگران داخلـی و خارجـی و 
رشد اقتصادی دارد. توسـعه صنعت گردشگری 
و صنایع دسـتی منجر به کاهش آمـار بیکاری و 
خارج شـدن از اقتصاد تک محصولی می شود. از 
این رو لازم است زمینه ایجاد توسعه گردشگری 
در این اسـتان فراهم شـود. بـا توجه بـه مناظر و 
چشـم اندازهای طبیعـی کـه در اسـتان کرمان 
مشـاهده می شـود، ظرفیت پذیرش گردشگران 
زیادی وجود دارد. با توسـعه صنعت گردشگری 
در ایـن اسـتان می توان نیـروی کار بـرای حمل 
و نقـل مسـافران، اسـکان دادن آن هـا، همراهی 
گردشـگران خارجـی و فـروش صنایـع دسـتی 

اسـتخدام کرد.
نقش توسعه کشاورزی

 بر رشد اقتصادی کرمان
اسـتان کرمان به عنـوان یکی از برجسـته ترین 
اسـتان ها در حوزه کشاورزی شـناخته می شود. 
ایـن اسـتان از پتانسـیل های بالایـی در بخـش 
کشـاورزی برخوردار اسـت که برای ایجاد رشـد 

اقتصـادی می تـوان از آن ها بهـره گرفت.
یکـی از محصولات مهم کرمان پسـته اسـت که 
ایـن اسـتان حـدودا 8۰ درصـد باغ های پسـته 
کشـور را در خـود جـای داده اسـت. همچنیـن 
کرمان به عنـوان مهم ترین منطقـه خاورمیانه و 
جهان در تولید پسـته و خرما شـناخته می شود. 
بنابراین می تـوان از صادرات ایـن محصولات در 
ارزآوری و ایجاد اشـتغال در کرمان استفاده کرد.

نقش توسـعه صنعـت و معدن بر رشـد 
اقتصـادی کرمان

معادن مس کرمـان به عنـوان بزرگترین معادن 
تولیدکننده مس در کشـور مشـغول به فعالیت 
هسـتند. شـرکت ملی مس به صورت مسـتقیم 
چندین هزار نیروی کار را اسـتخدام کرده است. 
علاوه برایـن پیشـرفته ترین کارخانجـات آهن و 
فولادسـازی در منطقه، در اسـتان کرمـان واقع 
شـده اسـت. از آنجا که کرمان به عنوان بهشـت 
معادن ایران شـناخته می شـود، معادن آن یکی 
از قابلیت هـای مهم اقتصادی اسـتان محسـوب 

می شـوند. بنابرایـن بـا توجـه به فرصت شـغلی 
کـه در شـرکت های صنعـت و معـدن ایجـاد 
می شـود، میـزان اشـتغال زایی به طـور قابـل 
توجهـی افزایـش می یابـد و بـر رشـد اقتصادی 

اسـتان اثرگذار اسـت.
همچنین نقـش صنایـع کوچـک را در توسـعه 
اقتصاد اسـتان کرمـان نمی توان نادیـده گرفت. 
فعال سـازی صنایع کوچـک موجب رشـد بنیه 
اقتصـادی کشـور و اسـتان می شـود و بخـش 

زیـادی از اشـتغال زایی را تامیـن می کنـد.
نقش توسعه آموزش و پرورش بر رشد 

اقتصادی کرمان
از آنجـا کـه آمـوزش و پـرورش بـه عنـوان 
زیرسـاخت بنیادی در توسـعه و پیشرفت کشور 
محسـوب می شـود، بایـد بـه آن توجه ویـژه ای 
کـرد. توسـعه آمـوزش و پـرورش بـه صـورت 
مسـتقیم بـه رشـد و پیشـرفت علـوم، صنایـع 
اسـتان و افزایش تولید کمک می کند و بنابراین 
منجر به ایجاد رشـد اقتصادی در استان و کشور 

می شـود.
نقش تولید مسکن

 بر رشد اقتصادی کرمان
سـاخت مسـکن باعث ایجاد رشـد اقتصادی در 
سـایر صنایع نیـز می شـود.به علت اینکـه برای 
سـاختن یک سـاختمان به مصالـح گوناگونی از 
جمله لوازم برقی، سـیمان، سـنگ،چوب، آجر و 
غیره نیاز دارنـد. به این ترتیب صنعت سـاخت و 
ساز مسـکن با ایجاد اشـتغال رابطه ای مستقیم 

دارد. تولیـد مسـکن بـه عنـوان ابـزاری مهـم بر 
تورم، اشـتغال و میـزان درآمد کشـور تاثیرگذار 
اسـت. بنابراین باعث کنترل نقدینگی می شـود 
و بـه توسـعه اقتصـاد کمـک می کنـد. از آنجـا 
که مسـکن را بـه عنـوان دارایـی مالی به شـمار 
می آورند، در بـازار سـرمایه نقش پررنگـی دارد.
نقش پروژه های بهره برداری شده بر رشد 

اقتصادی کرمان
با توجه به وجـود پروژه هـای بهره برداری شـده 
در اسـتان کرمان و عملیات اجرایـی روی آن ها، 
طرح هـای اقتصـادی فراوانـی فعالیـت خـود را 
آغـاز می کننـد. سـرمایه گذاری و بهره بـرداری 
از ایـن پروژه هـا، موجـب ایجـاد اشـتغال پایدار 
بـرای سـاکنان اسـتان، بهبـود معیشـت آنـان 
و ایجـاد توسـعه در کرمـان می شـود. اسـتان 
کرمـان از ظرفیت هـای فراوانـی بـرای ایجـاد 
رشـد اقتصادی برخـوردار اسـت. به ایـن ترتیب 
لازم اسـت تمهیداتی اندیشـیده شـود که از این 
پتانسـیل ها در جهت توسـعه اقتصادی استان و 

افزایـش اشـتغال زایـی در آن اسـتفاده نمود.
در اسـتان کرمـان راه هـای زیـادی بـرای ایجاد 
توسـعه اقتصـادی وجـود دارد کـه درنهایـت 
منجر بـه کاهش آمار بیـکاری می شـود. راه های 
توسـعه اقتصـادی در کرمـان شـامل توسـعه 
گردشگری و صنایع دستی، کشـاورزی، صنعت 
و معـدن، آمـوزش و پـرورش، تولیـد مسـکن و 
غیره اسـت که به بخشـی از آن ها در متن اشـاره 

کردیم.

رییس پلیس راهور بردســیر با بیان اینکه 
تردد کامیون ها در بردســیر ســاماندهی 
می شــود گفت: به دلیل وجود تعداد زیاد 
کامیون و تریلر در این شهرســتان و ایجاد 
مشکلات متعدد برای شهروندان، مقرراتی 
به منظور ســاماندهی، تــردد و توقف این 

خودروها در سطح شهر وضع شده است.
سروان مهدی محیاپور افزود:مقررات وضع 
شده برای تردد کامیون ها در شهر بردسیر 
با هماهنگی بیــن مقامات انتظامی، قضایی 
و امنیتی این شهرستان وضع شده و اطلاع 
رسانی لازم به کامیون داران از طریق اداره 
راه و شهرسازی، انجمن صنفی رانندگان و 

رسانه ها انجام شده است.
او اظهار داشــت:ورود کامیون به محدوده 
شهر بردســیر از تمام مســیرها شامل سه 

راه دشــتکار، ورودی بلوار دانشــگاه آزاد، 
خیابان شــهید صانعی و میدان پزشک در 

شهر بردسیر ممنوع است.
رییــس پلیــس راهــور بردســیر ادامــه 
داد:همچنیــن تــردد وســایل نقلیه بیش 
از وزن ۶و نیم تن در ســطح شــهر مطابق 
مقررات ممنوع اســت و کاربــری این نوع 
وســایل نقلیه، فقط برای حمــل بار با تناژ 
ســنگین و برای تــردد در جاده های بین 

شهری است.
او توضیــح داد:در صــورت نیــاز به ورود 
هرگونه وســیله نقلیــه بیــش از ۶ و نیم 
تن،تردد این وسایل نقلیه باید با هماهنگی 
قبلی و کسب مجوز در ساعات و مسیرهای 
نندگی  تعیین شده توســط راهنمایی و را
نتظامی شهرســتان بردسیر  و فرماندهی ا

باشد.
سروان محیاپور اظهار داشت:تخریب معابر 
شــهری،ایجاد آلودگــی صوتی،آلودگــی 
هوا،طول و عرض نامتناسب با معابر شهری، 
وجود نقاط کور، اخلال در تردد شــهری، 
ایجاد مزاحمت و لرزش در ساختمان های 
مســکونی و در نهایــت افزایــش خطــر 
تصادفات فاجعه بــار از عمده دلایل اعمال 

قانون برای ایجاد این محدودیت ها است.
او گفت:بــا هماهنگــی انجــام شــده بــا 
لــح  ه های مصا ری و فروشــگا شــهردا
ساختمانی،برای رانندگان این نوع وسایل 
مجــوز و کارت مخصوص تــردد صادر می 

شود.
رییــس پلیس راهــور بردســیر افزود:در 
صورت هرگونه ناهماهنگــی و بی توجهی 

افراد بــه مقــررات، ضمن اعمــال قانون، 
کامیون یــا تریلر برابــر هماهنگی قضایی 
انجام شده توقیف و با متخلف برابر ضوابط 

بعدی برخورد خواهد شد.
او با اشــاره به نبود پارکینگ مناســب در 
برخی از شهرســتان ها گفت:خوشــبختانه 
بردســیر از پارکینگ مناسب و بزرگ برای 
پارک کامیونها برخوردار است لذا شایسته 
اســت مالکان و رانندگان محترم این قبیل 
وســایل نقلیه با نهایت همکاری از ورود به 

محدوده شهری پرهیز کنند.
رییس پلیــس راهور بردســیر در پایان از 
شهروندان خواســت هرگونه ورود،تردد و 
پارک وســایل نقلیه سنگین در داخل شهر 
را از طریق شــماره 11۰ گزارش و اطلاع 

رسانی کنند.

کرمان از کدام مسیر به رشد اقتصادی می رسد؟

 هزار راه نرفته

تردد کامیون ها در بردسیر ساماندهی می شود

یادداشت
اقتصاد ایران 

دادستانکرمان:
پرونده های مفاسد اقتصادی و اداری 

خارج از نوبت رسیدگی شود
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان کرمان با اشاره به این 
مطلب که رســیدگی ویژه و خارج از نوبت به پرونده های مفاسد 
اقتصادی و اداری از اولویت های دســتگاه قضایی در سال جاری 
است، گفت:دادسرای کرمان بر مبنای تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
اسلامی تلاش دارد که پشتیبانی قاطع قضایی از تولیدات دانش 

بنیان و اشتغال آفرین را بیش از گذشته محقق سازد.
 دادخدا سالاری در جلســه ویژه جهت اجرای طرح  سند تحول 
قضایی باحضور بازپرســان مجتمع مبارزه بــا جرایم اقتصادی با 
موضوع رســیدگی خارج از نوبت به پرونده های مفاسد اقتصادی، 
افزود: رهبر معظم انقلاب اســلامی با نگاه بلند و اندیشه ژرف و بر 
مبنای نیاز امروز کشور شعار سال 14۰1 را انتخاب و اعلام کرده 
اند که این شعار در حقیقت، یک فرمان حکومتی و نقشه راه برای 
دستیابی به اهداف بلند نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران است.

او خاطرنشان کرد: دادسرای عمومی و انقلاب کرمان ضمن تداوم 
پشتیبانی های قضایی خود از مدیران واحدهای تولیدی و اقتصادی 
به ویژه مدیران شرکت های دانش بنیان، اظهارداشت: یکی از وجوه 
بنیادین برای حفظ سلامت اقتصادی در جامعه و حرکت بر ریل 
های قانونی در این حوزه، برخورد سریع، قاطع و بازدارنده با مفاسد 
اقتصادی اســت که در این راســتا پرونده های مفاسد اقتصادی 

بصورت ویژه رسیدگی خواهد شد.
مدعی العموم در اســتان کرمان تصریح کرد:براســاس حمایت 
های ستاد استانی اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی در سال 
های اخیر از تعطیلی بسیاری از کارخانجات و واحدهای تولیدی 
جلوگیری شده و تولیدکنندگان همواره از حمایت های دستگاه 

قضایی ابراز خرسندی کرده اند.
سالاری یادآور شد: دادستانی کرمان برنامه های عملیاتی خود ذیل 
سند تحول و تعالی قضایی را تدوین نموده و در سال جاری بر این 
مبنا به شکلی برنامه محور و دقیق حرکت می نماید تا از این مسیر 
فضای ضمن توسعه سلامت اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی جامعه، 
راهبردهای مورد تاکید ریاست محترم قوه قضاییه نیز به بهترین 
شکل ممکن اجرایی شده و مردم هر چه بیشتر طعم شیرین عدالت 

را بچشند.
او در ادامه بیان کرد: در راستای دستور ریاست محترم قوه قضاییه و 
مفاد جلسه ویژه معاون محترم اول قوه قضاییه مبنی بر لزوم کاهش 
اطاله دادرسی و تسریع در رســیدگی به پرونده ها، باید بازپرسان 
رسیدگی کننده به پرونده های مفاســد اقتصادی به نحوی اقدام 
کنند که جنبه بازدارندگی مجازات ها به بهترین شــکل ممکن 

حفظ شود.
دادستان کرمان اظهارداشت: بازپرسان باید با دقت نسبت به جمع 
آوری ادله اقدام کرده و در اسرع وقت اتخاذ تصمیم کنند و همچنین 
بر ضابطان در نحوه جمع آوری ادله نظــارت نموده و پیگیر نظر 

کارشناسی باشند.
سالاری گفت: انتظار اصلی مردم تســریع در رسیدگی به پرونده 
های مفاســد اقتصادی به عنوان بزرگترین معضل جامعه و حفظ 

جنبه بازدارندگی مجازات  هاست .
او افزود: بازپرس و قاضی پرونده، مسئول پیگیری پرونده به نحوی 
هستند که موجب اطاله دادرسی نشــود و در این رابطه هرگونه 
قصور در ارائه نظر کارشناسی باید به عنوان تخلف مطرح گردد و 
سایر مواردی که موجب اطاله دادرسی می شود نیز باید شناسایی 

و رفع شوند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
کرمان گفت: »هزار و ۷۲8 پروانۀ بهره برداری 
صنعتی در شمال استان کرمان داریم که ۷۹۰ 
واحد )45 درصد( نیمه فعال و ۳۶1 واحد )1۹ درصد( راکد 
هستند«. مهدی حسینی نژاد در شورای معادن استان کرمان 
افزود: »در استان ۷۰۲ پروانه بهره برداری از معادن را صادر 
کرده ایم اما تعداد واحدهای فعالی که حقوق دولتی را می پردازند 

و فعال هستند 488 پروانه است«.
او بیان کرد: »برای چشم انداز سال 14۰1 رشد ۷/۷ درصد را 
پیش بینی کرده ایم که از این عدد 1۲ درصد در عرصۀ معدنی، 
۹.5 درصد در عرصۀ صنعتی و شش درصد در بخش کشاورزی 
برنامه ریزی شده است«. رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت 
استان کرمان با بیان این که هدف گذاری ما در سال جدید بر 
روی واحدهای نیمه فعال است، گفت:»بر اساس عارضه یابی 
انجام شده عوامل مختلفی در غیرفعال شدن این واحدها دخیل 
بوده است که مهم ترین آن ها، ضعف مدیریت، ضعف تکنولوژی 

و کمبود تجهیزات توسعه ای بوده است«.
او با بیان این که 4۰ درصد مشکل واحدهای تولیدی به ضعف 
مدیریتی برمی گردد، خاطرنشان کرد: »هر زمان مدیری توانمند 
حضور داشته است، سیل حمایت ها و خدمات نیز به مجموعۀ 

تولیدی وارد شده است«.
حسینی نژاد با اشاره به زیرساخت های موجود برای طرح های 
توسعه ای استان، ادامه داد: »وضع موجود ما در خصوص آب ۷۰ 
میلیون مترمکعب است و مجوزهای صنعتی نشان می دهد که 
به ۲۶۰ میلیون مترمکعب آب و بیش از 11 میلیون مترمکعب 

گاز تا افق 14۰5 نیاز داریم«.
او خاطرنشان کرد: »نیاز است یک نهاد چابک با محوریت معادن 
در عرصۀ فناوری و تحقیقات ایجاد شود و مباحث دانش بنیان از 

طریق شورای دانش بنیان و فناور پیگیری شود«.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان با اشاره 
به هدایت سرمایه از بخش معافیت مالیاتی، افزود: »بهره وری 
در سال 14۰1برای ما ۲.4 درصد پیش بینی شده است اما 
با اخذ ۲۰درصد سهم معافیت حقوق دولتی معادن از محل 
مسئولیت های اجتماعی، می توان افزایش بهره وری را شکل 

داد«.

نماینده فولاد مبارکه اصفهان از اعلام آمادگی برای سرمایه 
گذاری در بخش معادن جنوب کرمان خبر داد. 

محمد مجاز،معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صمت 
جنوب کرمان،در جلسه بررسی فرصت های سرمایه گذاری با 
حضور نماینده فولاد مبارکه اصفهان گفت:وجود ظرفیت های 
بسیار خوبی از انواع مواد معدنی در منطقه،موجب شده است 
تا جای کار و سرمایه گذاری زیادی در این منطقه وجود 

داشته باشد.
مجاز افزود:حمایت از سرمایه گذار جزو وظایف ذاتی سازمان ها 
است و خوشبختانه در جنوب کرمان از سرمایه گذاران حمایت 
می شود که این موضوع روند کاری را نسبت به سایر سازمان 
ها متفاوت کرده است و این جزو الزامات ما برای پیشرفت این 

منطقه محروم می باشد.
او اظهار کرد:سازمان صمت جنوب کرمان در همه زمینه هایی 
که سرمایه گذاران نیاز داشته باشند آماده همکاری می باشد.
محمدعلی اشرف،نماینده معاونت معدنی شرکت فولاد 
مبارکه اصفهان،نیز در این نشست گفت:روند شرکت فولاد 
مبارکه  بیشتر در جهات حمایتی و بحث تامین پایدار و انجام 

ماموریت های مشخص شده بالادستی هست.
او افزود:در همین راستا هرگونه حمایت و توسعه ای که 
منجر به هدف تامین پایدار در جنوب کرمان بشود را دریغ 

نخواهیم کرد.
اشرف اظهار کرد:بررسی ها ما از وجود ذخایر و ظرفیت های 
خوب در زمینه های کرومیت، منگنز، سیلیس و تیتانیوم در 

جنوب کرمان دارد.
او گفت:اگر در منطقه و مسئولین علاقمندی و همراهی باشد، 
فولاد مبارکه علاقمند به سرمایه گذاری در حوزه های معدنی 

جنوب کرمان دارد.
نماینده شرکت فولاد مبارکه اصفهان افزود:فولاد مبارکه در 
مصرف آب کم مصرف ترین واحد جهانی است و در حوزه 
انجام مسئولیت های اجتماعی هم فعالیت های آن در کشور 
مشهود است و امیدواریم با حضور در جنوب کرمان نیز این 

اقدامات را انجام دهیم.

نماینده مــردم کرمــان و راور در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اینکه بازسازی 
محور شــهداد - نهبندان به چهار قطعه 
تقسیم بندی شده است گفت: این پروژه 
به ۷5۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد که به 

مناقصه گذاشته شده است.
محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به برگزاری 
نشست بررسی مشکلات بخش شهداد در 
شهرستان کرمان طی روز گذشته افزود: 

محور مواصلاتی شهداد - نهبندان در جریان سیل از سال ۹8 تخریب شد که ۲ قطعه از این 
پروژه از محل اعتبارات سال 14۰۰ تامین اعتبار شده و تا 1۰ روز دیگر به پیمانکار واگذار 
می شود.  او اظهارداشت: عملیات زیرسازی ۲ قطعه یاد شده از محور شهداد - نهبندان تا 
اواخر اردیبهشت ماه سال جاری اجرایی می شود و ۲ قطعه باقی مانده دیگر نیز در اعتبارات 

سال 14۰1 تعریف خواهد شد.
پورابراهیمی همچنین از تکمیل محور خاکی)زیرســازی و آسفالت(شهداد-گودیز-
اندوهجرد به طول 1۲ کیلومتر تا پایان خردادماه سال جاری خبر داد و گفت:سه کیلومتر 
محور خاکی روستای کشیتوئیه هم تا پایان تیرماه سال جاری آسفالت و تحویل خواهدشد.
15 کیلومتر از محور شهداد-نهبندان )از کیلومتر ۶۰ تا ۷5(پس از جاری شدن سیلاب در 

سال ۹8 به کلی تخریب شد و بخشی گسترده از این مسیر نیز خسارت دید.
قطع این محور ارتباطی سبب جمع آوری پاسگاه پلیس راه،پایگاه های هلال احمر و اورژانس 
و موجب به سرقت رفتن برخی زیرساخت های آنها نیز شد به طوری که تخریب این محور 

مواصلاتی در ادامه در وضعیت تردد جاده ای و اقتصاد این بخش نیز اثرگذار بوده است.

کارشناس پیش بینی هواشناسی کرمان با بیان اینکه این اداره 
کل نســبت به کاهش محسوس دما هشدار ســطح زرد صادر 
کرده گفت:اثر کاهش محســوس دمای کمینه در این اســتان 
که از عصر یکشــنبه آغاز می شــود و تا ظهر چهارشــنبه ادامه 
دارد با احتمال خســارت زدن به محصولات کشــاورزی همراه 

خواهد بود.
مریم سلاجقه افزود:این سامانه روز دوشــنبه هفته جاری نیمه 
شمالی و غربی،سه شــنبه نیمه شمالی و غربی و روز چهارشنبه 
بیشتر شهرستان های بافت، بردسیر، راور، راین، کوهبنان، لاله 

زار، شهربابک، زرند و سیرجان را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
کارشناســی مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی اســتان کرمان عنوان کرد: با توجه به اینکه دمای 
باغ های کشاورزی با دمای ثبت شده در ایستگاه های هواشناسی چهار تا پنج درجه اختلاف دارد لذا 

باغداران به پایش دمای باغ خود از نیمه شب اقدام کنند.
او همچنین به کشاورزان توصیه کرد:اســتفاده از بخاری باغی به منظور کاهش خسارت،بستن منافذ 
گلخانه ها و تامین سوخت کافی،آبیاری شبانه،استفاده از پوشــش مناسب برای نهال ها، تنظیم دما و 

تهویه در سالن های پرورشــی و انبار نهاده های کشاورزی در این مخاطره ضروری است.
او گفت:همچنین از اوایل هفته آینده در نیمه شمالی و غرب استان کرمان کاهش محسوس دما پیش 
بینی می شود که احتمال وارد آمدن خســارت سرمازدگی به محصولات کشــاورزی در این مناطق 

محتمل است.
سلاجقه تصریح کرد:بنا بر اعلام اداره کل هواشناســی کرمان، طی روزهای آینده ضمن افزایش ابر، 
وزش باد و خیزش گرد و خاک و وقوع رگبار پراکنده در ارتفاعات این اســتان مهم ترین پدیده های 

جوی است.

دادســتان زرنــد از 
تخریب ســه تغییر 
کاربری غیــر مجاز 
در اراضی کشاورزی 

خبر داد.
الاســلام  حجــت 
بلــوچ زاده گفت:در 
ادامه مقابله با تغییر 
کاربری هــای غیر 

مجاز اراضی کشــاورزی ســه مورد از مصادیق تغییر کاربری 
از جمله فنس کشــی و ساخت و ســاز و حصارکشی در اراضی 
کشاورزی دشــتخاک و گاشــکو با دســتور قضایی و حضور 
نمایندگان اجرای احکام و نیروی انتظامی، جهادی کشاورزی و 

مسئولین محلی تخریب شد.
او گفت: روند مقابله با ساخت و ساز و تغییرات غیرمجاز اراضی 
با جدیت ادامه دارد و با متخلفان تغییر کاربری برخورد قانونی 

انجام می شود.
بلوچ زاده مــی گوید: نظر به اهمیت حفــظ اراضی برای عموم 
جامعه هر نوع تغییر کاربری بدون اخذ مجوز جرم محســوب 
میشــود و چنان چه افرادی بی توجهی و بــی اعتنایی کنند از 
طریق مرجع قضایی محکوم به قلع و قمع بنا و سایر مجازات ها 

خواهند شد.

نماینده مجلس:محور شهداد - نهبندان 
بازسازی می شود

هشدار سطح زرد هواشناسی برای کاهش دما و 
احتمال سرمازدگی محصولات کشاورزی

دادستانزرند:

مقابله با ساخت و ساز های 
غیرمجاز ادامه دارد 

361 واحد صنعتی در استان 
راکد هستند

اعلام آمادگی فولاد مبارکه 
اصفهان برای سرمایه گذاری 

معدنی در جنوب کرمان

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1210
3یکشنبه  28 فروردین ماه 1401

خبرخبر

صادرات ایران به کشورهای عربی و آفریقایی 
با افزایش ۲۰ درصدی در ســال 14۰۰ به 1۶ 

میلیارد و ۲۹۳ میلیون دلار رسید.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، فرزاد پیلتن 
مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه 
تجارت ایران گفت: آمارهای منتشــره نشان 
می دهد در ســال 14۰۰ صــادرات ج. ا. ایران 
به کشــورهای عربی و آفریقایی با افزایش ۲۰ 
درصدی نسبت به سال 1۳۹۹ از 1۳ میلیارد و 
5۹5 میلیون دلار به 1۶ میلیارد و ۲۹۳ میلیون 
دلار رســید. پیلتن افزود: در میان طرف های 
عمده صادراتی ایران به کشــورهای عربی و 
آفریقایی طی  ســال 14۰۰، کشورهای عراق 
با 8.۹ میلیارد دلار، امارات با 4.۹ میلیارد دلار، 
عمان با ۷1۶ میلیون دلار، غنا با ۳5۳ میلیون 
دلار و آفریقای جنوبی با ۲54 میلیون دلار به 

ترتیب رتبه های اول تا پنجم قرار داشته اند.
مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه 
تجارت ایران گفت: کشورهای سوریه، کویت، 
قطر ، نیجریه و موزامبیک نیز به ترتیب با ۲18 
، 158، 1۳4، 1۲5 و ۹8 میلیــون دلار واردات 
از ایران در رتبه های ششــم تا دهم طرف های 
صادراتی ج. ا. ایران در حوزه کشورهای عربی و 

آفریقایی در سال 14۰۰ قرار گرفتند.
پیلتن ادامه داد: بررســی ها نشــان می دهد 
کشورهای کنیا، ســودان، الجزایر و تانزانیا و 
لبنان نیز در سال 14۰۰ در رتبه های یازده الی 
15 رتبه بندی طرف های صادراتی ج. ا. ایران در 
حوزه کشورهای عربی و آفریقایی قرار گرفته اند.

او افزود: همچنین آمارهای منتشــره نشان 
می دهد واردات ج. ا. ایران از کشورهای عربی 
و آفریقایی در سال 14۰۰ با ۷۶ درصد افزایش 
نسبت به ســال 1۳۹۹ از 1۰ میلیارد و 4۷۰ 
میلیون دلار به 18 میلیارد و 4۷۹ میلیون ارتقاء 

پیدا کرده است.
به گفته مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان 
توسعه تجارت ایران، کشورهای امارات با 1۶ 
میلیارد و 5۲۳ میلیون دلار، عراق با 1 میلیارد 
و 1۹۷ میلیون دلار، عمان با ۶1۹ میلیون دلار، 
سوریه با ۳۰ میلیون دلار و لبنان با 18 میلیون 
دلار، رتبه های اول تا پنجم طرف های وارداتی ج. 
ا. ایران در حوزه کشورهای عربی و آفریقایی را در 

سال 14۰۰ به خود اختصاص داده اند.

وزیر علوم: طرح های 
پژوهشی باید بیمه شوند

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان 
اینکــه تحقیقات دانشــگاهی باید در 
راستای رفع نیاز های جامعه باشد و در 
این زمینه از هرگونه تحقیق و پژوهش 
حمایــت می کنیم، گفــت: پژوهش ها 

باید در کشور بیمه شوند.
به گزارش  دانشــجو، محمدعلی زلفی 
گل، وزیر علــوم، تحقیقات و فناوری، 
ظهــر در آییــن افتتــاح پروژه های 
عمرانی دانشــگاه ملی ملایــر و آیین 
تودیع و معارفه ریاســت این دانشگاه، 
بــا تاکید بــر ضــرورت بیمه شــدن 
پژوهش هــا در کشــور، افــزود: برای 
پیشــبرد هر هدفی برنامــه، قانون و 

مقررات خاصی نیاز است.
او با تاکید بر اینکــه باید قدردان همه 
گذشتگان باشــیم که برای کشور در 
ند،  همه عرصه هــا زحمت کشــیده ا
اظهار کــرد: اســاتید دانشــگاه ها و 
مدیران اجرایی مراکــز آموزش عالی 
لدین دانشجویان محسوب  به نوعی وا
می شــوند، بنابراین انتظــار داریم که 
جامعه دانشــگاهی ما الگوی مناسبی 

برای سایر اقشار به شمار برود.
مقام عالــی وزارت در ادامه با اشــاره 
به اینکــه یکی از معضلاتــی که جنبه 
فرهنگی پیــدا کرده اســت و باید در 
سطح کشــور مورد پویش، پالایش و 
پیرایش قرار بگیرد، گفت: نوع نگاه ما 
به برخی از مســائل، منفی و بدبینانه 

است.
زلفی گل با تاکید بر اینکه نا امیدی از 
جنود شیطان است، افزود: باید تلاش 
کنیم بیشــتر نکات مثبت را ببینیم و 

بدبینی بپرهیزیم.
وی با تاکید بر اینکــه بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی، در ســطح این کشور 
اتفاقات بزرگی افتــاد که در نوع خود 
بی نظیر اســت و همه آن ها را مرهون 
جانفشانی شــهدا و ایثارگران هستیم، 
افزود: در همین زمینه دانشــگاه ملی 
ملایر در چند ســال اخیر به یک نگین 

آموزشی تبدیل شده است.
وزیر علوم بــا بیان اینکه ســاختمان 
ها، دانشــکده ها، فضا های آموزشی و 
امکاناتی که در ســطح دانشگاه ملایر 
ایجاد شــده، قطعا کار ساده ای نبوده 
است و همه اقدامات رخ داده به برکت 
پیروزی انقلاب اســلامی است، اظهار 
کرد: در این راستا یک کار جهادگونه 
انجام شده اســت و باید قدر دانم این 

پیشرفت ها باشیم.

سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس گفت: 
لیست های افشا شده از بدهکاران بانکی کامل 
نیست و مجلس بر فرآیند تکمیل اطلاعات و 

شفافیت تسهیلات بانکی نظارت می کند.
به گزارش مهر، علی خضریان، با اشاره به انتشار 
لیست ابربدهکاران بانکی، گفت: پیگیری و 
همکاری دولت در خصوص شفاف سازی در 
نظام بانکی کشور، قابل تحسین است. اینکه 
دولت و وزارت اقتصاد، اصلاحات اقتصادی 
را از بانک ها و بنگاه های اقتصادی خود شروع 
کرده اند، نشان دهنده عزم جدی قوه مجریه 
برای تغییر وضع موجود و سامان بخشیدن 
به نظام اعتبارات در کشور است. سخنگوی 
کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: نظام بانکی در ایران به خصوص در دو 
دهه گذشته و با ظهور بانکداری خصوصی، دچار 
چالش های بسیاری شده است و مسائلی چون 
خلق پول بی ضابطه، رشد تصاعدی ترازنامه 
سالانه، رقابت های مخرب در بخش پرداخت 
تسهیلات، عدم توجه به تولید و مقوله هدایت 
اعتبار به ویژه در بانکداری خصوصی، مشکلاتی 
از این قبیل است. نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اسلامی ضمن اشاره به جایگاه  نظارتی 
بانک مرکزی در نظام پولی و اقتصادی کشور، 
اظهار کرد: بانک مرکزی به عنوان مرجعیت 
بانکداری در کشور و قانون گذار و ناظر بر نظام 
بانکی، در مواجهه با بانک های تجاری از اقتدار 
کافی برخوردار نیست. بالغ بر ۲ هزار مقرره، 
بخش نامه و دستورالعمل از جانب بانک مرکزی 
به بانک ها ابلاغ شده اما بخش قابل توجهی از این 

دستورها مورد بی اعتنایی قرار می گیرد.
خضریان ادامه داد: دخالت های دولتی در 
سال های گذشته و کفایت بانک مرکزی به ایراد 
توصیه های اخلاقی در مقابل تخلفات بانک ها، 

باعث شده ترازنامه بانک های دولتی سالیانه 
حدود ۲5 درصد رشد کند، اما مقامات نظارتی و 
نمایندگان مجلس، اطلاعی از کیفیت پرداخت 
تسهیلات و ذی نفعان آن ها ندارند. به تعبیر دیگر 
بانک های دولتی و خصوصی و شرکت های 
زیرمجموعه آن ها به تاریک خانه ای در اختیار 
منافع افراد مرتبط و جریانات اقتصادی وابسته به 

بانک های تجاری مبدل شده اند.
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای 
اسلامی در خصوص افشای عمومی لیست 
بدهکاران بانکی، اظهار کرد: رویکرد شفافیت در 
نظام بانکی کشور در دوره جدید مدیریت وزارت 
اقتصاد و با انتشار عمومی صورت های مالی بانک 
ملی ایران و چند بانک دولتی دیگر از سال گذشته 
آغاز شد. در ابتدای سال جاری و در مرحله 
بعدی، وزارت اقتصاد اقدام به انتشار لیستی از 
ابربدهکاران بانک های دولتی و وابسته به دولت 
کرد. خضریان افزود: البته نوع انتشار لیست ها 
و اطلاعات افشا شده دارای ابهام و نقص هایی 
است و به گفته مقامات دولتی، لیست های 
افشا شده از بدهکاران بانکی کامل نیست. با 
بررسی دقیق تر اسامی افراد و گروه های منتشر 
شده می توان دریافت که بانک ها صرفا لیست 
بدهکاران حقیقی و یا فعال در بنگاه داری بخش 

خصوصی را منتشر کرده اند و خبری از اعلام 
میزان بدهی ابربدهکاران در شرکت های دولتی 
و وابسته به دولت نیست. نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به پیشنهاد خود 
در خصوص ساماندهی و نظارت بر تسهیلات 
بانکی که به تصویب کمیسیون تلفیق بودجه 
14۰1 و مجلس نیز رسید، گفت: خوشبختانه 
مجلس شورای اسلامی طی مصوبه ای در بند 
»د« تبصره 1۶ قانون بودجه 14۰1، سازوکاری 
برای شفافیت تسهیلات کلان بانکی تعیین 
کرده است. طبق این قانون، بانک مرکزی 
موظف است با استفاده از سامانه اطلاعاتی خود 
و دریافت اطلاعات تکمیلی از بانک ها، مانده 
تسهیلات و تعهدات کلان و میزان پرداختی و 
مانده تسهیلات و تعهدات اشخاص مرتبط و 
میزان پرداختی هر یک از بانک ها و مؤسسات 
اعتباری غیربانکی را به تفکیک هر یک از اشخاص 
با تعریف شورای پول و اعتبار )مرتبط یا ذی نفع 
واحد(، نرخ سود، مدت بازپرداخت، دوره تنفس، 
وضعیت بازپرداخت )جاری، سررسید گذشته، 
معوق یا مشکوک الوصول(، نوع و میزان وثیقه 
دریافت شده، بر تارنمای بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران در دسترس عموم قرار داده و به 

صورت فصلی به روزرسانی کند.

هفته گذشته، هفته پر اتفاقی برای بازار خودرو 
بود و تقریبا تمام مدل های پرمتقاضی افزایش 
چندین میلیون تومانی را تجربه کردند و اوضاع به 
گونه ای پیش رفت که پراید تا مرز ۲۰۰میلیونی 

پیش رفت.
 پس از افزایش های بی وقفه هفته گذشته، بسیاری 
منتظر شروع بازار این هفته بودند تا ببینند بازار 
چه روندی در پیش خواهد گرفت. در حالی همه 
این اتفاقات در بازار خودرو رخ می دهد که مجددا 
امروز مجمع تشخیص مصلحت نظام پالس مثبتی 
در جهت آزادسازی واردات خودرو به دولت داده 
است و مجددا امید برای آزادسازی واردات زنده 

شده است.
در هفته ای که گذشت قیمت پژو ۲۰۷ دنده ای 
پانوراما در مدل 14۰1 با ۷ میلیون افزایش یه 
رقم ۳۹5 میلیونی رسیده بود و این خودرو امروز 
تغییری در قیمتش نداشت و همان ۳۹5 میلیون 
تومان معامله شد. این خودرو هفته گذشته را با 
کاهش ۲ میلیونی شروع کرد و سپس با شروع سیر 
صعودی تا ۳۹5 میلیون تومان پیش رفت. در مدل 
14۰۰ این خودرو هم بازار با ثبات بود و این خودرو 
همان ۳8۰ میلیون تومان چهارشنبه ۲4 فروردین 
معامله شد. در نسخه پانوراما اتوماتیک 14۰۰ هم 
این خودرو بدون تغییر قیمت، 5۶۰ میلیونی ماند.

پژو ۲۰۶ تیپ دو در مدل 14۰1 هفته گذشته 
را بدون وقفه مشغول افزایش بود طوری که این 
خودرو در ابتدا و انتهای هفته گذشته اختلاف 
14 میلیونی قیمت را ثبت کرد و از ۲۷8 میلیون 
تومان به ۲۹۲ میلیون تومان رسید. در معاملات 
امروز هم این خودرو با ۳ میلیون افزایش خیال 
کوتاه آمدن ندارد و ۲۹5 میلیونی شد و در مرز 

۳۰۰ میلیون قرار گرفت. مدل 14۰۰ این خودرو 
هم با افزایش همراه بود و ۲ میلیون دیگر گران 
شد و ۲84میلیونی شد. نسخه تیپ 5 هم در مدل 
آپشنال و کم آپشن با ۳ میلیون افزایش به ترتیب 

۳4۰ و ۳۳5 میلیون تومان شدند.
پژو پارس LX هم در مدل 14۰1 هفته گذشته 1۲ 
میلیون تومان گران شد و در آخرین روز معاملاتی 
هفته گذشته ۳۶5 میلیون تومان معامله شد. این 
خودرو این هفته هم نشان داد که امیدی به کاهش 
و ثبات قیمتش نیست و با ۶ میلیون افزایش دیگر 
۳۷1 میلیون تومانی شد. مدل 14۰۰ این خودرو 
هم با 5 میلیون تومان افزایش همراه بود و ۳55 
میلیون تومانی شد. پارس های ساده با موتورها 
XU۷P و XU۷ بدون تغییر قیمت ۳۰5 و ۳۰۰ 

میلیون تومان معامله شدند.
تارا در مدل اتوماتیک در هر دو نسخه 14۰۰ و 
14۰1، 5 میلیون تومان گران شدند و به ترتیب 
555 و 5۷5 میلیون تومان معامله شدند. در نسخه 

دنده ای هم این خودرو روال هفته گذشته اش را 
ادامه داد و همانند نسخه اتوماتیک با 5 میلیون 
تومان افزایش در هر دو نسخه 14۰۰ و 14۰1، 
4۲۰ و 4۳5 میلیون تومان در بازار امروز معامله 

شدند.
سمند LX ساده که هفته گذشته همانند اکثر 
خودروهای بازار افزایش قیمت داشت و هفته را با ۷ 
میلیون افزایش به پایان رسانده بود در هر دو مدل 
14۰۰ و 14۰1 بدون تغییر در قیمتشان همان 

۲۷۰ و ۲8۰ میلیون معامله شدند.
سورن پلاس هم که در هفته گذشته 1۳ میلیون 
تومان گران شده بود با افزایش 5 میلیون تومانی 
قیمتش در معاملات امروز به مرز ۳4۰ میلیون 

تومان رسید و ۳۳5 میلیون معامله شد.
دنا معمولی هم در نسخه 14۰۰ که افزایش های 
قطره چکانی هفته گذشته قیمتش را ۳۶۳ میلیون 
تومان رسانده بود امروز 1 میلیون تومان دیگر 

گران شد و ۳۶4 میلیون تومان معامله می شود.

قیمت پژو ۲۰۶ تیپ دو 
به مرز ۳۰۰ میلیون رسید

فهرست اسامی بدهکاران بانکی ناقص است

فدراسیون طیور ایران در بیانیه ای با اشاره به تبعات درگیری های دو 
کشور روسیه و اوکراین بر روی واردات نهاده های دامی به کشور، از 

احتمال افزایش قیمت جهانی نهاده های دامی خبر داد. 
به گزارش اقتصاد آنلاین، فدراسیون طیور ایران در بیانیه ای با اشاره به 
تبعات درگیری های دو کشور روسیه و اوکراین بر روی واردات نهاده های 
دامی به کشور، از احتمال افزایش قیمت جهانی نهاده های دامی خبر 
داد.  در این بیانیه آمده است: تحولات اقتصادی سیاسی جهانی طی 
چند ماه گذشته و بخصوص پس از جنگ اوکراین باعث کمبود عرضه 

نهاده ها به ویژه ذرت در سطح جهانی شده است.
در بخش دیگری از این بیانیه آمده است مشکلات ناشی از جنگ 
اوکراین باعث توقف ارسال محموله های خریداری شده ذرت به ایران 
شده است. در پی بروز جنگ اوکراین قیمت جهانی نهاده ها 5۰ درصد 
افزایش داشته است.  چندی پیش 15 تشکل سراسری زنجیره صنعت 
طیور با ارسال نامه ای مشترک به وزیر جهاد کشاورزی پیشنهادات 
کردند: برای تأمین نهاده های ذرت و کنجاله سویا، تنوع منابع تأمین 
فراهم شده و از آرژانتین نیز تا حد ممکن و به ضرورت مجوز واردات 
صادر شود. به دلیل مشکلات کشور اوکراین و وابستگی حداقل ۲۰ 
درصد ذرت کشور در ۲ سال گذشته به این منبع، توصیه می شود 
واردات گندم دامی از کشور روسیه و سایر کشورهای مجاز و قابل انجام 
جایگزین ذرت اوکراین شده و در خوراک مرغان مادر و مرغ تخمگذار 

مورد استفاده قرار گیرد.
به روز رسانی قیمت کالاهای وارداتی دانه سویا، کنجاله سویا و ذرت 
مبتنی بر نرخ های عملیاتی و قابل انجام متناسب با شرایط جهانی با 
همکاری اتحادیه واردکنندگان نهاده های دامی کشور به صورت واقع 
گرایانه و به سرعت صورت گیرد تا همواره انگیزه واردات وجود داشته و 
از این طریق خسارت جبران ناپذیری به تولید جوجه های اجداد، مادر و 
تولید گوشت مرغ و تخم مرغ ناشی از کمبود جدی نهاده ها وارد نشود.

هشدار درباره تشدید مشکلات 
تامین نهاده های خوراک دام

افزایش 2۰ درصدی صادرات 
ایران به کشورهای عربی و 

آفریقایی

رنا
: ای

س
عک

میزان سپرده ها و تسهیلات بانکی تا پایان دی ماه سال گذشته نسبت 
به مقطع مشابه در سال 1۳۹۹ معادل 41.8 و 44.۶ درصد افزایش یافته 
است. به گزارش ایسنا، براساس گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل مانده 
سپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک 
استان در پایان دی ماه سال گذشته، مانده کل سپرده ها به رقم   51۲۷.۳  
هزار میلیارد تومان رسیده است که نسبت به مقطع مشابه سال قبل و 
پایان سال گذشته معادل 41.8 و ۳۲.۳ درصد افزایش را نشان می دهد.

همچنین، بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران با مانده 
۲۷۳۷.۳ هزار میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه 

و بویراحمد معادل 1۳ هزار و ۶۹۰ میلیارد تومان است.
علاوه براین، مانده کل تسهیلات در این زمان ۳۷۹۹.۶ هزار میلیارد 
تومان است که نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال گذشته 

معادل 44.۶ و ۳۶.1 درصد افزایش داشته است.

افزایش 4۰درصدی سپرده گذاری
 در بانک

کیهانـی، رئیس هیـات مدیره کارخانجـات خوراک 
دام کشـور گفت: به دلیـل عـدم تامین نهـاده فقط 
45 درصـد از بخـش ما فعال اسـت و اگرچـه قیمت 
جهانی غـلات افزایش یافتـه اما هنـوز فرصت برای 

خرید از منابـع علوفه ای جهانی اسـت.
بحث تامیـن نهاده ها و خـوراک صنعـت دام، طیور 
و آبزیـان از جملـه مـواردی اسـت کـه طـی سـال 
هـای اخیر با حواشـی بسـیاری همـراه بوده اسـت. 
بـا شـروع جنـگ روسـیه و اوکرایـن نیـز بـازار این 
محصـولات بـا چالـش هـای دیگـری مواجه شـده 
اسـت. بـه طـوری کـه »حسـین کیهانـی« رئیـس 
هیـات مدیـره کارخانجـات خـوراک دام کشـور در 
خصـوص اصلـی تریـن اثـرات وقـوع این جنـگ بر 
بازار غلات و خـوراک دام و طیـور به خبرنـگار بازار 
گفـت: چـون اوکراین و روسـیه یکی از کشـورهایی 
هسـتند کـه عمدتـاً در بخـش غـلات و بـه طـور 
خـاص در بحث دانـه های روغنـی ایران را پوشـش 
مـی داده، لـذا بـا ایـن وضعیـت پیـش بینی مـا این 
اسـت که قطعا اگـر این رونـد ادامـه یابـد خللی در 
بحـث خریـد و دریافـت نهـاده هـا از این دو کشـور 

اتفـاق خواهـد افتـاد.
امـا هنـوز فرصـت خریـد نهـاده از منابـع علوفه ای 
جهـان وجـود دارد و بـرای متاثـر نشـدن بـازار از 
کمبـود نهاده تخصیـص فوری ارز بـه واردکنندگان 

ضـروری اسـت.
کیهانـی افزود: بـا توجه بـه اینکـه الان کشـاورزان 
در اوکرایـن نیـز امنیت ندارند کـه بتوانند بـه تولید 
محصـولات خـود رسـیدگی کننـد قطعـا تولیدات 
این کشـور کاهـش خواهد یافـت و به تبـع وضعیت 

ما را نیـز از ایـن بابـت متاثر خواهـد کرد. 
او در پاسـخ بـه این سـوال که با ایـن تفاسـیر پیش 
بینی شـما از قیمـت غلات در طـی ماه هـای آینده 
چیسـت، گفت: مسـاله مهـم این اسـت کـه اگرچه 
قیمـت جهانـی غـلات افزایـش یافتـه امـا الان می 
شـود از منابـع علوفـه ای موجـود در بازارهـای 
جهانـی خریـد کـرد. البتـه بـه شـرطی کـه ارز بـه 
موقـع تخصیص داده شـود و در اختیـار وارد کننده 

هـا قـرار بگیرد. 
کیهانی افـزود: تا جایـی که بنده اطـلاع دارم از دی 
ماه سـال گذشـته هنوز به بخش خصوصـی آنچنان 

که بایسـتی ارز تخصیـص داده نشـده و وارد کننده 
ها معطل دریافـت ارز مـورد نیاز خود هسـتند. این 
هـا همگـی در انگیـزه واردات واردکننـدگان موثـر 
اسـت کـه متاسـفانه شـاید ظـرف یـک تـا دو مـاه 

آینـده تاثیـر ایـن تعلل هـا نمایان شـود.
عـدم تخصیـص نهـاده بـه کارخانجـات خـوراک 
آمـاده صنعتـی و قیمت های دسـتوری؛ اصلی ترین 

چالـش هـای بخش در سـال گذشـته
رئیس هیات مدیره کارخانجات خوراک دام کشـور 
همچنیـن در خصـوص اصلی تریـن چالـش هـای 
تولید کننـدگان خوراک صنعتی در سـال گذشـته 
گفـت: در سـال گذشـته بیشـترین چالش مـا عدم 
تخصیـص نهاده هـا بـه کارخانجـات خـوراک دام، 
طیـور و آبزیـان و عـدم بهره منـدی از ایـن ظرفیت 

بوده اسـت. 
او افـزود: ایـن در حالـی اسـت کـه انتظار مـی رود 
ایـن رویـه در سـال جـاری تغییـر کنـد و بـا توجه 
به مسـائلی کـه قبـلا در سـطح وزارتخانـه، مجلس 
و تمـام حوزه هـای تصمیـم گیـری مطرح شـده، از 
ایـن پتانسـیل بالقـوه بـرای صنعـت دام، طیـور و 

آبزیـان کشـور اسـتفاده شـود. 
کیهانـی بـا بیـان اینکـه چالش بعـدی ما در سـالی 
کـه گذشـت، بحـث قیمـت هـای دسـتوری بـود، 
گفـت: متاسـفانه قیمـت هـای دسـتوری یکـی از 
آسـیب هایی اسـت کـه در سـال گذشـته بـه دلیل 
عدم بـه روز رسـانی و ارزیابـی مجدد موجـب ضرر 

و زیـان ایـن صنعت شـده اسـت. 
او خاطرنشـان کـرد: از دیگر مسـائلی که مـا در این 
بخـش بـا آن روبـرو هسـتیم ایـن بحـث اسـت که 
آقایـان اعـلام می کنند تولیـد کننـدگان این بخش 
بایـد خـود را اثبـات کننـد! ایـن در حالی اسـت که 
صنعـت خوراک صنعتـی دام و طیـور در دنیا جواب 
داده اسـت و دیگـر نیـازی به اثبات شـدن نیسـت. 
مدیرعامـل شـرکت تعاونـی کارخانجـات خـوراک 
دام اسـتان مازنـدران بـا بیـان اینکـه اگـر تولیـد 
کننـدگان خـوراک دام نیـاز بـه اثبـات داشـتند 
الان در کل دنیـا از ایـن امکانـات اسـتفاده نمـی 
شـد، افزود: جالب اینجا اسـت کـه در کل دنیا الان 
خام خـواری منسـوخ شـده اسـت و دنیا به سـمت 
اسـتفاده از خـوراک هـای آمـاده و خـوراک هایـی 
کـه شـاید هنـوز تکنولـوژی آن وارد ایـران نشـده، 

پیـش رفتـه انـد. 

او تصریـح کرد: با ایـن وجود متاسـفانه مـا هنوز در 
الفبـای تولید خـوراک آماده در کشـور مانـده ایم و 
اصالـت آن را زیر سـوال مـی بریـم در حالـی که ما 
نیاز بـه اثبات نداریـم. به خصـوص اینکـه روی این 
محصـولات و اثربخشـی آنها کار شـده و بـه صورت 

علمی ثابت شـده اسـت. 
کیهانـی گفـت: بنابرایـن تقاضـای مـا از دولـت در 
سـال جاری ایـن اسـت کـه در ایـن زمینه بـا تفکر 
دیگـری وارد عمـل شـود و اراده اسـتفاده از ایـن 

ظرفیت هـا در کشـور را آشـکار سـازد.
تولیـد 1۰ میلیـون تنـی خـوراک آمـاده در برابـر 
ظرفیـت ۲4 میلیـون تنی| فقـط 4۰ تـا 45 درصد 

از ظرفیـت بخـش فعـال اسـت
او همچنیـن در خصـوص حجـم تولیـد خـوراک 
صنعتـی آمـاده در کشـور گفـت: بـر اسـاس آماری 
کـه در دسـت داریـم حـدود 1۰ میلیون تـن تولید 
خـوراک دام، طیور و آبزیـان در سـطح کارخانجات 
خـوراک دام کشـور داریـم و ظرفیـت تولیـد نیـز 

حـدود ۲4 میلیـون تـن اسـت. 
کیهانـی با اشـاره بـه اینکه بـه طـور تقریبـی 4۰ تا 
45 درصـد ظرفیـت مـا فعـال اسـت، گفـت: غالبـا 
بـه دلیـل کمبـود نهاده هـا و بی توجهـی و نبـودن 

ز ایـن پتانسـیل بیشـتر  راده ای کـه بخواهنـد ا ا
اسـتفاده کنـد موجب شـده کـه تنهـا 45 درصد از 

ظرفیـت تولیـد مـا فعـال باشـد. 
این مقـام مسـئول در خصـوص وضعیـت صادرات 
خـوراک دام، طیـور و آبزیـان نیـز گفـت: امـکان 
صـادرات داریـم امـا فعـلًا ممنـوع اسـت. چـون 
اعـلام کرده انـد در تولیـد خـوراک از نهاده هایـی 
بـا ارز دولتی اسـتفاده مـی شـود لـذا الان در رده 
دام و طیـور ممنوعیت داریـم اما در بخـش آبزیان 
یـن  برا یـن پتانسـیل اسـتفاده می شـود. بنا ز ا ا
علیرغـم اینکـه بازارهـای هدف مـا متزلزل اسـت 
ر می گیـرد  و در اختیـار کشـورهای دیگـر قـرا
یـن  ز ا نیـم در آینـده نزدیـک ا ریـم بتوا میدوا ا

پتانسـیل اسـتفاده کنیـم. 
کیهانـی در خصـوص وضعیـت تخصیـص نهـاده 
دولتـی بـه صنعـت دام و طیـور نیـز اظهار داشـت: 
تـا جایـی کـه بنـده مـی دانـم وضعیـت بـازارگاه 
تـا آخـر شـهریور مـاه تمدیـد شـده اسـت و در 
بحـث تامیـن نهـاده هـا دولـت قـول داده تـا پایان 
اردیبهشـت مـاه به مرغـداران نهـاده دولتـی بدهد 
تا بـه جوجه ریزی ها آسـیبی نرسـد اما بـرای بخش 

دام هنـوز سـهمیه ای شـارژ نشـده اسـت.

صدای گرانی نهاده ها ۶۰ روز دیگر شنیده می شود
تعلل در تخصیص ارز نهاده ها تا دو ماه آینده آشکار می شود
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از این پس، بررســی صلاحیت حرفه ای داوطلبان تصدی سمت های مدیریتی در 
بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی موکول به شرکت در آزمون های مربوط و اخذ 
گواهینامه های حرفه ای مرتبط خواهد بود. به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از 
روابط عمومی بانک مرکزی، این بانک در بخشنامه ای به شبکه بانکی نحوه اعطای 
گواهینامه های حرفه ای بانکداری برای داوطلبان تصدی سمت های مدیریتی در بانک ها 

و موسسات اعتباری را ابلاغ کرد. گواهینامه های شش گانه طراحی شده و  لازم برای بررسی صلاحیت داوطلبان 
تصدی هر یک از سمت های مدیریتی در مؤسسات اعتباری عبارتند از، »اصول بانکداری 1«، »اصول بانکداری 
۲«، »حسابرسی داخلی موسسات اعتباری«، »مدیریت ریسک موسسات اعتباری«، »مدیریت فناوری اطلاعات 
مؤسسات اعتباری« و »گواهینامه حرفه ای بانکداری اسلامی«، که به تایید »کمیته گواهینامه های حرفه ای 
بانکداری بانک مرکزی« رسیده است و سایر اقدامات لازم در این خصوص نیز در دستور کار قرار دارد که به محض 
حصول نتیجه، متعاقباً اعلام خواهد شد.    ضمناً خاطرنشان می سازد بدیهی است از این پس، بررسی صلاحیت 
حرفه ای داوطلبان تصدی سمت های مدیریتی در بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی موکول به شرکت در 

آزمون های مربوط و اخذ گواهینامه های حرفه ای مرتبط خواهد بود.

شرکت در آزمون و اخذ گواهینامه؛
 شرط بررسی صلاحیت داوطلبان مدیران بانکی

 در جریان دادوستدهای امروز بازار سرمایه بیش از 8 میلیارد و ۳1۷ میلیون سهم 
و حق تقدم به ارزشی بالغ بر 4 هزار و ۶۶1 میلیارد تومان در بیش از 484 هزارنوبت 
مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشــد 1۳هزار و 5۳۹ واحدی در 

ارتفاع یک میلیون و 4۶۷ هزار و ۶۶8 واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز گذشته  به نام نمادهای معاملاتی شرکت های فولاد مبارکه 
اصفهان، ملی صنایع مس ایران و گسترش نفت و گاز پارسیان شد و در مقابل شرکت های فولاد خوزستان، 

گروه صنعتی پاکشو و تامین سرمایه ملت با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله ۲ میلیارد و ۳۶5میلیون ورقه به ارزش 4 هزار 
و ۹۰8 میلیارد تومان در ۲۳۰ هزار نوبت، شــاخص فرابورس )آیفکس( ۲۰۹ واحد رشد کرد و در ارتفاع 
۲۰ هزار و ۲4۷ واحد قرار گرفت.  در این بازار هم روز گذشته بیشترین اثر مثبت بر شاخص فرابورس به نام 
نمادهای معاملاتی پلیمر آریا ساسول، پتروشیمی تندگویان و پالایش نفت لاوان و در مقابل شرکت های 
سرمایه گذاری مالی سپهر صادرات، سرمایه گذاری اعتلاء البرز و بیمه اتکایی ایرانیان بیشترین اثر منفی را 

بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

شاخص بورس 13 هزار واحد رشد کرد

رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران گفت: تخم 
مرغ بیش از نیاز کشور تولید شده اســت و دولت باید اجازه دهد که 
تخم مرغ های مازاد صادر شوند. ناصر نبی پور در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به کاهشی شدن قیمت تخم مرغ اظهار کرد: وقتی قیمت تخم 

مرغ از قیمت مصوب بالاتر می رود مسئولان با ارز 4۲۰۰ تومانی تخم مرغ از ترکیه وارد می کنند 
یا تعزیرات با واحدهای مرغداری برخورد می کند اما حالا که قیمت تخم مرغ حدود ۳5۰۰ تومان 
کمتر از نرخ مصوب شده هیچ خبری از مسئولان نیست و به نظر می رسد در خواب خرگوشی 
هستند. او ادامه داد: قیمت مصوب تخم مرغ به ازای هر کیلو 18 هزار و ۳۰۰ تومان است که در 

حال حاضر به کمتر از 15 هزار تومان رسیده است.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران اضافه کرد: هوا وقتی به سمت گرمی 
می رود مصرف تخم مرغ کاهش می یابد؛ از طرفی در ماه رمضان نیز مصرف کاهشی و تقاضا 
کم می شود و به همین دلیل با مازاد تخم مرغ مواجهیم و تخم مرغ ها بر روی دست مرغداران در 

سالن ها مانده است.

تخم مرغ ها روی دست مرغداران ماند

$ مرغ$ بورس$آزمون

کاغذ اقتصادی
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حضور ۹۰ درصدی دانش آموزان 
در مدارس

معاون وزیر آموزش وپرورش اعلام کرد کــه آمار تجمیعی 
از کل مدارس کشور مبین آن اســت که حدود۹۰ درصد 
دانش آموزان و بالغ بــر ۹8 درصد همــکاران در مدارس 

حضور دارند.
احمد محمــودزاده در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین 
وضعیــت رعایت پروتکل هــای بهداشــتی و میزان حضور 
دانش آموزان در مدارس به ویژه مــدارس غیردولتی اظهار 
کــرد: بازدیدهای میدانــی از مــدارس غیردولتی به طور 

مرتب در حال انجام و الزام بر آموزش حضوری است.
سرپرســت ســازمان مدارس و مراکــز غیردولتی وزارت 
آمــوزش و پــرورش با اعــلام اینکــه بر اســاس آخرین 
آمار تجمیعــی از کل مدارس کشــور، حــدود۹۰ درصد 
دانش آموزان و بالغ بــر ۹8 درصد همــکاران در مدارس 
حضور دارند گفت: بخشی از این افراد به علت بیماری های 
زمینه ای و بخشــی به علت کرونا و طی دوره نقاهت کرونا 
در مدرســه حضور ندارند که حدود شــش تا هفت درصد 

غایبان را در برمی گیرد.
محمــودزاده افــزود: علــت غیبــت گروهــی دیگــری 
از دانش آمــوزان نیز این اســت کــه خانواده هــا به دلیل 
نگرانی کــه دارند اجازه حضور نمی دهند. مــا توصیه اکید 
می کنیم این خانواده ها فرزندانشان را به مدرسه بفرستند، 
شرایط لازم از ســوی وزارت آموزش وپرورش مهیا شده و 
واکسیناسیون تا حدود خوبی در ســطح کشور و همچنین 

مدارس انجام و ایمنی جمعی حاصل شده است.
وی ادامه داد: فرصت کمی هم تا پایان سال تحصیلی باقی 
مانده است و ما در صددیم بخشــی از آسیب های ناشی از 
کرونا بر دانش آموزان را جبران کرده و برای سال تحصیلی 
آینده آماده شــویم. در دوران کرونا آسیب های جدی رخ 
داد کــه از جمله آنها می تــوان به فقــر یادگیری، کاهش 
پوشــش تحصیلی، افزایش نابرابری آموزشــی و مشکلات 
جدی روحی، روانی و اجتماعی و دوری از گروه همسالان 

اشاره کرد.

انتشـار آمـار جانباختـگان حـوادث رانندگـی 
در ایـام نـوروز 14۰1 از سـوی پلیس و پزشـکی 
قانونـی حواشـی را درپـی داشـت کـه پلیـس و 
پزشـکی قانونـی توضیحاتـی را دربـاره آن ارائه 

داده انـد.
به گـزارش ایسـنا، بـا پایـان تعطیلات نـوروزی 
14۰1 ، پلیس راهنمایـی و رانندگی آمـار اولیه 
جانباختـگان تصادفـات رانندگـی را که شـامل 
قربانیـان سـرصحنه و تـا ۷۲ سـاعت پـس از 
تصـادف بـود را اعـلام کـرد. این آمـار حاکـی از 
مـرگ 8۳8 نفـر در تصادفـات نـوروز 14۰1 بود 
و بـه عبارتـی بهتـر ، بیانگـر مـرگ 8۳8 نفـر از 
۲5 اسـفند 14۰۰ تـا 15 فروردیـن مـاه 14۰1 
در تصادفـات بـود.  ازهمـان ابتـدا هـم پلیـس 
راهنمایـی و رانندگـی اعـلام کـرد که ایـن آمار 
اولیه جانباختگان بوده و احتمـال افزایش آن در 

آمـار پزشـکی قانونـی وجـود دارد.
چند روز بعد در تاریخ ۲۲ فروردین ماه، سـازمان 
پزشـکی قانونی هم آمـار اولیه از شـمار قربانیان 
حـوادث رانندگـی در همیـن بـازه زمانـی طرح 
نـوروزی را اعـلام کـرد. بر اسـاس آمار پزشـکی 
قانونی که شـامل مرگ هـای ناشـی از تصادف تا 
چندیـن روز بعد از وقـوع آن نیز می شـود، اعلام 
شـد که در این ایام هزار و 1۰1 تـن در تصادفات 
رانندگی جان خـود را از دسـت داده اند. طبیعی 
بود که آمـار پزشـکی قانونی هم دقت بیشـتری 
داشـته و هـم شـامل مـواردی می شـود کـه به 
دلیـل گذشـت چندیـن روز دیگـر در سـامانه 

رخدادهـای پلیـس ثبت نشـده بود.
در پی اعـلام گزارش پزشـکی قانونی کـه دو روز 
پس از نشسـت خبری رییس پلیـس راهنمایی 
و رانندگی کشـور اعلام شـد، سـرهنگ عین الله 
جهانـی، معـاون اجتماعـی و فرهنـگ ترافیک 
ایـن پلیـس توضیحاتـی را ارائـه کـرده و گفتـه 
بود:  در پی انتشـار آمـار فوت شـدگان تصادفات 
رانندگـی در بـازه زمانـی ۲5 اسـفند14۰۰ تـا 
15 فروردین 14۰1 از سـوی سـازمان پزشـکی 
قانونی کشـور ، طبیعی اسـت آمار این سـازمان 
بـا آمـار پلیـس مغایـرت داشـته باشـد ، لیکـن 
طبـق رویـه جـاری در سـنوات گذشـته ، آمـار 
نهایی متوفیـان تصادفـات رانندگی را پزشـکی 
قانونـی پـس از بررسـی هـای لازم و اسـتفاده از 
گزارشـات کارشناسـی پلیس ، اورژانـس ، هلال 

احمـر و سـازمان امـداد و نجـات و.... و یـک ماه 
پـس از بـازه زمانـی موردنظـر اعـلام می کـرد. 
حال چگونه اسـت که پـس از گذشـت 1۰ روز از 
زمان پایان طرح نـوروزی، این سـازمان اقدام به 
انتشـار چنین آماری کرده اسـت که جای تامل 
و تعجـب دارد و این درحالیسـت که هنـوز آمار 
قطعی فوت شـدگان در ماه های بهمن و اسـفند 
سـال گذشـته از سـوی ایـن سـازمان نهایـی و 

منتشـر نشـده است.
جهانی از سـرعت عمل سـازمان پزشکی قانونی 
کشـور در تهیه آمار فوت شـدگان طرح نوروزی 
14۰1 قدردانـی کـرده و اظهـار کرده اسـت:  به 
نظـر مـی رسـد سـازمان فـوق به جای بررسـی 
های بیشـتر و رعایـت چارچوب هـای تهیه آمار 

نهایی، دقـت را فدای سـرعت کرده اسـت.
او دربـاره تکمیـل نحوه ارائـه آمار فوت شـدگان 
حـوادث ناشـی از تصادفـات رانندگـی نیز گفته 
بـود: آمـار اعلامـی از سـوی پلیـس مربـوط بـه 
سـامانه رخدادهـای انتظامـی ناجاسـت کـه بر 
اسـاس این سـامانه ، هـر تصادفی که در کشـور 
رخ می دهد اطلاعات از آخریـن وضعیت حیات 
رانندگان و سرنشـینان آنهـا پس از ۷۲ سـاعت 

اسـتعلام و سـپس اعلام می شـود.
بـه دنبـال ایـن اظهـارات، سـازمان پزشـکی 
قانونـی نیـز توضیحاتـی را در مورد اعلام شـمار 
جانباختـگان حـوادث رانندگـی ارائـه کـرد. در 
متنی که روابـط عمومی این سـازمان در اختیار 
رسـانه ها قـرار داده، آمـده اسـت:   »در خبـری 
بـا عنـوان »پزشـکی قانونـی در اعـلام تلفـات 
جاده ای نـوروزی دقـت را فـدای سـرعت کرد« 
که از قول معـاون پلیـس راهنمایـی و رانندگی 
در خروجـی برخی خبرگزاری ها منتشـر شـد، 
مصاحبـه شـونده محترم وجـود مغایـرت میان 
آمـار دو مجموعه پیرامون تعداد تلفـات جاده ای 
نـوروز 14۰1 را امـری طبیعی دانسـته اند اما در 
عین حال انتشـار آمار اولیـه را شـتابزده، خلاف 
رویـه جـاری در سـنوات گذشـته و قابـل تامل 
دانسـته اند و نسبت به چرایی انتشـار آمار تلفات 
نـوروزی قبـل از انتشـار آمـار بهمـن و اسـفند 
گذشـته ابراز تعجب نموده اند و نهایتـاً این گونه 
جمع بنـدی نموده انـد کـه در ایـن زمینـه دقت 

فدای سـرعت شـده اسـت.
در ابتدا جـا دارد ضمن تشـکر از زحمات تمامی 
کارکنـان خـدوم نیـروی انتظامـی و از جملـه 
تلاشـگران راهـور، از طـرح چنیـن مطالبـی در 
فضای رسانه ابراز تاسـف نماییم و ابزار امیدواری 

کنیم تـا عزیزان مـان در نیـروی انتظامـی برای 
پاسداشت رشـادت ها و تلاش های شـبانه روزی 
و ممانعـت از ایراد خدشـه بـه چهره خـدوم این 
نیـرو از تکـرار این نـوع طـرح مسـئله در فضای 
عمومـی جامعـه ممانعت کننـد.  انتظـار آن بود 
که عزیزانمـان در پلیـس راهنمایـی و رانندگی 
به بیـان چرایـی طبیعـی بـودن مغایـرت میان 
آمـار پلیـس و پزشـکی قانونـی می پرداختنـد 
و از قضـاوت و بیـان مطالـب غیـر مرتبـط و غیر 
دقیق پیرامـون آن پرهیـز می کردنـد. چنان که 
در مصاحبـه رییـس پلیـس اسـبق راهـور ناجا 
که طـی روزهـای اخیـر انتشـار یافته اسـت نیز 
منعکس شـده اسـت، تلفات ناشـی از تصادفات 
معلـول علل مختلفـی اسـت که نظـارت پلیس 

تنهـا یکـی از آن ها به شـمار مـی رود.
چنـان که در گذشـته نیز بارها ذکر شـده اسـت 
و همـکاران عزیزمـان در راهور ناجا نیـز کاملًا بر 
آن اسـتحضار دارند، بر اساس مصوبه کمیسیون 
ایمنـی راه هـا مرجع رسـمی اطـلاع رسـانی در 
خصوص آمار تلفات تصادفات، سـازمان پزشکی 
قانونـی کشـور اسـت. همچنیـن ایـن عزیـزان 
نیـک می داننـد کـه ایـن سـازمان بـه واسـطه 
ارجـاع تمامـی مـوارد مـرگ ناشـی از تصادفات 
به این سـازمان از سـوی مراجع محترم قضایی، 
جامع تریـن مرجع بررسـی و اعـلام این آمـار در 
میان دستگاه های کشـور اسـت خلاصه این که 
این سـازمان در این بخش ذی نفع نبوده و طبعاً 
ظن به کاسـتن و یا افزودن به ایـن آمارها نیز در 
مورد آن وجود ندارد. برای هر عزیز درگذشـته از 
تصادف، چه عزیزانی که در سـر صحنه تصادف، 

یا حین انتقـال به مراکـز درمانـی و یـا در مراکز 
درمانـی و بـا وجـود تـلاش کادر درمـان از دنیـا 
می رونـد، پـس از ارجـاع از سـوی مقـام محترم 
قضایـی تشـکیل پرونـده شـده و تمامی مـوارد 
مورد معاینه قرار گرفته و شـرح معاینـه و نهایتاً 
تعیین علت فوت و جـواز دفن بـرای این عزیزان 
صادر می شـود؛ بنابرایـن آمارهای این سـازمان 
کاملًا مسـتند بـه مـدارک و مسـتندات فـرد به 
فـرد افـراد بـوده و چنان کـه عزیـزان راهـور نیز 
می دانند اسـامی، کد ملـی و مسـتندات تمامی 

آن هـا موجود اسـت.
در پایان امیدواریم تمامی دسـتگاه های اجرایی 
کشـور با همدلی و هم سـویی و رعایت صداقت و 
امانت در جهت رفع مشـکلات کشـور و از جمله 
تصادفات و تلفات و خسـارات و صدمات جسمی 
و روانی ناشـی از آن قـدم بردارنـد تا ان شـاء الله 
روزی شـاهد بـه بـار نشسـتن ایـن تلاش هـا و 
زحمـات و بـه حداقـل رسـیدن تلفـات در ایـن 
بخـش و امنیـت و خاطـره خـوش هموطنـان 
عزیزمان در سفرها و از جمله سـفرهای نوروزی 

باشـیم.«
به گـزارش ایسـنا، گرچه پزشـکی قانونـی آمار 
اعلامی از جانباختگان تصادفات نوروزی 14۰1 
را آمـار اولیـه اعـلام کـرد و بـه نظر می رسـد که 
آمـار هـزار و 1۰1 جانباختـه بازهـم افزایـش 
داشـته باشـد، اما آنچه مهم اسـت تمرکـز برای 
کاهش جانباختگان حـوادث رانندگـی در ادامه 
سـال 14۰1 اسـت و ایـن امـر قطعا بـا همراهی 
دسـتگاه های مختلـف و همچنیـن مـردم بـا 

یکدیگـر ممکـن خواهد شـد.

 بازنشستگان جمعیت قابل توجهی از جامعه را 
تشکیل می دهند و به دلیل شرایط سنی، زندگی 
آنها در این دوره با فراز و فرودهایی همراه است و 
نیاز دارند مورد حمایت های خاص قرار بگیرند؛ 
یکی از این حمایت ها بیمه  تکمیلی است و آنها 
انتظار دارند در مقابل پرداخت حق بیمه،خدمات 

مورد انتظار را دریافت کنند.
به گزارش ایرنا، اگرچه در حال حاضر با پیشرفت 
دانش بویژه در حوزه ســلامت امید به زندگی 
افزایش یافته اســت، اما همواره انواع بیماری ها 
به دلیل افزایش سن، بازنشستگان و سالمندان 
را تهدید می کند و این قشر بیشتر از اقشار دیگر 
در معرض خطر هستند و طبیعی است که می 
بایست از پشتوانه های مالی و اجتماعی و رفاهی 

برخوردار باشند.
میزان پرداخت حق بیمه توسط خود بازنشسته، 
صندوق بازنشســتگی و دولت، بیمارستان ها و 

آزمایشگاه های طرف قرارداد، افزایش خدمات 
ارایه شده متناسب با حق بیمه پرداختی، افزایش 
حق بیمه در سال 14۰1 مجموعه ای از سوالاتی 
است که ذهن بازنشستگان را مشغول می کند.  

بعد از موضوعات مرتبط با حقوق و مسائل مربوط 
به آن از جمله همسان سازی؛ خدمات بیمه ای 
دومین مطالبه و درخواســت بازنشستگان در 

صندوق بازنشستگی کشوری است.
این روزها میزان برخورداری از خدمات بیمه ای 
و همچنین نحوه انتخاب شرکت بیمه ای طرف 
قرار داد)بیمه آتیه ســازان حافظ( با ابهامات و 
سوال هایی در ذهن جمع زیادی از بازنشستگان 
روبروست و بخشــی از آن به ایرنا منعکس شده 
که در گفت و گو با مدیر کل فرهنگی و اجتماعی 
صندوق بازنشستگی کشــوری به این سوالات 
پاسخ دادیم تا برخی ابهامات و خلاء های موجود 
در مســیر  ارائه خدمات بهتر به بازنشســتگان 

برطرف شود.
مدیــرکل فرهنگــی و اجتماعــی صنــدوق 
بازنشستگی کشوری روز شــنبه در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا گفت: بر اســاس ماده 85 قانون 
مدیریت خدمات کشوری دستگاه های اجرایی 
مکلفند در چارچــوب بودجه هــای مصوب و 
آئین نامه ای که به تصویب هیات وزیران می رسد، 
کارمندان و بازنشستگان و افراد تحت تکفل آنان 
را علاوه بر استفاده از بیمه پایه درمان، با مشارکت 
آنان به صورت هماهنگ و یکنواخت برای کلیه 
کارمندان دولت تحت پوشش بیمه های تکمیلی 
قرار دهند.  محمود مرتضایی فرد افزود: صندوق 
بازنشستگی کشــوری هم برای بهبود شرایط 
معیشتی و رفاهی افراد تحت پوشش خود، مکمل 
خدمات درمان را ایجاد کرده است و بر این اساس 
صندوق بازنشستگی هم بخشی از هزینه های آن 
را پرداخت می کند، اما این موارد به معنی واقعی 

بیمه تکمیلی نیســت و در اصل مکمل خدمات 
بوده و نزدیک به یک دهه است که انجام می شود.
وی ادامه داد: صندوق بازنشستگی کشوری برای 
اینکه بتواند در این شرایط سخت به بازنشستگان 
کمک کند در واقع مکمل خدمات درمان را ایجاد 
کرد و با مشارکت بازنشستگان و صندوق، بخشی 
از خدمات را پوشــش می دهد، ولی آنچه که به 
عنوان بیمه تکمیلی قابل انتظار اســت، چیزی 
نیست که در این صندوق اتفاق می افتد، صندوق 
بازنشستگی کشوری به یک معنا نمی تواند بیمه 
تکمیلی انجام دهد، چرا که با خدمات و وظایف 
ارائه شده در این صندوق مغایرت دارد، اما اگرچه 
ارایه مکمــل بیمه هزینه زیــادی را به صندوق 
بازنشستگی متحمل کرده است، اما این خدمات 

را پوشش می دهد.
مرتضایی فرد در مورد اینکه چطور شد که بیمه 
آتیه سازان حافظ عهده دار بیمه تکمیلی صندوق 
بازنشستگی کشوری شده است، تصریح کرد: در 
این خصوص باید به چند نکته اشاره کرد و اینکه 
هر ساله این صندوق با برگزاری تشریفات مناقصه 
و فروش پاکت را اعلام  می کند که هر شرکتی که 
می تواند در مناقصــه و فرآیند بیمه تکمیلی ما 

شرکت کند.

چرایی تفاوت آمار پزشکی قانونی و پلیس از 
قربانیان تصادفات رانندگی نوروز

در گفت و گو با مدیرکل فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی؛

جزئیات بیمه تکمیلی بازنشستگی 

گزارش
ایرنا

جزئیات برگزاری مراسم 
راهپیمایی روز قدس و برگزاری 

نماز عید فطر
استاندار تهران جزئیات برگزاری راهپیمایی روز قدس و نماز عید 

فطر با توجه به شیوع کروناویروس را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری در جلسه ستاد مقابله با کرونای 
استان تهران گفت: با توجه به تأکید ستاد مقابله با کرونا کماکان 
موضوع اصلی در کنترل بیماری کوید1۹ واکسیناسیون است؛ لذا 
باید از همه ابزارها برای ترغیب تزریق دُز سوم بهره بگیریم. عددی 
حدود 5۰ درصد واکسیناسیون در دُز سوم در استان تهران داریم؛ 
اما نسبت به عدد ۹5 درصدی تزریق دُز اول بسیار پایین تر است 

که باید افزایش آن را پیگیری کنیم.
وی افزود: برخی گزارشات حاکی از آن است که عادی انگاری و عدم 
رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی شدت گرفته و در سطح استان 
تهران از حدود ۶۲ درصد با ۲ درصد کاهش به ۶۰ درصد رسیده 
است. بی تردید هرگاه ســهل انگاری کنیم لطمه می خوریم؛ لذا 
همه باید نسبت به این موضوع با حساسیت ویژه ای برخورد کنیم.

منصوری ادامه داد: حضوری شــدن مدارس و دانشگاه ها تصمیم 
ستاد ملی مقابله با کرونا است و قطعا لازم الاجراست. اصل دیگر 
سلامتی دانش آموزان و همکارانمان در آموزش و پرورش است که 

باید با جدیت دنبال شود.
اســتاندار تهران در بخش دیگری از صحبت های خود به موضوع 
بدهی سازمان های بیمه به دانشگاه های علوم پزشکی اشاره کرد 
و افزود: با توجه به فشاری که بر روی دانشگاه های علوم پزشکی 
است باید بدهی آن ها در سریع ترین زمان ممکن پرداخت شود. در 
همین راستا نیاز است که سازمان های بیمه گر با روش هایی که مد 

نظرشان است این بدهی را پرداخت کنند.
وی افزود: در مورد مراکز واکسیناسیون نیز آنجا که مراجعه کننده 
ندارند باید با هماهنگی فرماندار نسبت به سبک کردن کار و یا اگر 
نیاز هست جمع آوری مرکز اقدام کنند؛ چرا که نباید اتلاف انرژی 

و سرمایه انسانی داشته باشیم.
منصوری در خصوص برگزاری مراسم شــب های قدر، برگزاری 
نماز عید فطــر و راهپیمایی روز قدس نیز گفت: پس از دو ســال 
راهپیمایی روز قدس با توجه به شــرایط منطقه ای و تأکید مقام 
معظم رهبری برگزار خواهد شــد. این مراسم در فضای باز برگزار 
خواهد شد و باید با رعایت دستورالعمل ها و پروتکل های بهداشتی 

در کمال شکوه برگزار شود. 

 معاون رییس جمهوری و رییس سازمان حفاظت 
محیط زیست گفت: در حوزه پسماند شبکه های 
غیرقانونی و زیرزمینی در کشور تشکیل شده و در 
حال فعالیت هستند که وضعیت مناسبی ندارد و باید ساماندهی 
شوند. به گزارش روز شنبه ایرنا از سازمان حفاظت محیط زیست، 
علی سلاجقه در بیست و هشتمین جلسه کارگروه مدیریت پسماند 
که با حضور نمایندگان وزارتخانه ها و دستگاه های مربوطه برگزار 
شد با تاکید بر عملیاتی شدن وظایف دستگاه ها نسبت به مدیریت 
پسماند افزود:  در جلسه کارگروه بعدی وظایف دستگاه ها در اجرای 
قوانین مدیریت پسماند همچون موضوع آلودگی هوا طبق قانون 
کاملاً احصا شود و نوع عملیات و اقداماتی که قرار است اتفاق بیفتد 
با میزان اعتبار و محل تامین اعتبار تعیین تا طرح مقدماتی مطابق با 
برنامه های زمانبندی نهایی و ابلاغ شود که بتوان در بحث نظارتی به 

اقدام های انجام شده توسط دستگاه ها رسیدگی کرد.
وی با بیان این که وضعیت پسماند کشور در شان نظام جمهوری 
اسلامی ایران نیست و امروز بار این تکلیف بر عهده ما است و از این به 
بعد مسئولان اجازه نخواهند داد در محیط زیست، محیط کسب و 
کار و محیطی که فرزندان ما رشد می کنند شاهد این شرایط باشیم، 
گفت: متاسفانه در حوزه پسماند شبکه های غیرقانونی و زیرزمینی 
در کشور تشکیل شده است و در حال فعالیت هستند که وضعیت 

مناسبی ندارند و باید ساماندهی شوند.
سلاجقه با اشاره به این که سرزمین ما بیش از این توان بحران های 
زیست محیطی را ندارد و  می بایست به مباحث زیرساختی در کشور 
بپردازیم، افزود: همه ما مطلع هستیم بر منابع آب و خاک کشورمان 
چه می گذرد، شیرابه ها با طبیعت چه می کنند و چه بیماری هایی 
را تولید می کنند و روند تشدید بیماری های خطرناک به چه سمت 
و سویی می رود اما متاسفانه منابع آب و خاک و در نهایت تولیدات 
غذایی را بی تفاوت مصرف می کنیم و این مباحث را باید جدی 

بگیریم.

سرپرست مرکز توسعه پیشگیری سازمان 
بهزیستی کشور از شناسایی حدود ۳5۰ هزار 
کودک دچار آمبلیوپ از زمان شروع برنامه طرح 
پیشگیری از تنبلی چشم در کودکان ۳ تا ۶ سال )سال 1۳۷5( 

تاکنون خبر داد. 
به گزارش ایسنا، دکتر فاطمه عباسی درخصوص طرح 
پیشگیری از تنبلی چشم کودکان ۳ تا ۶ سال، با بیان اینکه 
هدف از این برنامه ارتقاء سلامت بینایی کودکان ۳ تا ۶ سال 
در کشور است که از الگوی سطح بندی ارائه خدمات استفاده 
می شود، گفت: در سطح اول غربال کودکان گروه هدف با 
چارت و دستگاه غربالگری و توسط افراد آموزش دیده انجام 
می شود. اگر کودک، ارجاعی تشخیص داده شود، جهت انجام 
معاینات تخصصی به سطح دوم )اپتومتریست ها( ارجاع و 
معاینه می شود و در صورت نیاز به سطح سوم )چشم پزشکان( 

ارجاع شده و تحت درمان قرار می گیرد.
 سرپرست مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی کشور 
با بیان اینکه در کلیه مراحل، کودکان بیمار تا درمان کامل 
تحت پیگیری قرار می گیرند، گفت: اگر خانواده ها در تامین 
هزینه های درمان دچار مشکل باشند این هزینه ها در قالب 

کمک هزینه به خانواده ها پرداخت می شود.
به گفته عباسی، از زمان شروع برنامه طرح پیشگیری از تنبلی 
چشم در کودکان ۳ تا ۶ سال )سال 1۳۷5( تاکنون حدود 48 
میلیون مورد غربال انجام شده که حدود ۳5۰ هزار کودک 

دچار آمبلیوپ شناسایی شدند.
وی ادامه داد: عملکرد غربالگری اختلالات بینایی و آمبلیوپی 
در سال 14۰۰، حدود ۲ میلیون و 844 هزار کودک بود که 1۹ 

هزار کودک دچار آمبلیوپ شناسایی شدند.
عباسی در ادامه به هزینه اثربخشی پیشگیری از تنبلی چشم 
برای سازمان بهزیستی اشاره کرد و افزود: کمک هزینه فرد 
کم بینا یا نابینا در سازمان بهزیستی به طور متوسط معادل 

یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان در ماه است.  
وی با اشاره به اینکه حدود ۳۰۰ هزار و 4۰۰ کودک دچار 
آمبلیوپ از سال 1۳۹۰ تا 14۰۰ در برنامه پیشگیری از تنبلی 
چشم شناسایی شدند، درخصوص هزینه سالانه یارانه این 
تعداد، اظهار کرد: حدود 4۳۰۰ میلیارد تومان برای سازمان 
است. صرفا هزینه توانبخشی این افراد که طی 1۰ سال در نظر 
گرفته شد، رقم حدود 4۳ هزار و ۲۶۰ میلیارد تومان محاسبه 
می شود که این حداقل هزینه بدون احتساب تورم سالانه 

سازمان برای هر فرد نابینا و کم بیناست.

سلاجقه: شبکه های زیرزمینی 
پسماند در کشور ساماندهی 

شوند

صرفه جویی 43۰۰۰ میلیاردی با 
غربالگری تنبلی چشم کودکان

خبر

خبر

خبر
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کاغذ جامعه

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140160319002000005 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای گل محمد عزیزی فرزند علی  
بشماره شناسنامه 601 صادره از میناب  در یک قطعه زمین 
محصور با بنای احداثی در آن به مساحت 380 متر مربع 
پلاک 49 فرعی از 38- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
یک فرعی از 38- اصلی قطعه یک  بخش 46 کرمان  واقع 
در گلناباد شهر کهنوج خریداری از مالک  رسمی آقای امیر 
سعیدی مالکی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
،دادخواست  اعتراض  تاریخ تسلیم  از  ظرف مدت یک ماه 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:46۷
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/01/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/11
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 14006031900200406۷ هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اسماء مهدوی مقدم   فرزند  
موسی  بشماره شناسنامه 3100205243 صادره از بم  در یک 
قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن به مساحت 316 متر 
مربع پلاک  6660  فرعی از 2- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 58 فرعی از 2 - اصلی قطعه یک  بخش 46 کرمان  واقع 
در کهنوج  خیابان شهید مصطفی خمینی  خریداری از مالک  
رسمی آقای علی زابلی نژاد نرماشیری  محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق 

مقررات   سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:43۷
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/01/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/11
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140060319002003۷50 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی 
حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
علیرضا  تفضلی  فرزند  حمیدرضا  بشماره شناسنامه 2022 صادره از 
کهنوج  در ششدانگ ساختمان مغازه به مساحت 32.06 متر مربع  
پلاک 1556 فرعی از 49۷- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 13 
فرعی از 49۷ - اصلی قطعه 4  بخش 46 کرمان  واقع در قلعه گنج  
خیابان  بسیج خریداری از مالک  رسمی آقای حسین احمدی   محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف:4۷0
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/01/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/11

توضیحات :
به علت انتقال آقای ابراهیم امیر سلیمی از این واحد ثبتی به واحد 
دیگر آقای هوشنگ سالاری به عنوان کارشناس جایگزین انتخاب و 
معرفی میشود . از طرف .علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد 

املاک کهنوج . سالاری

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  هیات موضوع 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی برابر 
تعیین  قانون  رای شماره 140060319002003669 هیات  موضوع 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه 
بشماره  فرزند خوبیار   احمدی  مهدی  آقای  متقاضی  بلامعارض 
شناسنامه 1۷482 صادره از کهنوج  در ششدانگ یک باب سوله  به 
مساحت 11۷ متر مربع پلاک 1552 فرعی از 49۷- اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 13 فرعی از 49۷- اصلی قطعه 4  بخش 
46 کرمان  واقع در قلعه گنج خیابان امام جنب سردخانه اردشیر 
احمدی  خریداری از مالک  رسمی آقای حسین احمدی  محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:454
 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/01/28
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/11

معاون ثبت سالاری . علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد 
املاک کهنوج

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره 140160319002000004 هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای گل محمد عزیزی فرزند علی  
بشماره شناسنامه 601 صادره از میناب  در یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن به مساحت 311.13 متر مربع پلاک 50 
فرعی از 38- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک یک فرعی از 38- اصلی قطعه یک  بخش 46 کرمان  واقع در گلناباد شهر کهنوج 
خریداری از مالک  رسمی آقای امیر سعیدی مالکی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:
تاریخانتشارنوبتاول:1401/01/28/تاریخانتشارنوبتدوم:1401/02/11
علیرحمانیخالص-رئیسثبتاسناداملاککهنوج

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140060319002003۷4۷ هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا  تفضلی  فرزند  حمیدرضا  بشماره شناسنامه 
2022 صادره از کهنوج  در یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن به مساحت 628.43 متر مربع  پلاک 1555 فرعی از 49۷- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 13 فرعی از 49۷ - اصلی قطعه 4  بخش 46 کرمان  واقع در قلعه گنج  خیابان  شهید شهسواری خریداری 
از مالک  رسمی آقای نورک احمدی   محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:4۷1

تاریخانتشارنوبتاول:1401/01/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1401/02/11 توضیحات :
به علت انتقال آقای ابراهیم امیر سلیمی از این واحد ثبتی به واحد دیگر آقای هوشنگ سالاری به عنوان کارشناس جایگزین انتخاب و 
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خبرخبر

محمود ســالاری، معاون هنری از اجرای 
دومین مرحله طرح آموزش رایگان هنر در 
مناطق محروم، کمتر توسعه یافته و مرزی 
در بهار سال جاری خبر داد. به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومــی دفتر برنامه ریزی 
و آموزش های هنری، محمود ســالاری با 
تأکید بــر اهمیــت این طــرح و ضرورت 
محرومیت ستیزی، ایجاد عدالت اجتماعی 
و کشف اســتعدادهای جوان و نوجوان در 
حوزه فرهنگ و هنر گفت: در راستای شعار 
تحول و عدالت محوری دولت ســیزدهم و 
برنامه های وزیر محترم فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی و دستیابی به هدف توسعه اقتصاد 
هنر و کســب و کارهای فرهنگی و هنری و 
صیانت از هنرهای ملی، بومی و محلی، مرحله 
دوم طرح آموزش رایگان رشته های مختلف 
هنری در مناطق محروم، کمتر توسعه یافته و 

مرزی در بهار امسال اجرا خواهد شد.
همچنین سالاری ضمن مهم دانستن کسب 
مهارت در بین جوانان و نوجوانان از طریق 
طرح رایگان آموزش هنر گفت: دوره اول این 
طرح همزمان با ایام الله دهه فجر و در بهمن 
ماه 14۰۰ با حضور وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در یازده استان کشور افتتاح شد که 
باتوجه به استقبال گسترده و درخواست های 
سایر مناطق، در سال جدید ۲۰ استان در این 
طرح حضور خواهند داشت که اسامی آنها 

بزودی اعلام خواهد شد.
معاون امور هنری افــزود: اولین مرحله این 
طرح با مشــارکت یازده اســتان؛ خراسان 
شــمالی، خراســان جنوبی، سیســتان و 
بلوچستان، بوشهر، آذربایجان غربی، جنوب 
کرمان، هرمزگان، ایــلام، کهکیلویه و بویر 
احمد، خوزستان و لرستان، بدون دریافت 
هزینه و کاملا رایگان اجرا شد و تداوم آن را 

درسال جدید شاهد خواهیم بود.
براســاس برنامه ریزی های صورت گرفته 
ثبت نام دومین مرحله طرح آموزش رایگان 
هنر از اوایل اردیبهشت 14۰1 آغاز خواهد 
شد و کلیه علاقمندان در استان های جدید 
پس از اعلام رســمی می توانند با مراجعه 
https://amoozesh. بــه ســامانه
azmoonehonar.ir  نسبت به ثبت 

نام در رشته مورد تقاضا اقدام کنند.

 نویسنده هایی 
که ترسو شده اند

ابراهیم زاهدی مطلق بــا بیان این که در 
سال های اخیر تعداد کپی کاران در ادبیات 
بیشتر شده از خالی شدن برخی کتاب ها 
از محتوا ســخن می گویــد و دلیل آن را 

ترسو شدن نویسنده ها عنوان می کند.
این نویسنده در گفت وگو با ایسنا درباره 
ارزیابی خود از ادبیات داستانی در سالی 
که گذشــت، اظهار کرد: ادبیات به شکل 
داستان و رمان یک محصول وارداتی است 
و البته در کشــورمان با مقوله هایی چون 
داستان و قصه بیگانه نبوده ایم. آیا سعدی 
قصه گویی نکرده یا فردوسی در شاهنامه و 
مولوی قصه گویی نکرده اند؟ ممکن است 
بگوییم به شکل امروزی نبوده، بله به شکل 
امروزی نبوده است. در فرانسه و آلمان و 
اتریش هم همین طور بوده و قصه به شکل 
امروز نبوده اســت. اگر به عنوان خواننده 
ماجرای رستم و سهراب، رستم و اسفندیار 
و یا داستان رستم و اشکبوش  را بخوانید، 
می بییند همه این قصه و داستانی که اوج 
و فرود دارد، راوی دارد و شخصیت پردازی 
شده است. می گویند بهترین صحنه آرایی 
و  بهترین لحظه آرایی در داستان رستم و 
اشکبوس است، مانند این  است که فیلم 
می بینید. اما با این ســوابق با موضوعی 

مانند داستان نو آشنا شدیم.
او با بیــان این که داســتان نو توســط 
مترجمان و شاعران و فرنگ رفته ها وارد 
کشورمان شد، گفت: برخی از آن ها غرب 
را ندیده بودند، اگــر می گفتی ۳۰ ثانیه 
انگلیســی صحبت کن، نمی توانستند، با 
این حال کتاب و داستان ترجمه کردند، 
بعضا ترجمه آزاد داشتند و برداشت خود 
را به اسم داســتان آن شخص و نویسنده 
غیرایرانی منتشــر می کردند. زمانی که 
به  برخی از داستان های ایرانی از بزرگان 
داستان نویسی دقت کنیم، می بینیم اصل 
و نمونه خارجی دارد. مترجمان و برخی 
از نویسندگان با توجه به دسترسی هایی 
که داشــتند داســتان خارجی را به اسم 
ترجمه یــا برخی به اســم خــود چاپ 
می کردند. برخــی از کتاب های آموزش 
داستان نویســی ما هم عینا ترجمه شده 
و هیچ کدام خودشــان مجتهد، مبدع و 
مبتکر نبوده و چیزی اضافــه نکرده اند؛ 
مثلا سه کتاب رفرنس دانشجویان ادبیات 
دانشــگاه را داریم که یکــی از بزرگان و 
معروفان ادبیــات، آن را عینا ترجمه و به 
اســم چاپ کرده اســت. این کتاب هادر 
دهه ۳۰-4۰ منتشــر شــده و  کسی از 
این کتاب ها خبر نداشــته و آن قدر زبان 

انگلیسی نمی دانستند. 

مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان از راه اندازی نمایشگاه 
دائمی کودک و نوجوان همزمان با برگزاری نمایشگاه اسباب بازی خبر داد. 
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
کانون، مهدی علی اکبرزاده مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان عصر چهارشنبه ۲4 فروردین و در چهارمین روز نمایشگاه و بازار 
فروش اسباب بازی هفتمین جشنواره ملی اسباب بازی کانون، بار دیگر از 
این رویداد بازدید کرد و از راه اندازی نمایشگاه دائمی در فضای نمایشگاهی 

مرکز آفرینش های فرهنگی هنری کانون خبر داد.
به گفته مدیرعامل کانون پرورش فکری، فعالیت دائمی این نمایشگاه در 
تمام حوزه ها و محصولات مرتبط با کودکان و نوجوانان اعم از کتاب، نوشت 
افزار، اسباب بازی و سرگرمی، فیلم، وسایل جانبی کودک و … خواهد بود.

مهدی علی اکبرزاده گفت: در این نمایشگاه دائمی محصولات مختلف 
مطابق با نیازهای کودکان و خانواده با تنوع و قیمت مناسب عرضه می شود. 
ارائه محصولات با کیفیت ایرانی از ویژگی های این نمایشگاه خواهد بود تا 
هم از تولیدکنندگان داخلی حمایت شود هم فرهنگ استفاده از محصولات 
ایرانی ترویج شود. مدیرعامل کانون همچنین پس از بازدید مجدد از 
غرفه های نمایشگاه اسباب بازی، با حضور در ستاد خبری نمایشگاه، در 
جریان فعالیت های این بخش قرار گرفت و نکات مدنظر خود را درباره 

پوشش اخبار این رویداد مطرح کرد.
نمایشگاه و بازار فروش اسباب بازی هفتمین جشنواره ملی اسباب بازی 
کانون این روزها با استقبال مخاطبان کودک و نوجوان و خانواده هایشان 
همراه است که برای خرید محصولات تولید ملی به مرکز آفرینش های 
فرهنگی هنری کانون مراجعه می کنند. علاقه مندان می توانند در این 
نمایشگاه علاوه بر خرید حضوری، با مراجعه به فروشگاه اینترنتی دیجی 

کانون اقدام به خرید مجازی محصولات کنند.
نمایشگاه و بازار فروش اسباب بازی هفتمین جشنواره ملی اسباب بازی 
مصادف با ایام ماه رمضان از ۲1 تا ۲8 فروردین ساعت 1۷ تا 1 بامداد در مرکز 
آفرینش های فرهنگی هنری کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان واقع 

در خیابان حجاب تهران برگزار می شود.

نمایشگاه دائمی کودک و نوجوان 
آغاز به کار می کند

طرح آموزش رایگان هنر در 
2۰ استان اجرایی می شود

چاپ دوم کتاب »سفر دوستی« با تألیف و تصویرگری ولفگانگ 
اسلاوسکی و ترجمه سعیده موسوی برای گروه سنی ب، ج به تازگی 

توسط انتشارات سروش منتشر و به کتابفروشی ها آمده است.
این کتاب روایتگر زندگی مردی به نام آرتور است که در یک ایستگاه قطار 
روی نیمکتی نشسته بود و هر روز رفت و آمد قطارها را تماشا می کرد. 
او می دید که مردم چطور به استقبال مسافرهای خود می آیند یا آن ها 
را بدرقه می کنند. هرگاه قطاری وارد ایستگاه می شد آرتور از جایش 
بلند می شد تا ببیند آیا کسی به ملاقات او آمده است یا نه. اما هیچ وقت 
کسی به دیدن او نمی آمد. آرتور روزی با خود اندیشید که نکند من در 
ایستگاهی اشتباهی منتظر نشسته ام. برای همین بلیطی خرید و با عجله 

به شهر دیگری رفت تا ببیند در آنجا چه اتفاقی خواهد افتاد.

چاپ دوم »سفر دوستی« 
به کتابفروشی ها آمد

کتـاب »کجایـی« که بـه دو شـکل صوتـی و چاپی 
تولید شـده اسـت شـامگاه ۲5 فروردیـن 14۰1 در 
پردیس تئاتر و موسـیقی باغ کتاب تهـران رونمایی 
شـد. آئیـن رونمایـی از کتـاب »کجایی« کـه به دو 
شـکل صوتـی و چاپـی تولیـد شـده، شـامگاه ۲5 
فروردیـن در پردیـس تئاتـر و موسـیقی بـاغ کتاب 
تهـران برگـزار شـد. در ایـن مراسـم، عارفـه لـک، 
پیام دهکـردی، بهنـام کلاه بخـش، الهـام پاوه نژاد، 
فرزانه منصـوری، حسـن علـی کرمـی، محمدعلی 
جعفریـه، روزبـه زهرایـی، رضـا موسـوی، احسـان 
چریکـی، متیـن بختـی و… حضـور داشـتند و ایـن 
جمع دوسـتانه بـا حضـور علاقه منـدان بـه ادبیات 
و شـعر، گرم تـر نیـز شـد. غایـب بـزرگ ایـن جمع 
ادبـی، اردشـیر رسـتمی، طـراح گرافیـک و جلـد 

ایـن اثـر بود.
در ایـن آئیـن رونمایـی کـه بـا اجـرای حسـین 
مسـعودی آشـتیانی در کافـه کر بـاغ کتـاب تهران 
برگـزار شـد، لـک، دهکـردی و کلاه بخـش بـه 
سـخنرانی پرداختنـد و همچنیـن بعضی از اشـعار 
کتاب با صـدای دهکـردی و نوازندگـی کلاه بخش 

بـه طـور زنـده بـرای حاضـران اجرا شـد.
شعر شبیه قالی دستباف است!

عارفه لـک، شـاعر و بازیگـر، در ابتـدای ایـن آئین، 
ضمن تشـکر از حضـور مخاطبـان و دوسـتدارانش 
گفت: »هر شـعر ایـن اثـر، در موقعیت هـا و حالات 
مختلفی سـروده شـد، درسـت مثـل خـود زندگی 
کـه یکسـان نیسـت. ایـن کتـاب را در لحظـات 
مختلف شـاد و غمگین، در بیمارسـتان یا هر لحظه 
خلـوت دیگر نوشـتم و بـه هر یـک از آنهـا همچون 
یک پناهـگاه نگاه کـردم. ایـن کتاب، حاصـل همه 
احساسـات بشـری از جملـه رنـج اسـت؛ رنج هایی 
که از سـر می گذرانیم و امروز را به خاطرش جشـن 
گرفته ایـم، چندان هـم بد نیسـتند. ایـن رنج هایی 
که بر مـا گذشـته باعـث می شـود بتوانیم بـه خلق 
شـادی برسـیم، بنابراین رنج لزوماً بـه معنای غصه 

نیسـت.«
عارفـه لـک کـه شـعرهایش را بـا تـم عاشـقانه و 
گاهـی هـم اجتماعـی می سـراید و پیـش از ایـن 
نیز مجموعه شـعری از او منتشـر شـده بود، درباره 

اهمیـت شـعر گفـت: »شـعر برای مـن مثـل فرش 
دسـتبافت اسـت کـه قالیبـاف هنـگام پیونـد زدن 
گره هـا، یـک روز غمگیـن اسـت و یـک روز هـم 
شـاد. هـر شـعر ایـن کتـاب، حجمـی از انـرژی را 
بـا خـود داشـت کـه شـریک لحظـات مـن بـود و 
امیـدوارم شـریک لحظـات شـما نیـز باشـد. لذتی 
کـه نوشـتن شـعر دارد، زمانـی کامـل می شـود که 
به خلـوت مخاطب نفـوذ کند و اشـکی یـا لبخندی 
را باعـث شـود. بـه اشتراک گذاشـتن ایـن تـلاش 
خوشـایند اسـت و چقدر خوشـحالم که امـروز این 
اشـتراک گذاری جشـن گرفتـه می شـود. مـن از 
خانم فاطمه محمـدی، مدیر انتشـارات نوین کتاب 
گویا که پـای ایـن اثـر ایسـتادند، تشـکر می کنم و 
همچنین از پیـام دهکردی عزیزم کـه اثر را خوانش 
و کارگردانـی کـرد و البته از اردشـیر رسـتمی عزیز 
که دوست داشـتم سـهمی از این کار داشـته باشد، 
چراکه علاقـه زیادی بـه تصویرگـری ایشـان دارم. 
ایجـاز و ظرافـت زنانگـی تصویـر بـه خاطـر هنـر 
اوسـت. ناگفته نمانـد از بهنام کلاه بخـش هم کمال 
تشـکر را دارم که آهنگسـازی اش شـعر مـرا زیباتر 

کـرده اسـت.«
بـا نـگاه اسـتبدادی نمی تـوان فرهنگ را 

نجـات داد
پیـام دهکـردی هـم در بخـش دیگـری از آئیـن 
رونمایـی، صحبت هـای خـود را پـس از تبریـک 
روز عطـار و یـادآوری ایـن جملـه کـه زیسـتن در 
سـرزمینی که عطـار هـم در آن نفس کشـیده یک 
اتفـاق مبارک اسـت، این چنیـن آغاز کـرد: »حوزه 
نشـر حوزه مظلومی اسـت. زمانـی فریـاد می زدیم 
که چـرا کتـاب نمی خوانید و امـروز فریـاد می زنیم 
که چـرا کتـاب نمی بینیـد؟ در ایـن روزگار برهوت 
نشـر، در ایـن دوران جفـای نابخشـودنی و ظلم در 
حق فرهنـگ و هنر، شـاهد همـان چیزی هسـتیم 
که طـی دهه هـای متمـادی بـر فرهنگ و هنـر این 
سـرزمین رفته و ما را به اینجا رسـانده. سال هاست 
از روی تئاتـر و موسـیقی و ادبیـات رد شـده اند و 
چیزی کـه بـر جا مانـده مشـتی خاکسـتر اسـت و 
صرفـاً می توانیم امیـدوار باشـیم کـه ققنوس هایی 

از ایـن خاکسـترها سـر بـر بیاورند.«

دهکـردی کـه هـم تجربـه بازیگـری در سـینما و 
تلویزیون را دارد و هم در تئاتـر، و کتاب های گویای 
متعـددی را خوانده اسـت، در نقد وضعیـت کنونی 
فرهنـگ کشـورمان ابـراز نگرانـی کـرد و افـزود: 
»متأسـفانه بـا نامگـذاری سـال بـا واژه فرهنـگ، 
مشـکلی از فرهنـگ حـل نمی شـود و آسـیب های 
اجتماعـی رخـت بـر نمی بندنـد. هـر مشـکل 
اجتماعی محصـول کار نکردن روی فرهنگ اسـت. 
بار دیگر بایـد یـادآوری کرد کـه اگر سـیل ویرانگر 
بی فرهنگـی راه بیفتـد، تـک تـک اعضـای خانواده 
مـا را بـا خـود خواهـد بـرد. فقـط فرهنـگ اسـت 
که مـا را نجـات خواهـد داد. بـا نـگاه اسـتبدادی و 
حکومتی نمی شـود فرهنـگ را نجـات داد. فرهنگ 
نیـاز بـه مدیریـت متکثـر دارد. مـا نیـاز داریـم بـه 
سـمت یک جامعه رنگارنـگ برویم کـه در آن همه 
آدم هـا نفس بکشـند. چـرا تیـراژ کتـاب از 1۰ هزار 
نسـخه به دویسـت یا صد نسـخه دیجیتال رسـیده 
کـه آن هـم فروختـه نمی شـود؟ ایـن یک تـراژدی 
اسـت. یـک زمانـی در گـوش کسـبه ایـن جامعـه 
بنـان می خوانـده. ایـن مـردم امـروز از رادیـو چـه 

می شـنوند؟«
وی گفـت: »بعـد از سـی سـال کار عاشـقانه بـرای 
فرهنـگ ایـن را می گویـم: مـا فریـب خورده ایـم و 
امـروز تنهـا کاری کـه می توانیـم بکنیم این اسـت 
کـه بـا دسـتان پـر تـاول خودمـان فکـری بـرای 
خودمان بکنیـم، حتی کنـار خیابـان سـاز بزنیم تا 
فرهنگ بمانـد برای این سـرزمین. ایـران تبدیل به 
سرزمین نشـدن ها شـده، همانطور که سـمندریان 
نتوانسـت گالیله را روی صحنه ببـرد و از دنیا رفت، 
ایران درودی نتوانسـت موزه اش را افتتـاح کند و از 
دنیـا رفـت، می ترسـم مـا هـم نـاکام از ایـن جهان 
برویـم. مـا مـداوم درگیـر وجه المصالحه و سـازش 
کـردن هسـتیم. بـا صراحـت می گویـم امیـدی به 
بهبـود نـدارم و تنها چیـزی کـه می دانم این اسـت 
کـه عاشـق ایـن سـرزمینم و »کجایـی« محصـول 
چنیـن طـرز تفکریسـت. ایـن فاجعـه اسـت بـرای 
فرهنـگ مـا کـه یـک هنرمنـد بایـد کار خـود را به 
بلاگـر و اینفلوئنسـر بسـپارد تـا بـه دسـت مـردم 

برسـد.«
راوی کتـاب »کجایی« دربـاره این اثـر و دقت هایی 

در تولیـد محتـوای صوتـی آن شـده اسـت، افزود: 
»کجایـی را با وسـواس زیـاد تولید کردیـم. در قدم 
اول مـن و خانـم لـک از خروجـی راضـی نبودیـم 
چراکـه فکـر می کردیـم حـق مطلـب ادا نشـده و 
اثرگـذاری اتفـاق نمی افتـد، بنابرایـن ضبـط دوم 
اتفـاق افتـاد. کجایی محصـول این زاویه دید اسـت 
کـه همه چیـز بایـد متفـاوت باشـد و همـه اعضای 
تیـم مـا شـامل خانـم محمـدی، مدیـر انتشـارات 
نوین کتـاب و بهنـام کلاه بخش، آهنگسـاز، زحمت 

بسـیاری کشـیدند.«
دهکردی درباره سـروده های »کجایـی« و محتوای 
آن و شـرایط سروده شدنشـان گفـت: »شـعر عارفه 
لـک، سرشـار از ایجـاز و طـراوت و عمـق اسـت. 
در ایـن کتـاب، سـاده ترین واژه هـا کنـار هـم قـرار 
گرفتنـد تـا عمیق تریـن مفاهیـم فلسـفی بـه 
دسـت بیاید. مـن از عارفـه ممنونـم که ایـن اجرا و 
خوانـش را به من سـپرد. از بهنـام نازنین متشـکرم 
و می دانم بـدون زحمـات او این کار شـدنی نبود. او 

بـا وسـواس این اثـر را سـاخت.«
دهکـردی در پایـان افـزود: »مـا مردمانی هسـتیم 
خسـته از امـر و نهـی و نصیحـت. بایـد زیبایـی را 
بازتعریـف کنیـم و زیبـا زندگـی کنیـم تا بـه مرور 
زمان، ولـو صد سـال دیگر، آینـدگان از ما بـه نیکی 

یـاد کننـد.«
در پایـان آئیـن رونمایـی بـا بازخوانـی تعـدادی از 
شـعرهای عارفـه لـک از سـوی پیـام دهکـردی و 
نوازندگـی بهنـام کلاه بخـش، ادامـه یافـت کـه بـا 
اسـتقبال زیاد مخاطبان مواجـه شـد. در پایان این 
آئین نیـز، آهنگسـار »کجایـی«، بهنـام کلاه بخش 
گفت: »اگـر شـنیدن ایـن کتـاب، دقایـق خوبی را 
برای شـما رقم می زنـد، ایـن اوقات خـوش حاصل 
مأنـوس بـودن بـا کتاب و شـعر و داسـتان اسـت.«

کتـاب شـنیداری »کجایـی« سـروده عارفـه لـک، 
بـه مـدت زمـان 1 سـاعت و 15 دقیقـه، بـه روایت 
و کارگردانـی پیـام دهکـردی و آهنگسـازی بهنـام 
کلاه بخـش از سـوی موسسـه نویـن کتـاب گویـا 
منتشـر شـده کـه در بسـته فیزیکـی آن، نسـخه 
مکتـوب اثـر نیـز در ۶8 صفحـه بـا تصویرگـری 

اردشـیر رسـتمی قـرار دارد.

فاجعه یعنی هنرمند برای دیده شدن
 باید کار خود را به بلاگر بسپارد

دهکردی در رونمایی کتاب »کجایی«:

مسـعود فروتن بـا حضـور در برنامه »رخ 
بـه رخ« از ماجـرای عذرخواهـی خـود 
از زنده یـاد جمیلـه شـیخی گفـت. بـه 
گـزارش روابـط عمومـی برنامـه، »رخ 
بـه رخ« شـب گذشـته پنجشـنبه ۲5 
فروردین مـاه، میزبـان مسـعود فروتن از 
اولیـن کارگردانـان تلویزیونی ایـران بود، 
این هنرمنـد گفت: مـن در دو دانشـکده 
هنـری درس خوانـدم. در اولیـن دوره 
در مدرسـه عالـی تلویزیـون و سـینما 
ولیـن  تحصیـل کـردم و بـه عنـوان ا
فارغ التحصیـلان ایـن مدرسـه کار کردم. 
کارگـردان تلویزیونـی بـودم و هنگامـی 
کـه کار می کـردم دانشـکده هنرهـای 
دراماتیـک قبـول شـدم. آنجـا سـینما 
خوانـدم. امـا همیشـه و هنـوز بـرای من 
کارگردانـی تلویزیونـی چیـزی هسـت 
کـه مرتـب ذهنـم بـا آن درگیـر اسـت. 
وقتی تئاتـر تماشـا می کنم فکـر می کنم 
دوربین هـا کجا باشـند تـا همـه تصویرها 
گرفتـه شـود. حتـی وقتـی کنسـرت هم 
مـی روم بـه همیـن فکـر می کنـم. حتـی 
فکر می کنـم دوربین پشـت صحنـه کجا 
باشـد کـه ارکسـتر را بـا جمعیـت نشـان 
بدهد یعنی همیشـه این ذهـن تصویری، 
ذهـن کارگردانـی تلویزیونـی که بـا چند 
دوربیـن کار می کنـد بـا من هسـت. ولی 
الان دیگـر من فکـر می کنـم بهتر اسـت 
جوان هـا کار بکننـد و اگر لازم باشـد من 
تجربیاتـم را در اختیـار بچه هایـی که کار 

می کننـد قـرار دهـم.
وی ادامـه داد: کارهـای درخشـانی در 
تلویزیـون انجـام داده ام و با افتخـار برای 
نسـل بعـدی کنـار مـی روم و تماشـاگر 
کار بچه هـا هسـتم. اگـر قبولـم داشـته 
یـرادی اگـر بـه آنهـا  باشـند گاهـی ا
باشـد می گویـم و سـعی می کنـم کـه بـا 

نسـته هایم اصلاح شـان کنـم. دا
مسـعود فروتـن کـه بازیگـری در برخـی 
آثـار را نیـز در کارنامه اش دارد در پاسـخ 
به این پرسـش دانایـی که بـه گریم هایی 
کـه کلًا چهـره را تغییـر می دهنـد اعتقاد 
دارد یـا دوسـت دارد بیشـتر رئال باشـد؟ 
رد. مـن  گفـت: بسـتگی بـه نقـش دا
بـه عنـوان مسـعود فروتـن کـه مـرا بـا 
نـد  ایـن چهـره سـال های سـال دیده ا
بـه خصـوص در 1۰ سـال اخیـر کـه در 
تلویزیـون برنامـه اجـرا می کنـم حاضـر 
نیسـتم نقشـی را بـازی کنـم کـه صورتم 
را عـوض کنـد. ولـی کسـی کـه کارش 
بازیگری در سینماسـت، بر اسـاس نقشی 
کـه ایفا می کنـد بایـد تغییر قیافـه بدهد. 
ولـی مـن دوسـت نـدارم نقشـی را بازی 
کنم که خیلـی گریم لازم داشـته باشـد. 
چـون مـن خـودم را بازیگـر نمی دانـم 
گاهی کـه جلـو دوربیـن می آیم مسـعود 
فروتنـی هسـتم کـه نقـش یک نقـاش را 
بـازی می کند یـا نقش یـک عمـو را بازی 

. می کنـم
بازیگـر »دلـدادگان« دربـاره عذرخواهی 
ز دیگـران بیـان کـرد: پیـش  کـردن ا
آمـده کـه حرکتـی انجـام دادم کـه فکـر 
کـردم اگـر بـه ایـن حرکـت ادامـه دهـم 
ممکـن اسـت یـک کار بخوابـد. نمونـه 
می گویـم: تلـه تئاتـری کار می کردیـم 
کـه بازیگـر مقابـل دوربیـن مـن خانـم 
جمیلـه شـیخی بـود، خـدا رحمتشـان 
کنـد، بانوی بی نظیـر تئاتر بودند. داشـتم 
با بازیگر دیگـری حرف مـی زدم و صدای 
وی می آمـد، بی ادبـی کـردم و داد زدم 
که خانم شـیخی سـاکت بـاش داریم کار 
می کنیم. یکهـو حس کردم همه سـاکت 
شـدند و گفتـم مـن دیگـر کار نمی کنم، 
بلند شـدم بـه جمـع کـردن کاغـذ و قلم 

و همـان لحظـه داشـتم فکـر می کـردم 
اگـر بـروم خـب کار امـروز ممکن اسـت 
بخوابـد و مـن سـر بانـوی بـزرگ تئاتر و 
نقـش اول در کمـال بی ادبـی داد زدم، از 
در آمـدم بیـرون و فکـر کـردم اگـر بروم 
باید بـروم دیگر و حتـی از تلویزیـون و از 
حرفه ام بـروم، در لحظـه تصمیـم گرفتم 
برگردم و برگشـتم در اتاق فرمـان، کیفم 
را گذاشـتم روی میـز نشسـتم پشـت 
بلندگـو صـدا پخـش می شـد و گفتـم 
خانـم شـیخی تا حـالا شـده آتیلا )پسـر 
خانـم شـیخی( عصبانـی شـده باشـد و 
سـرتان داد بزنـد؟ گفتند: منظـور؟ گفتم 
مـن آتیـلام، ببخشـید، پسـر گاهـی سـر 
مـادرش هـم داد می زنـد، من جلـو همه 
رسـماً از شـما عذرخواهـی می کنـم کـه 
بـی ادب بـودم و همـه شـروع بـه دسـت 
زدن کردنـد. خـب الان هـم کـه تعریـف 
می کنـم یـک حال خوشـی به من دسـت 
می دهـد کـه اشـتباهم را در حـد مقدور 
جبـران کـردم و کار ادامـه پیـدا کـرد و 
خوشـحالم در لحظـه تصمیـم گرفتم که 

عذرخواهـی کنـم.
خوشـبختی  نسـان  ا د:  دا مـه  دا ا وی 
هسـتم. ممکن اسـت کمبودهایـی از نظر 
خیلی هـا در زندگی من باشـد من ویلای 
رم، ماشـین آن چنانـی  آن چنانـی نـدا
نـدارم. اصلًا چندین سـال اسـت اتومبیل 
نـدارم و فکـر می کنـم آژانس هسـت که 
کار مـن را راه بینـدازد ولـی چیزهایـی 
دارم کـه خیلی ها برای داشـتن آنهـا باید 
سـعی کننـد، من سـعی کـردم بـه اینجا 
برسـم و موفق شـدم. مـن فرزنـدی دارم 
کـه الان پزشـک اسـت سال هاسـت مـن 
از فرزنـدم دور هسـتم ولـی خوشـبخت 
اسـت پـدر فقـط می خواهـد فرزنـدش 

خوشـبخت باشـد.

مسعودفروتندر»رخبهرخ«مطرحکرد:

عذرخواهی از جمیله شیخی

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319002003862 هیات  
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم زهرا چهر آزاد    فرزند  محمد  بشماره شناسنامه 0 صادره از کهنوج  در ششدانگ 
ساختمان مغازه به مساحت 13.5 متر مربع  پلاک 1554 فرعی از 49۷- اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 13 فرعی از 49۷ - اصلی قطعه 4  بخش 46 کرمان  واقع 
در قلعه گنج  خیابان  امام  خریداری از مالک  رسمی آقای حسین احمدی   محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:45۷

تاریخانتشارنوبتاول:1401/01/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1401/02/11

توضیحات :
به علت انتقال آقای ابراهیم امیر سلیمی از این واحد ثبتی به واحد دیگر 
آقای خالد خادم ریگی  به عنوان کارشناس جایگزین انتخاب ومعرفی میشود 

. از طرف علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج .سالاری

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140060319002003855 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد چهر آزاد  فرزند  فتح 
از کهنوج  در یک قطعه  اله   بشماره شناسنامه 1054 صادره 
زمین محصور با بنای احداثی در آن  به مساحت 1014.11 متر 
مربع  پلاک 1553 فرعی از 49۷- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 5 فرعی از 49۷ - اصلی قطعه 4  بخش 46 کرمان  واقع 
در قلعه گنج  خیابان  امام جنب بوستان شقایق خریداری از 
مالک  رسمی آقای رضا احمدی  محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات   سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:456
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/01/28
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/11

توضیحات : به علت انتقال آقای ابراهیم امیر سلیمی از این واحد 
ثبتی به واحد دیگر آقای خالد خادم ریگی  به عنوان کارشناس 
رحمانی  علی  طرف  از   . میشود  معرفی  و  انتخاب  جایگزین 

خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج .سالاری

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده   و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان  و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت 
14016031900200025۷ هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ابراهیم نوابی کهنعلی   فرزند  نواب   
بشماره شناسنامه 105 صادره از بندرعباس در یک قطعه زمین محصور با بنای 
احداثی در آن  به مساحت 300.80 متر مربع  پلاک 416 فرعی از 496- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 14 فرعی از 496 - اصلی قطعه 4  بخش 46 
کرمان  واقع در قلعه گنج  شهرک گاوچاه  خریداری از مالک  رسمی آقای چراغ 

احمدی کهنعلی  محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  ،دادخواست خود  اعتراض 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . 

تاریخانتشارنوبتاول:1401/01/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1401/02/11
علیرحمانیخالص-رئیسثبتاسناداملاککهنوج.

آگهیتحدیدحدوداختصاصی
مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
241.49  مترمربع دارای پلاک 892- فرعی از 22- اصلی واقع در حسین آباد 
گزوئی  مصیب  آقای  تقاضای  مورد  کرمان   46 بخش  یک  قطعه  کهنوج  شهر 
فرزند کرامت به شماره ملی 30202۷361۷ نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست 
آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر عملیات   1401/01/23 کتبی مالک مورخ 
تحدید آن از ساعت 8 صبح روز شنبه مورخه 1401/02/24 در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی 
داشته  واخواهی  آن  ارتفاقی  وحقوق  حدود  بر  چنانچه کسی  و  حاضر  ملک  وقوع  محل  در 
به  را  خود  واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس  تنظیم صورت  تاریخ  از  میتواند  باشد 
اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت 

پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست /م الف :469
1401/01/28 : یکشنبه  انتشار  .تاریخ 

علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج . 

آگهیفقدانسندمالکیت
و   169 شناسنامه  شماره  به  مراد  فرزند  رمضانی   سمیره  خانم  اینکه  به  نظر 
زمین   قطعه  یک  ششدانگ  مالک  کهنوج  از  صادره   3161340698 ملی  شماره 
بخش  یک   ،قطعه   کهنوج  در  واقع  40-اصلی  از  فرعی   ۷15 پلاک  دارای 
شماره  با   96 سال  ب   سری   63315۷ چاپی  شماره  به  آن  مالکیت  سند  46 کرمان که 
برگ  دو  تسلیم  ،ضمن  تسلیم گردیده  و  صادر   139۷20319002002849 الکترونیکی  دفتر 
استشهادیه محلی تصدیق امضاء شده اعلام نموده که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده 
و درخواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه 
به  انجام معامله نسبت  تا چنانچه کسی مدعی  نوبت آگهی میشود  قانون ثبت مراتب یک 
ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار 
آگهی به اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه واعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

اقدام خواهد گردید .م الف:4۷2

. اسنادواملاککهنوج .رئیسثبت علیرحمانیخالص

آگهیفقدانسندمالکیت
از  سهم   91/181 مالک  بابهویزی،  ملکی  سمیه  خانم 
مجزی  فرعی   50 پلاک  ششدانگ  از  سهم   96
زرند  در  واقع  اصلی   2385 از  فرعی   1 از  شده 
الکترونیکی  دفتر  شماره  با  آن  مالکیت  سند  13 کرمان که  بخش 
و  صادر   9۷ ج   355188 چاپی  شماره  و   139820319008003680
تسلیم گردیده، ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی 
است که سند مالکیت فوق به دلیلی پارگی از بین رفته و درخواست 
 120 ماده   5 تبصره  استناد  به  که  نموده  را  المثنی  مالکیت  سند 
اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در 

ذیل آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک فوق الذکر می باشد که در این آگهی ذکر نگردیده  و یا مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ 
مراجعه  زرند  املاک شهرستان  و  اسناد  ثبت  اداره  به  آگهی  انتشار 
ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله  و اعتراض خود را ضمن 
تسلیم نماید. در غیر این صورت پس از اتمام مدت مذکور نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.

تاریخانتشار:یکشنبه1401/01/28
حسینتوحیدینیا
رئیسادارهثبتواسنادواملاکشهرستانزرند
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یکشنبه  28 فروردین ماه 1401

سرمربی سابق تیم ملی بوکس ایران گفت: 
برخی تصمیم های حســین ثوری اشــتباه 
اســت و برطرف نکــردن ایــن موضوعات 

خیانت به بوکس است.
اکبر احدی در گفت و گو با ایســنا، درباره 
حواشــی پیش آمــده برای فدراســیون و 
تیم ملــی بوکــس توضیــح داد: همانطور 
که می دانید این موضوعــات برای پیش از 
انتخابات اســت. ما در انتخابات دو کاندیدا 
داشــتیم که یکی آقای حســین ثوری بود 
و دیگری آقــای روح الله حســینی. قبل از 
مجمع نیــز همــه می خواســتند نماینده 
خودشان انتخاب شود و دیگری را تخریب 
می کردند اما اکنون دیگر شرایط فرق کرده 

و بوکس یک رئیس فدراسیون دارد.
او افزود: در مجمع جامعه بوکس و کسانی 
که حق رای داشتند درســت یا غلط به این 
فرد رای داده انــد و اکنون رئیس اســت. 
همه باید 4 ســال زیر نظر ایشــان باشند و 
برنامه های او را پیش ببرنــد. اگر بخواهیم 
حقیقت را بگوییم در چهار ســال گذشــته 
نیز تیم ملی که ویترین فدراســیون اســت 
نتایج بدی به دســت نیاورد و ما توانستیم 
بعد از چندین ســال مدال جهانی کســب 
کنیم و در آســیا نیز مدال هایی را به دست 
آوردیم. البته این مدال ها به آن معنا نیست 
که در فدراســیون مشکل نیســت. به جز 
تیم های ملی در بحث مدیریت، استان ها و 
... مشــکلات زیادی داریم که باید برطرف 

شود.
کارشــناس بوکس ایــران ادامــه داد: من 
اکنون به مشــکلات پایه ای، زیر ساخت ها، 
مدیریت و ... کاری نــدارم، اما در مجموع 
باید جامعه بوکس به ایــن افتخار کنند که 
ما در یک سال آخر ریاســت حسین ثوری 
پس از چندین سال نخستین مدال جهانی 
را به دست آوردیم. البته حواشی هم مبنی 
بر خریدن این مدال وجود دارد که من قبلا 
هم گفتم امیدوارم صحت نداشــته باشــد. 
همه ما باید از این اتفاق خوشحال باشیم و 

از ایجاد حواشی خودداری کنیم.
ســرمربی ســابق تیم ملی بوکس، درباره 
کسب کرســی آســیایی توســط حسین 
ثوری نیز توضیح داد: کســب این کرسی ها 
تاثیرات خــود را در آینده می تواند نشــان 
دهد. ما در گذشــته نیز کرسی های زیادی 
از جمله در بخــش داوری، نایب رئیســی 
جوانان آسیا توسط آقای همایون اردلان و 
حاج ناطق نوری داشته ایم اما مهم این است 
که بتوانیم از این کرســی ها به نفع بوکس 

استفاده کنیم نه به نفع خودمان. همچنین 
باید ببینیم آیا ثوری می تواند افراد دیگری 
از ایران را به کرسی های بین المللی برساند 
تا در آینده کمک حال بوکس ایران شــوند 
یا خیر. اگر دوبــاره حق ایران را در میادین 
بین المللــی بخورند این کرســی ها به هیچ 

دردی نمی خورد.
احــدی در پاســخ به این ســوال کــه آیا 
فدراســیون برای حضور او در کمیته فنی 
یا انتخاب به عنــوان مدیــر تیم های ملی 
پیشنهادی داده است یا خیر؟ توضیح داد: 
خوشــبختانه ثوری جوانگرایــی کرده و از 
کسانی استفاده می کند که اصلا در بوکس 
جایگاهی ندارند و حتی قهرمانی کشور هم 
نداشته اند. من شــخصا خودم را نمی گویم 
اما ثــوری نباید همه قهرمانــان بوکس که 
خاک این رشــته را خورده اند، در آســیا و 
بازی های آســیایی مدال کســب کرده اند 

کنار بگذارد.
 کار درســتی نیســت و خیانت به شــمار 
می رود. اتفاقی که الان در بوکس رخ داده 
تاثیرات خود را در آینده نشــان خواهد داد 
که قطعاً نبود ایــن قهرمانــان تاثیر منفی 
خواهد گذاشــت. به عنوان یک یک فرد از 
خانواده بوکس به ثــوری می گویم که بهتر 
است از قهرمانان نامی بوکس استفاده کند.
او درباره شــرایط نفرات حاضر در اردوی 
تیم ملــی نیز توضیــح داد: اســتارت این 
نفرات قبــل از بازی های آســیایی جاکارتا 
خــورد و مــا بــرای قهرمانی آســیا آماده 

می شــدیم، زمانی که بنده ســرمربی تیم 
ملی بــودم می خواســتیم یــک تیم جوان 
و آینــده دار عــازم مســابقات کنیــم که 
خوشــبختانه الان نیــز دســتاورد اعتماد 
ما را مشــاهده می کنید. همــه این نفرات 
بوکسورهای بســیار فنی با آمادگی ذهنی 
بســیار بالا هســتند که امیدوارم در آینده 
نیز هماننــد الان موفق باشــند. البته نیاز 
است باز هم تاکید کنم که کمیته و وزارت 
ورزش اگر مدال المپیــک می خواهند باید 

بیش از این ها به بوکس کمک کنند.

احدی درباره شــرایط تیم های پایه بوکس 
ایران نیز گفت: برای صحبت کردن در این 
مورد باید نتایج به دســت آمده را بررسی 
کرد. مــا در مســابقات قهرمانی آســیای 
امسال تنها دو مدال در نوجوانان و دو مدال 
نان کســب کردیم که یک عملکرد  در جوا

ضعیف بود. در حقیقت بزرگسالان ما خیلی 
جلوتر از رده های پایه هســتند و به قولی با 
هم همراه و یکســان پیش نمی روند. ما 14 
بوکسور را در قهرمانی آسیا داشتیم و تنها 
چهار مدال کســب کردیم که خوب نیست. 
باید یک فکر مناســب بــرای رده های پایه 
داشــت تا تیم های رده های سنی ما قوی تر 
از بزرگسالان باشــد. بهتر است کادرفنی و 
فدراسیون تجدید نظری درباره برنامه های 
خود داشــته باشــند. مــن در مســابقات 
نان  نــان و جوا قهرمانــی آســیایی نوجوا

مســابقات را دیدم، بجز دو بوکسور ما سایر 
نفرات تیم در راند سوم افت بدنی داشتند و 
حتی گاها نمی توانســتند مسابقات خود را 

به پایان برسانند که خوب نیست.
ســرمربی ســابق تیم ملی بوکــس درباره 
تاثیــرات کمیته هــای فنــی بــر عملکرد 
فدراســیون نیز گفت: در حقیقت کمیته ها 
خیلی می تواننــد روند کاری و راندمان یک 

فدراسیون را بالاتر ببرند.
 اینکه ۲ یا ۳ نفر بخواهند همه تصمیمات را 
بگیرند قطعاً کار ســخت می شود. همانطور 
کــه یــک ســرمربی نمی توانــد کارهای 
فیزیوتراپی، بدنســازی، فنــی و ... را باهم 
انجام دهــد، در یک فدراســیون نیز دو یا 
ســه نفر نمی توانند تصمیــم گیرنده برای 
همه امور باشند. وجود کمیته های خوب و 
توانمند قطعاً تاثیرات مثبتی بر فدراسیون 

خواهد داشت.
او در پایــان راجع بــه برنامه هــای فعلی 
خود نیز توضیح داد: در حــال حاضر با تیم 
جوجیتسو مشغول هســتم و تمرینات خود 
را پیگیــری می کنیم، اما دوســت دارم در 
پایان بگویم که بعضی از این آقایان شــاید 
4 تا ۶ سال به بوکس بیایند و سپس بروند، 
اما فدراسیون بوکس خانه من است. از 1۶ 
سالگی آنجا هستم و بزرگ شدم، امیدوارم 
تصمیمات مناســبی برای آینده این رشته 

گرفته شود تا شاهد پیشرفت آن باشیم.

احدی: به بوکس خیانت نکنید!
گزارش

ایسنا

استقلال تلنگر به موقعی خورد
پیشکســوت باشگاه اســتقلال معتقد اســت که حذف از جام 
حذفی تلنگر به موقعی برای تیــم تحت هدایت فرهاد مجیدی 

بود.
علی حاج اکبری، پیشکسوت باشگاه اســتقلال در گفت وگو با 
ایسنا، درباره عملکرد این تیم در جام حذفی و باخت به نساجی 
اظهار کرد: اســتقلال مقابل نســاجی خیلی خوب بازی کرد. 
نساجی در اواخر بازی فقط دفاع کرد و بازی دست استقلال بود 
اما باید بگویم که من مخالف تعویض های مجیدی بودم. درست 
است، حســین زاده و آمانوف هر دو موقعیت هایی خراب کردند 
اما آمانوف چندین پاس در موقعیت های مناسب نتوانست بدهد 
و حسین زاده عملکرد بهتری نسبت به آمانوف داشت. البته این 

نظر شخصی من است.
او ادامه داد: به نظرم این باخت، باخــت خوبی بود. هم این که 
استقلال در ۹۰ دقیقه نباخت و شاید بتوان گفت که رکوردش 
همچنان پابرجاســت و هم این که در لیــگ برتر نباخت. الان 
موقعی است که باید از استقلال حمایت کرد. ۶ بازی در انتظار 
اســتقلال اســت که حکم فینال را دارند و در نتیجــه باید به 

استقلال کمک کرد.
این پیشکسوت اســتقلال در پایان بیان کرد: درست است که 
جام حذفی از دســت رفت اما اســتقلال باید تلنگر می خورد 
و به نظــرم این تلنگــر زمان درســتی خورد. ضمــن این که 
خیلی خوب شــد که اســتقلال در ۹۰ دقیقه نباخت تا رکورد 

شکست ناپذیری اش پابرجا بماند.
نتایج مس رفســنجان در هفته های اخیر، جایگاه محمد ربیعی 
در این تیم را متزلزل کرده اســت. حاج اکبری به عنوان یکی 
از پیشکســوتان فوتبال اســتان کرمان دربــاره وضعیت مس 
رفســنجان  اظهار کرد: ربیعی به همراه علیزاده مدت ها تلاش 
کردند و بــه دنبال بازیکــن بودند تا تیم خوبی در رفســنجان 

بسازند اما مسائلی هست که آدم را ناراحت می کند.
او بــا گلایه از ربیعــی افزود: ایــن اواخر چو انداخته شــد که 
پرســپولیس به  دنبال ربیعی اســت یا قبــل آن می گفتند که 
ســپاهان می خواهد ربیعــی را جانشــین نویدکیــا کند. آیا 
واقعا پرســپولیس به این فکــر می کند که ربیعی را جانشــین 
گل محمدی کند یا واقعا تصور می کنید که آقای ســاکت با آن 
روحیاتش، نویدکیا را برمی دارد و ربیعی را جای او می گذارد؟

این پیشکســوت فوتبال استان کرمان با اشــاره به تلاش های 
سعد محمدی، مدیرعامل سابق شرکت ملی مس برای کمک به 
ورزش اســتان کرمان، بیان کرد: به نظرم مس رفسنجان نباید 
ربیعی را برکنار کند و باید تا پایــان فصل به او فرصت بدهد. با 
این حال اتفاقات اخیر تجربه خوبی برای ربیعی بود که نخواهد 

با بازار گرمی رقم قراردادش را بالا ببرد.
حاج اکبری در پاسخ به این ســوال که آیا نتایج مس رفسنجان 
در زمان حضور ربیعی در این باشــگاه، توقعات را از او و تیمش 
بالا برده است، توضیح داد: درست است، ربیعی با نتایجی که در 
مس رفسنجان گرفت توقعات را بالا برد اما این را هم باید گفت 

که هزینه ی زیادی برای این تیم شده و باید نتیجه می گرفت.
او در ادامه به مس کرمان هم اشــاره کرد و گفت: صادقانه باید 
بگویم که الان اکثر تیم های در لیگ برتر و لیگ یک توان هزینه 
کردن ندارند. در لیگ یک چهار یا پنج تیم هســتند که شرایط 
بهتری نســبت به تیم های دیگر دارند. به همین دلیل از مس 
کرمان توقع مــی رود که نتیجه بگیرد. آن هــا بودجه خوبی در 
اختیار حسین خانی قرار داده اند و از این تیم توقع نتیجه گیری 

و رسیدن به لیگ برتر می رود.

برخی مواد غذایی هســتند که مصرف آن ها 
موجب کالری ســوزی بیشــتری می شود و 
ورزشــکاران باید در برنامه غذایی خود به این 

مسئله توجه جدی داشته باشند.
به گزارش ایســنا،  برای هضم و جذب و دفع هر غذایی باید 
کالری ســوزاند و این هم روشن اســت که بعضی غذاها اثر 
کالری سوزی بیشتری دارند اما برای این که این اثر یا همان 
thermogenic effect of food بیشتر شود چه 

کار باید کرد؟
چند راه کار ساده در این زمینه وجود دارد؛ ابتدا اینکه شکل 
غذا خوردن باید منظم باشــد و به طور مثال اگر یک روز سه 
وعده غذا بخورید، یک روز یک وعده و روز دیگر شش وعده، 
بدن شما گیج می شــود،   بنابراین لازم است که منظم غذا 
بخورید و در عین حــال وعده صبحانــه را فراموش نکنید. 
همچنین باید وعده های غذایی را افزایش دهید تا این گونه 
کالری بیشتری بسوزانید هرچند که باید به این نکته توجه 

داشته باشید که وعده های  غذایی کوچک باشد.
ورزشکاران باید به این نکته توجه داشته باشند که پروتئین ها 
بیشترین اثر گرمازایی را دارند؛ به طور مثال گوشت لخم تا ۳۰ 
درصد کالری سوز است، یعنی اگر یک وعده حاوی سینه مرغ 
آب پز یا اســتیک کم چرب حاوی 5۰۰ کالری انرژی باشد، 

می توانید انتظار داشته باشید که 15۰ کالری آن بسوزد.
غذاهای پر کلسیم کالری سوزهای خوبی هستند و لبنیات 
کم چرب هم پروتئین و هم کلســیم بالایــی دارند اما نباید 
فراموش کرد که غلات سبوس دار انتخاب های خوبی به شمار 
می روند و جو دوسر و برنج قهوه ای برای هضم به کالری سوزی 
بالایی نیاز دارند، مضاف بر این که فیبر بالایی دارند و دفع را 

زیاد می کنند.
عدس یکی از مهم ترین مواد غذایی است که باید به آن توجه 
ویژه داشت،   یک فنجان آن حاوی میزان بالایی آهن است و 
درصد بالایی از نیاز به آهن را مرتفع می کند، باید بدانید که 
کمبود آهن متابولیسم بدن را پایین می آورد و سوخت و ساز 
کم می شود، البته عدس پروتئین زیادی دارد و کالری سوز 
خوبی است. فلفل قرمز و چای سبز هم از دیگر موادی هستند 
که کالری سوزهای خوبی به شمار می روند هرچند که مصرف 

بیش از حد آن ها می تواند مضر باشد.

چگونه کالری بیشتری در ورزش 
بسوزانیم؟

خبر

خبر

استارت این نفرات قبل از بازی های آسیایی جاکارتا خورد و ما برای قهرمانی آسیا آماده می شدیم، 
زمانی که بنده سرمربی تیم ملی بودم می خواستیم یک تیم جوان و آینده دار عازم مسابقات کنیم 
که خوشبختانه الان نیز دستاورد اعتماد ما را مشاهده می کنید. همه این نفرات بوکسورهای بسیار 
فنی با آمادگی ذهنی بسیار بالا هســتند که امیدوارم در آینده نیز همانند الان موفق باشند. البته 
نیاز اســت باز هم تاکید کنم که کمیته و وزارت ورزش اگر مدال المپیک می خواهند باید بیش از 

این ها به بوکس کمک کنند.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 - آلبانی  کشور  در  ایالتی   -  1 
واضح  تصویر   - گوسفندان  گله 
 - مشابه  شبیه،   - عکاسی2  در 
باروک 3 - جای پا، رفوزه - خالق 
یار هم قد  یازده، دو  راهزنان4 - 
مادر  سحاب،   - زرد  سوسن   -
مخلص5  دوست   - میغ  باران، 
 - گلستان  استان  ازشهرهای   -
تاریك - کاغذ کاهی، شبكه رایانه 
نزدیک،  بانگ   - پهلوان   - ای6 

 - عربی  ضمیر  چوپان،  بانگ 
پاكان،   - لجن۷  و  - گل  پیمان 
جمعه  صبح  دعای   - زكی  جمع 
- فدراسیون قایقرانی8 - حکمت 
ارسطویی - رشته کوه کشورمان - 
به خاكسپاری9 - تكرار حرف دوم 
مفقود  ناپیدا،   - خفته  روانداز   -
- قلب، سرای محبت10 - احمق، 
نادان و احمق - دبستان را گویند، 
سیلاب   - است11  مکتب  همان 
درخت كریسمس12   - طبیعی   -

زیاد  و  افزون شده  زیاد شده،   -
 - چیز13   - تندرو  اسب   - شده 
نشده  باز  آسیب، كارتن  و  صدمه 
- جنب و پهلو - مشهد قدیم 14 
دشتی  علی  از  اثری   - روشن   -
 - پوستی  بیماری   - مورچه15   -

سرپرست  - اشخاص  لقب 

عمودی
1 - درخشان، درخشنده، درخشان 
و درخشنده - از اشعه ها - مثل 
تعلیم،   - که2  بدرستی  مانند،  و 
کار  پذیری،  خطر   - دادن  یاد 
پذیری  خطر  خطر،  احتمال  با 
گردنبند  بیمار،  سگ   - فرنگی3 
 - اشپزخانه  قفسه   - مروارید 
حیوانات4  پرفسور  احشام،  از 
در  كشوری  آسیایی،  كشور   -
سرما   - تركی  پنج   - كهن  قاره 
خوردگی5 - صحنه نمایش، آفت 
غلات،  از   - اروپایی  رود  غلات، 
زیاده  طمع،  و  حرص   - اتمسفر 
اضافه - واحد  از حروف  خواهی، 
روز  سرد،  ماه   - آنگولا6  پول 
روستایی  عدد  روستا،   - گذشته 
بسیار   - اتریش  گزاری  خبر   -
گرم، پر حرارت۷ - پایتخت ایالت 
متحده8 - چیز ارزشمندی که به 
دیگری بخشیده شود، بخشش و 
پروردگار  از سوي  بخشش  انعام، 
خداوند،   - محصول  برداشت   -
 - خسته9  نفس   - غذا  چاشنی 

اسهال - عبوس بی واو - هوو10 
- خودم، ضمیر وزنی، سه کیلو - 
ده روز - ذوب کننده11 - فیلمی 
فلزی  اسبابی   - تبریزی  کمال  از 
برای ورزش  - ضمیر غائب، وی، 

 - مفرد12  شخص  سوم  ضمیر 
تکرار   - آذری  سال  ترکی،  سال 
حرف - چیز13 - از وسایل خنك 
سبزی   - بازیگر14  نام   - كننده 
 - روسیه  در  رودی   - خورشتی 

کار  عدد   - برنج15  پخت  نوعی 
خراب کن، عددی یک رقمی، عدد 
تقسیم  مامور  میراب،   - خیطی 
آب - بدگویی شعری - بی حس
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خبرخبر

رئیس جمهور استمرار رعایت کامل شیوه نامه های 
بهداشــتی را مورد تاکیــد قــرار داد و گفت: 
گذشت زمان و کاهش شــدت بیماری کرونا 
نباید موجب عادی انگاری و سستی در رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی شود.
به گزارش ایســنا، آیت الله سیدابراهیم رئیسی 
روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با 
تبریک ولادت با سعادت امام حسن مجتبی )ع( و 
قدردانی از همه دست اندرکاران مقابله با بیماری 
کرونا،  اظهارداشت: مسئولان و متولیان امور در 
رفتار خود، با الگو گرفتن از سلوک رهبر معظم 
انقلاب، تلاش کنند رعایت اصول بهداشتی و 
احترام به توصیه هــای متخصصان و مصوبات 
ســتاد ملی کرونا را در جامعه نهادینه کرده و 

فرهنگ سازی کنند.
 رئیسی مرجع رسمی و اصلی اطلاع رسانی درباره 
بیماری کرونا را وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله 
با کرونا دانســت و تصریح کرد: بیان سخنانی 
خارج از این چارچوب در خصوص کرونا، موجب 
عادی سازی یا اضطراب و نگرانی در جامعه می 
شــود و زندگی روزمره مردم و کسب وکارها و 
تحصیل را تحت تاثیر قرار می دهد، حتما باید از 

این کار خودداری شود.
رئیس جمهور در ادامه به ضــرورت همیاری 
کشــورها در مقابله کرونا اشــاره کرد و از اراده 
جمهوری اسلامی ایران بر استمرار سیاست های 
انسان دوســتانه و کمک به کشورهای نیازمند 

منطقه و سایر نقاط جهان خبر داد.
رئیسی همچنین ضرورت یاری رسانی به کشور 
چین برای مقابله با شیوع کرونا در مقطع فعلی را 
مورد تاکید قرار داد گفت: کشور چین در زمان 
بحرانی کرونا در کشورمان با ارسال محموله های 
واکسن، کمک بزرگی به مردم کشور ما کرد و 
امروز ما در شرایطی هستیم که می توانیم با انتقال 
تجربیات علمی کشورمان در مقابله با کرونا به 
مردم و دولت چین کمک کنیم. رئیس  جمهور 
همچنین اقدام شــرکت های ایرانی در تولید 
واکسن کرونا را افتخارآمیز دانست و گفت: این 
شرکت ها می توانند با در نظر گرفتن ذخیره لازم 
برای آینده، واکسن های مازاد نیاز را صادر کنند 

که افغانستان در این زمینه مورد توجه است.

کارشناسمسائلبینالمللدر
گفتوگوباایرنا:

تیممذاکرهکنندهباآمادگی
کاملدرمذاکراتحاضرشد

ســید رضا صدرالحســینی در گفت وگو 
بــا خبرنگار سیاســت خارجــی ایرنا، با 
اشــاره به تلاش های تیم مذاکره کننده 
در مذاکرات وین گفت: با توجه به اینکه 
دولــت ســیزدهم در طول هشــت ماه 
گذشته شرایط را برای ورود به مذاکرات 
از جهت بررســی های لازم و اسناد مورد 
نیاز آماده کرده بود، کاملا مشــخص بود 
که تیم مذاکره کننــده با آمادگی کامل و 
تخصص های مورد نیــاز در یک مذاکره 
جدی و نفس گیر، در پشت میز مذاکرات 
حاضر شــود. این کارشــناس مســائل 
بین الملل با بیان اینکه دور هفتم و هشتم 
مذاکرات، بخش تکمیلی و اتمام شش دور 
گذشــته بود، اضافه کرد: با مشاهده همه 
اقدامات مذاکره کنندگان در طول بیش 
از چهار ماه مذاکره بسیار سخت و جدی، 
عدم خروج از خطوط قرمز نظام و توجه به 
ابعاد مختلف منافع ملی برای بسیاری از 
کارشناسان و تحلیلگران در حوزه مسائل 
هسته ای روشن بود که تیم مذاکره کننده 
با توجه به جمع آوری همه توانمندی ها، 
به هیــچ عنــوان از خطوط قرمــز عبور 
نکرده و نخواهد کرد. او با اشاره به دیدار 
اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلــس با وزیر امــور خارجه و 
مذاکره کننده ارشد کشورمان، اظهار کرد: 
نمایندگان مجلس که با گزارشات مختلف 
دیدگاه هــای گوناگون سیاســی روبرو 
هســتند و گاهی در بعضی موارد دیدگاه 
سیاسی بر دیدگاه کارشناسی آن ها غلبه 
کرده اســت، لذا تصمیم گرفتند موضوع 
خروج یا عدم خروج از خطوط قرمز را به 
طور مستقیم از دهان مذاکره کننده ارشد 
و وزیر امور خارجه کشور بشنود. بر همین 
اســاس، نمایندگانی که در این موضوع 
دارای دغدغه بودند، همــه نگرانی های 
خود را ابراز و پاسخ لازم کارشناسی را از 
وزیر امور خارجه و معاون سیاسی ایشان، 
به طور مســتقیم دریافت کردند و به این 
نتیجه رســیدند که تیــم مذاکره کننده 
بسیار دقیق عمل کرده و از خطوط قرمز 

تخطی نکرده است.
صدرالحسینی در پایان خاطرنشان کرد: 
به نظر می رســد دغدغه هــای انقلابی 
نمایندگان نیز کاملا مرتفع شــده و این 
اقدام پســندیده از جانــب وزارت امور 
خارجه و کمیســیون مربوطه، می تواند 
در تسریع مذاکرات و آرامش ذهنی مردم 
کشــور، تاثیرات مثبت و مســتقیمی را 

داشته باشد.

با آغاز حمله روسیه به اوکراین به عنوان 
کشوری با توان هسته ای بالا یکی از سوالات 
مهم در میان افکار عمومی جهان و منطقه 
روپا، وضعیت صنعت هسته ای این  شرق ا
کشور و نگرانی  در مورد بروز هر نوع حادثه 

در این تاسیسات است.
قدامات و عملیات نظامی  ینکه ا  با وجود ا
ین کشور تحت  در نزدیکی نیروگاه های ا
کنترل است و نگرانی های اولیه رفع شده 
ما کارشناسان و صاحب نظران نسبت به  ا
ادامه جنگ و درگیری در اوکراین به شدت 

هشدار می دهند.
به گزارش ایسنا، در هفته دوم حمله روسیه 
به اوکراین در نتیجه گلوله باران نیروگاه 
"زاپوریژیا" از سوی نیروهای روسی، این 
نیروگاه دچار آتش سوزی شد و در اثر آن 
یک واحد تولید برق این نیروگاه آسیب دید 
و بخشی از آن آتش گرفت. اگر این نیروگاه 
در اثر این حملات منفجر می شد، اثر آن 
1۰ برابر بیشتر از خسارتی بود که نیروگاه 

چرنوبیل داشت.
توان  با  ینکه روسیه کشوری  ا با وجود 
هسته ای و نیروگاه های قدرت اتمی است و 
از قوانین و مقررات بین المللی عدم تهدید و 
حمله به تاسیسات اتمی به خوبی آگاه است 
ین کشور به سمت  ما حملات نیروهای ا ا
نیروگاه های اتمی فعال اوکراین قابل توجه 
بود و نشان می داد که روس ها در رسیدن به 

خواست شان در اوکراین جدی هستند. هر 
چند روند حملات به سرعت کنترل و روالی 
ما این موضوع باعث شد تا  منطقی یافت ا
در سراسر جهان نگرانی های جدی در این 

رابطه ایجاد شود.
حمله یک کشور سر تا به پا هسته ای به 
کشوری با تاسیسات فعال اتمی که در خود 
خاطره تاریک و تلخ "چرنوبیل" را حمل 
می کند، نشان می دهد، جهان دیگر جای 
لمللی که  نین بین ا تکاء به قوا مطمئنی با ا
نیم قرن پیش یا بیشتر وضع شده،  نیست؛ 
قوانینی که هر نوع حمله به تاسیسات اتمی 

را منع می کند.
اوکراین به شدت به انرژی هسته ای وابسته 
است و 15 راکتور این کشور حدود نیمی از 
برق این کشور را تامین می کند. علاوه بر 
این این کشور از تامین کنندگان مهم برق 
نه  ینی ها به پشتوا وکرا ید ا روپاست. شا ا
تاسیسات اتمی شان تصور نمی کردند که 
روسیه به این کشور حمله کند اما واقعیت 

چیز دیگری را نشان داد.
در ادامه تلاش داریم، با توجه به اهمیت 
ین  ا به  روسیه  و حمله  ین  وکرا ا مسئله 
نرژی  ه به تاریخچه ا کشور، نگاهی کوتا

هسته ای در این کشور  داشته باشیم.
 توسعه هسته ای در سال 1۹۷۰ و زمانی که 
ز اتحاد جماهیر شوروی  اوکراین بخشی ا
بود با ساخت نیروگاه چرنوبیل آغاز شد. 
اولین واحد در سال 1۹۷۷ راه اندازی شد و 
واحد 4 در سال 1۹8۳ در مدار قرار گرفت. 
ز حادثه چرنوبیل در سال 1۹8۶  پس ا

ساخت واحدهای 5 و ۶ در سال 1۹8۹ 
ین صنعت در طول سال هایی  لغو شد. ا
ز اتحاد جماهیر شوروی سابق  که کشور ا
یان  ند. در پا ر ما یدا مستقل شد، نسبتا پا
سال 1۹۹5 زاپروژ ۶ به شبکه متصل شد 
 5۷۰۰ ین مجتمع با ظرفیت خالص  و ا
مگاوات به بزرگترین نیروگاه هسته ای اروپا 
تبدیل شد. )دومین مجتمع بزرگ در حال 
نسه با ظرفیت خالص  ولینز در فرا کار گرا

54۶۰ مگاوات است(.
 ۲۰۰4 کتبر  ا و  آگوست  در  نهایت  در 
4 نیز  ۲ و رونو  واحدهای خملینتسکی 
به ترتیب به شبکه متصل شدند و ساخت 
یان  ا به پا و ساز طولانی و منقطع خود ر
رساندند و 1۹۰۰ مگاوات به ظرفیت تولید 
نحوی  به  تا  کردند  اضافه  ه  نیروگا ین  ا
جایگزین از ظرفین از دست رفته به علت 
بسته شدن واحدهای 1 و ۳ چرنوبیل در 

سال 1۹۹۶ و ۲۰۰۰ شود.
انرژیهستهایبعدازاعلام

استقلال
کتورهای  را ولیه  ا طراحی  عمر  طول 
ما کارهایی  روسیه ۳۰ سال بوده است ا
فزایش طول  مکان ا نجام شده است تا ا ا
 ۲۰۲1 ا فراهم کند. در سپتامبر  عمر ر
ین  وکرا نرژی هسته ای ا شرکت دولتی ا
قراردادی با شرکت وستینگهاوس آمریکا 
برای ساخت 4 راکتور AP1000 در سایت 
های مستقر در این کشور امضا کرد. از آن 
زمان به بعد "انرگواتم" برنامه هایی را برای 

کتورهای بیشتر به منظور تحقق هدف  را
تامین ظرفیت برق هسته ای به میزان 
۲4 گیگاوات تا سال ۲۰4۰ ترسیم کرده 
ین برنامه ها بررسی  ز جمله ا است که ا
امکان استقرار راکتورهای کوچک مدولار 

از شرکت آمریکایی NuScale است.
چگونگیتامینسوختهستهای

نیروگاهها
سوخت  کننده  تامین  دو  به  ین  وکرا ا
و  روسیه  تول"  " رد؛  دا دسترسی 
. از سیاست های  "وستینگهاوس" آمریکا
قابل توجه این کشور دخالت شرکت های 
روپایی در صنعت هسته ای و نیروگاهی  ا
ز استقلال بوده است که نشان  خود بعد ا
می دهد اوکراین در این زمینه نیز تمایل 
داشته است تا لزوما به روسیه وابسته نباشد. 
البته بیشتر سوخت در راکتورهای اوکراین 
توسط "تول" )TVEL( تولید می شود، اما 
این کشور در سال های اخیر پروژه ای در 

بع  نجام برای تنوع بخشیدن به منا حال ا
ز اواسط سال  سوخت خود داشته است. ا
۲۰۲1، شش راکتور از 15 راکتور اوکراین 
ز سوخت تولید شده توسط  با استفاده ا
وستینگهاوس که کارخانه آن در وستروس 

در سوئد واقع شده کار می کنند.
به گزارش ایسنا، محمد البرادعی مدیرکل 
تمی  ا نرژی  ا لمللی  ا بین  نس  ژا آ پیشین 
در یادداشتی نوشت: ورای خونریزی و 
به  روسیه  حمله  مورد،  بی  تخریب های 
اوکراین خطر نشت تشعشعات و حتی جنگ 
هسته ای را نیز افزایش داده است. جهان 
که طی یک پنجره کوتاه صلح در اوایل دهه 
1۹۹۰ به درس های جنگ سرد توجه نکرد، 

اکنون با عواقب آن زندگی می کند.
ینی و  وکرا ز تحلیلگران ا مروز بسیاری ا ا
گر  ین فکر می کنند که ا لمللی به ا بین ا
این کشور زرادخانه هسته ای خود را حفظ 
ز  کرده بود، آیا باز هم روسیه به راحتی ا
لبته  ین کشور عبور می کرد؟ ا مرزهای ا

ین  وکرا بسیاری معتقدند زنگ ها برای ا
در سال ۲۰14 و حمله روسیه به کریمه 
نواخته شد. از همان زمان بود که برخی از 
مقامات دولتی اوکراین از لزوم تلاش برای 
دوباره تبدیل شدن این کشور به یک قدرت 

هسته ای سخن گفتند.
هر چند اوکراین میراث دار اتحاد جماهیر 
شوروی در منافع و مضار انرژی اتمی است، 
اما رویکرد و سیاست هایش از بعد فروپاشی 
رد تا هر  شوروی نشان داده که تمایل دا
کند.  حرکت  غرب  سمت  به  بیشتر  چه 
ز خواست خود  ین ا وکرا با عقب نشینی ا
تو در جریان حملات  برای پیوستن به نا
ز  ا بسیاری  ین کشور،  ا به  روسیه  اخیر 
ز  ینی بیش ا وکرا مقامات و کارشناسان ا
پیش معتقدند که باید برای دوباره تبدیل 
شدن به یک قدرت هسته ای تلاش کرد؛ تا 
با تکیه بر آن بتواند مانع از تهدید منافع و 
امنیت ملی اوکراین و استقلال در انتخاب 

سیاست های راهبردی اش شود.

انرژی هسته ای؛ دروازه اوکراین 
به سمت غرب

مجمع جهانی بیداری اسلامی در بیانیه ای حملات رژیم صهیونیستی به 
نمازگزاران مسجد الاقصی را محکوم کرد.

به گزارش ایسنا، مجمع جهانی بیداری اسلامی طی بیانیه ای ضمن محکوم 
کردن حملات رژیم غاصب صهیونیستی و هتک حرمت نمازگزاران 
مظلوم در مسجد الاقصی تاکید کرد: چشم های مسلمانان جهان بار دیگر 
در روزهای اخیر شاهد هتک حرمت ارزش های مقدس آنان و تعرض به 
مسجد الاقصی در ماه مبارک رمضان توسط نظامیان و نیروهای امنیتی 
رژیم صهیونیستی بود و مجمع جهانی بیداری اسلامی این اقدامات 
تجاوزگرانه و جنایات جدید رژیم صهیونیستی را محکوم و مقاومت ملت 

فلسطین در برابر صهیونیست ها را ستایش می نماید.
بی شک مبارزه با اشغالگران، حق مشروع، بدیهی و طبیعی مردم بی 
دفاع فلسطین و پاسخی در قبال تعرض های مکررصهیونیست ها به 
اماکن مقدسه بیت المقدس و جنایات و تجاوزات مستمر رژیم غاصب 
صهیونیستی علیه مردمی است که تحت مضایق و محرومیت های شدید 

در قدس شریف و سایر اراضی فلسطین قرار دارند.
مجمع جهانی بیداری اسلامی با تاکید بر لزوم واکنش جهانی به جنایات 
اخیر رژیم صهیونیستی بار دیگر از همه ملت ها، نخبگان و مجامع بین المللی 
و اسلامی می خواهد تا در جهت تامین امنیت مردم فلسطین بر اساس اصل 
دفاع مشروع از خود در مقابل اشغال و تروریسم رژیم آپارتاید صهیونیستی، 
عمل کرده و مانع تجاوزات و جنایات وحشیانه صهیونیست ها در فلسطین 
شوند که بر اساس وعده الهی پیروزی با مردم فلسطین است و امت اسلامی 

شاهد مجازات عوامل این جنایات خواهد بود.

گزارش
ایسنا

مجمعجهانیبیداریاسلامی:

مبارزه با اشغالگران، حق مشروع 
مردم فلسطین است

رئیسجمهوردرجلسهستادملی
مقابلهباکرونا:

تولیدکنندگانواکسنکرونا
میتوانندمازادنیازکشوررا

صادرکنند

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه روسیه 
از شکل گیری اسرائیل دوم در منطقه جلوگیری می کند، گفت: دور جدید 
انتفاضه در فلسطین با قیام مردمی و عملیات مسلحانه سازمان دهی شده 
آغاز می شود. به گزارش ایسنا، اردشیر مطهری در یک رشته توییت در 
صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: »آمارهای منتشر شده از سوی 
بانک مرکزی نشان می دهد که روند کاهشی تورم ادامه دارد و در سال 
جدید ارزش پول ملی تقویت می شود. ایران نفت می فروشد و دلار وارد 

می کند و اینک از فروش نفت به ریال سخن می گوید.
روسیهازشکلگیریاسرائیلدومدرمنطقه

جلوگیریمیکند.
دور جدید انتفاضه در فلسطین با قیام مردمی و عملیات مسلحانه سازمان 
دهی شده آغاز می شود. یمنی ها متاثر از انقلاب اسلامی نقش خود در 

تعیین و افزایش قیمت نفت را به رخ جهان می کشند.
آیا وقت آن نرسیده "رویاهای کودکانه بستن با کدخدا" را کنار بگذارند و 
باور کنند جمهوری اسلامی ایران یادگار امام راحل با رهبری خردمندانه 

مقام معظم رهبری قدرت نوظهور در عرصه بین الملل است؟«

مطهری: روسیه از شکل گیری اسرائیل 
دوم در منطقه جلوگیری می کند

بـه گـزارش خبرنـگار سیاسـت خارجـی ایرنـا، »گفتم 
آقاجان دوران بزن دررو گذشـته، بزنید می خورید«، این 
جمله رهبر معظم انقلاب مبنای نگاه جمهوری اسلامی 
بـه امنیـت ملـی خـود در جهـان کنونـی اسـت و ایران 
اجازه نخواهـد داد ماجراجویی های رژیم صهیونیسـتی 
در منطقـه آن را بـه خطر انـدازد. هـر مُخلِ ایـن امنیت 
به قاطعانه ترین شـکل ممکـن پاسـخ داده خواهد شـد 
و این مهم باید از سـوی همسـایگان ایران هـم فهمیده و 

محترم شـمرده شـود. 
خطوطقرمزایرانواصل
»پایاندورانبزندررو«

چهار دهـه تلاش شـبانه روزی برای حراسـت از مرزهای 
ایـران با وجـود تمام تحریم هـا و کارشـکنی ها و تحمیل 
هشـت سـال جنـگ و بیسـت سـال تحریـم، اکنـون 
جمهوری اسـلامی را در نقطه ای از معـادلات بین المللی 
قرار داده اسـت که اجـازه هیچ گونـه تعرضی بـه خاک و 
مرزهایش را از سـوی هیچ کشـور و منطقـه ای نمی دهد 
و در صـورت وقـوع چنین تعرضـی در زمـان و مکانی که 
تشخیص دهد، پاسـخ خواهد داد. این قاعده در دکترین 
جمهوری اسـلامی از سـوی رهبر معظم انقـلاب بارها و 
با ادبیات مختلف بیـان و مـورد تاکید قرار گرفته اسـت. 
حضرت آیت الله خامنه ای سـال 8۶ در دیدار با کارگزاران 
نظام بـه موضـوع تهدیـدات رئیس جمهور وقـت آمریکا 
علیه ایران اشـاره و تصریح کردند: »آن کسانی که تهدید 
می کنند، این را باید فهمیده باشـند، حـالا هم بفهمند؛ 
تهدید نظامـی ایران و تعـرض نظامی به ایـران به صورت 
بزن و در رو، دیگر ممکن نیسـت. هر کس تعرضی بکند، 
بشـدت عواقب آن تعرض دامنگیر او خواهد شـد«. رهبر 
انقلاب سال ۹4 و در دیدار با معلمان و فرهنگیان سراسر 
کشـور هم بار دیگر بـه این موضوع اشـاره و خاطرنشـان 
کردنـد: »گفتـم دوران بـزن ودررو تمـام شـده؛این جور 
نیسـت کـه شـما بگوییـد میزنیـم و در میرویـم؛ نخیر، 
پاهایتان گیـر خواهد افتـاد و ما دنبال میکنیـم. این جور 
نیسـت که ملتّ ایران رهـا کند کسـی را کـه بخواهد به 

ملتّ ایران تعرّضـی بکند؛ مـا دنبال خواهیـم کرد«. 
تمامیتارضیعراقدرگروامنیتایران

نگاه واقع بینانـه به تحـولات منطقه از یک سـو و تجربه 

سـال ها ایسـتادن بر خطوط قرمز، جمهوری اسـلامی 
را به این باور رسـانده اسـت کـه در حراسـت از مرزهای 
خود بایـد قاطـع بـوده و هیـچ اغمـاض و مسـامحه ای 
نداشـته باشـد و هرگونه تحرکی ضـد منافـع و امنیت 
خـود در منطقـه را برنتابـد. به ویـژه اگر همسـایگانش 
در ایجاد آن تحرک نقش مسـتقیم یاغیرمسـتقیم ایفا 
کنند. بـه همیـن دلیـل اسـت کـه در مواجه بـا برخی 
اقداماتـی کـه از سـوی همسـایه غربـی خـود؛ عـراق و 
اقلیـم کردسـتان آن صـورت گرفـت، قاطعانه تریـن 
رویکرد را پیـش گرفت و اجازه نداد رژیم صهیونیسـتی 
بیـش از ایـن اربیـل را بازیچـه خـود قـرار دهد. سـپاه 
پاسـداران انقلاب بامداد ۲۲ اسـفند ماه سال گذشته، ۲ 
پایگاه سـازمان اطلاعات و عملیات ویژه)موسـاد( رژیم 
صهیونیستی در اربیل عراق را موشـک باران کرد.  آنچه 
رئیس جمهور در دیـدار روز پنجشـنبه ۲5 فروردین، با 
وزیر خارجه عراق، مـورد تاکید قـرار داد، برهمین مبنا 
است. آیت الله »سـید ابراهیم رئیسـی« در دیدار با فواد 
حسـین بر انتظارات جدی تهران از کشورهای همسایه 
به ویژه عراق اشـاره و تصریح کرد: »جمهوری اسـلامی 
ایـران بـرادری خود را نسـبت بـه همسـایگان در عمل 
ثابت کـرده و دوسـت دوران رزم بوده و نه فقط دوسـت 
دوران بـزم، و لـذا انتظـار داریـم کشـورهای همسـایه 
نیز نسـبت به توطئه های دشـمنان هوشـیار باشـند و 
عراق اجـازه هیچ گونه حضـور مخلّ امنیـت جمهوری 
اسـلامی ایـران را چـه در مناطـق تحت کنتـرل دولت 
فدرال چـه در نواحی تحـت هدایت اقلیم کردسـتان را 
ندهد«.  رئیـس شـورای عالی امنیـت ملی با یـادآوری 
پیام یکی از مقامات ارشـد اقلیم کردسـتان عـراق به  او 
مبنی بـر اینکه اگـر حاج قاسـم سـلیمانی نبـود اقلیم 
کردسـتان نبود اشـاره کردند که متاسـفانه اقلیم دچار 
غفلت هایی شـده اسـت ولی جمهـوری اسـلامی ایران 
تحرکات رژیم صهیونیسـتی را با دقت تحـت نظر دارد 
و همـکاری با این رژیـم کودک کش قابل پنهـان کردن 
نیسـت و بـه هیچ عنـوان اجـازه نمی دهیـم که آنهـا از 
طریق هیـچ کشـوری از جملـه عـراق، امنیـت منطقه 
را بـه خطـر بیاندازنـد«.   ایـن موضـع در دیـدار وزیـر 
امـور خارجه ایـران بـا همتـای عراقی خـود هـم تکرار 
شـد و »حسـین امیرعبداللهیـان« تأکید کـرد: »ایران 
نمی تواند بپذیرد از مرزهای خود از سـوی آمریکا، رژیم 
صهیونیستی و عناصر تروریسـت و تجزیه طلب تهدید 
شـود و امنیـت اش در مخاطـره قـرار گیـرد«.  سـردار 

»اسـماعیل قاآنـی« فرمانـده سـپاه قـدس هـم ضمن 
یادآوری مسـئولیت همسـایگی در قبال امنیـت ایران؛ 
تصریح کرد: »خودمان هم دسـت بسـته نیسـتیم. اگر 
به منافع این نظـام در هـر کجای عالـم تعرضی صورت 
بگیرد، پاسـخ جـدی خواهیـم داد. مـا خـوب می دانیم 
شـما کجا هسـتید. در اربیـل خیلی از کسـانی کـه در 
کنارتـان زندگـی می کردنـد، نمی دانسـتند پایـگاه 
شماسـت اما تحـت رصـد مـا بودیـد. بنابرایـن هرکجا 
که تشـخیص بدهیـم حتمـا برخـورد جـدی بـا رژیم 
صهیونیسـتی می کنیم و آن ها کوچکتر از آن هسـتند 

که بـا مـا همـاوردی کنند«.
هشدار؛بغدادقربانیغفلتاقلیمنشود

البتـه رصـد تحـولات منطقـه در روزهـای پایانی سـال 
گذشـته، ایران را به این نتیجه رسـاند که منشا تحرکات 
جاسوسـی-نظامی علیه تهـران این بـار اربیـل در اقلیم 
کردسـتان عراق اسـت. پذیرش وجـود موضوعات مُخل 
امنیت ایـران در عراق، بـه ویـژه در اقلیم کردسـتان این 
کشـور، می تواند آغـاز راهی بـرای رفع این عوامل باشـد 
به شـرط آنکـه اقلیـم و مسـئولان آن از تبعات داشـتن 
»سَروسِـر« با با ایـن مخـلان آگاه بـوده و در ایـن زمینه 
غفلـت نورزنـد و بـا مـرور گذشـته ای نـه چنـدان دور از 
حضور داعـش در موصل و نحوه مواجهه سـردار شـهید 
قاسـم سـلیمانی بـا تهدیداتـی کـه از سـوی ایـن گروه 
متوجه اقلیم بود، به این نتیجه برسـند کـه امنیتی که با 
تکیه بر مقرهای موسـاد به وجـود آید، نمی توانـد مدام و 
مداوم باشد. واقعیت آن اسـت که جمهوری اسلامی هم 

مانند هر کشـور مسـتقل و مقتـدری اجازه نخواهـد داد 
خاک همسـایه هم مـرزش، به مقـر جاسوسـی و نظامی 
بزرگترین دشـمن خود تبدیل شـود. در این مسیر بیش 
از هر نهـاد و گروهی هـم از بغـداد و دولت مرکـزی عراق 
انتظـار دارد تـا اجـازه ندهـد روابـط تاریخـی، فرهنگی 
و سیاسـی دو کشـور قربانـی غفلـت شـماری در اقلیـم 

کردسـتان شود. 
هوشیاریدربرابرتارهایعنکبوت

دردیوارخاورمیانه
رژیم صهیونیستی به هر نیرنگی در پی گسترش حضور 
خود در خاورمیانه اسـت، گاهی با پیمان ابراهیم و گاهی 
با مقرهـای جاسوسـی در غرب و شـرق و شـمال غرب و 
جنوب شـرق ایـران. گاهی اهل سـنت و افغانسـتانی ها 
را علیـه جمهـوری اسـلامی تحریـک می کنـد و در پی 
نـزاع مذهبـی اسـت و گاهـی در سـوریه و عـراق در پی 
شـهادت فرماندهـان ایران. مقرهای جاسوسـی موسـاد 
در برخـی کشـورهای حاشیه نشـین خلیـج فـارس در 
حال تولید سـناریوهایی هسـتند تا ملت هـای منطقه و 
کشـورها را نسـبت به ایران بدبین کننـد و از آب گل آلود 
ایران هراسـی، شـاه ماهی شـکار کنند. حمله پهپـادی و 
ناشناس شـب گذشـته به مقر حشدالشـعبی در فاصله 
۲ شـهر اربیـل و موصل هـم تازه ترین فصل این سـناریو 
اسـت کـه ضـرورت هوشـمندی در برابـر آن را بیـش از 
گذشـته به مقامـات اربیـل و عـراق یـادآور می شـود تا 
بیش از این تارهای سسـت عنکبوت رژیم صهیونیستی 

دیوارهـای خاورمیانه را آلوده نسـازد.

تمامیت ارضی عراق چگونه در گرو
 امنیت ایران است

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

جلسه ســتاد ویژه رفع موانع، تقویت و توسعه شرکت 
های دانــش بنیان در حــوزه وزارت بهداشــت صبح 
دیروز)شــنبه( به ریاســت معاون اول رئیس جمهور 
برگزار و بر تولید و مســتند ســازی علمی محصولات 
دارویی و تجهیزات پزشــکی با کیفیت استاندارد بین 

المللی توسط شرکت های دانش بنیان تاکید شد.
به گزارش ایســنا، در این جلســه که وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، معاون علمی و فناوری رئیس 

جمهور و مسئولان دســتگاه های این دو حوزه حضور 
داشتند، دکتر محمد مخبر با اشاره به ظرفیت جامعه 
پزشــکی تحصیلکرده و به روز در کشــور تاکید کرد: 
تولید محصولات شــرکت های دانش بنیان در حوزه 
دارو، درمان و تجهیزات پزشکی با کیفیت و استاندارد 
جهانی و قیمت تمام شده مناسب، برای تامین نیازهای 
داخلی و ورود بــه بازارهای منطقه ای و کشــورهای 

همسایه اهمیت اساسی دارد.

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: وزارت بهداشت 
و همچنین معاونت علمــی و فناوری باید برنامه ریزی 
های لازم و زمان بندی شــده در راســتای تولیدات 
دانش بنیان در ایــن حوزه را هر چه ســریعتر تهیه و 

ابلاغ نمایند.
او همچنین بر ضرورت مستند ســازی علمی اینگونه 
محصولات برای ارائه در بازارهای بین المللی و جهانی 

تاکید کرد.

مخبر با اشــاره به اهمیت تولید و توزیع دارو در کشور 
افزود: باید مجوز هــای لازم ورود بخش خصوصی در 
این زمینه تسهیل شود چرا که وجود نیروهای زبده و 
تحصیلکرده و همچنین عزم جدی این شرکت ها برای 
کمک به بخش دارویی کشــور می تواند به شکوفایی، 
درآمدزایی و اشتغال زایی پایدار جوانان تحصیلکرده 

ایرانی کمک نماید.
معاون اول رئیــس جمهور ادامــه داد: دولت آمادگی 
دارد با تخصیص اعتبارات و با کمک تاسیس صندوق 
های خطرپذیر ، پشــتیبانی های لازم را از این بخش 

انجام دهد.
در ادامه این جلســه آیین نامه هــای حمایت از تولید 
دانش بنیان و اشتغال آفرین در حوزه سلامت به منظور 
توانمندسازی شرکت های دانش بنیان حوزه سلامت، 
افزایش کیفیت و بهــره وری از طریق تولیدات دانش 
بنیان، تاب آوری کشــور در حوزه ســلامت و توسعه 

زنجیره محصــولات دانش بنیان رقابــت پذیر بحث و 
بررسی شد.

به روز رسانی سبد واکسیناسیون داخل با تکیه بر توان 
مهندسی شرکت های دانش بنیان و تجربیات به دست 
آمده در دوران کرونا، بهبود توان کشور در حوزه تولید 
و صادرات محصولات سلامت محور، افزایش کیفیت ، 
مستند ســازی تولید و تجهیزات پزشکی در تراز بین 
المللی، تســهیل در صادرات داروهای تولیدی شرکت 
های دانش بنیان داخلی، کاهش هزینه تمام شده نظام 
سلامت، کاهش وابستگی به واردات محصولات سلامت 
محور، برنامه هوشمند ســازی زنجیره تامین خدمات 
و فرآورده های ســلامت محور  و تاکید بر محصولات 
با فناوری های نوین همانند ســلول هــای بنیادین و 
پزشــکی بازســاختی از جمله مواردی بود که در این 
جلسه در راستای حمایت از شرکت های دانش بنیان 

حوزه سلامت درباره آنها بحث و تصمیم گیری شد.

معاون اول رئیس جمهور:

مجوزهای ورود شرکت های دانش بنیان در حوزه محصولات 
دارویی و تجهیزات پزشکی تسهیل شود



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-3248۷4۷۷

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 
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چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

سنقر خاکستری

مشخصات ظاهری: این پرنده، 45 تا 5۶ سانتی متر طول دارد. پرنده ی 
نر به رنگ خاکستری کمرنگ، بال های باریک؛ که انتهای آن سیاه است، 
دمگاه سفید و شکم و زیر دم سفید مایل به خاکستری دیده می شود. پرنده ی ماده قهوه ای 
تیره، و دمگاه سفید، که روی دمش نوارهای سیاه عرضی دارد، دیده می شود. ماده ها از نرها 
بزرگترند و بال ها و دم اندکی پهن تر و زر تنه شان هر رنگ نخودی با راه راه های طولی پهن 

به رنگ قهوه ای استن. پرنده ی نابالغ نر شبیه ماده است.
صدا: صدای این پرنده، هشدار دهنده است و هنگام نمایش های جنسی، شبیه »که – که 

–که « یا »کک-کک- کک-« شنیده می شود.
زیستگاه : این پرنده در مناطق تالابی- نیزار، استپ های چمنزار و سواحل به سر می برد و 
روی زمین، علفزارها یا زمین های کشاورزی و باتلاق ها آشیانه می سازد. در ایران، زمستان 

ها، در نقاط به جز بلوچستان، به وفور دیده می شود.
خفاظت: چنین به نظر می رسد که جلوگیری از تخریب تالاب ها و مناطق زیستی این پرنده 

برای حفاظتشکافی است./کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارزدیچیتال

آگهیاستخدامدراستانکرمان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت های شغلی:مهندس صنایع
شرایط احراز:

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

آشنایی با برنامه ریزی تولید و بالانس خط/تسلط به ساختارسازی 
و سیستم ها و روش ها

آشنایی به مسائل فنی/توانایی حل مسئله/فرآیندسازی و بهینه 
سازی

آشنایی با نگهداری و تعمیرات/مسلط به office/متعهد و 
مسئولیت پذیر

مزایا
پیشرفت کاری/حقوق ثابت/بیمه/اضافه کاری

 متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 
»ای-استخدام« ارسال نمایند.

استخدام بنه سبز کرمان

عکسنوشت

واحد یک بخار نیروگاه شهید سلیمانی پس 
از انجام تعمیرات اساسی یک صد هزار ساعت 
توسط متخصصان داخلی با موفقیت به شبکه 

سراسری پیوست.
رضا کاویانی معاون مهندسی و برنامه ریزی 
نیروگاه شهید سلیمانی با اعلام این خبر 
گفت:پس از انجام تعمیرات اساسی واحد ۱ 
بخار نیروگاه این واحد بخار راه اندازی و با شبکه 

سراسری سنکرون گردید.
او افزود:واحد ۱ بخار که با هدف تعمیرات 
یک صد هزار ساعته از مدار خارج گردیده 
بود پس از دمونتاژ تجهیزات اصلی و جانبی 
واحد بخار از قبیل:توربین ،ژنراتور ،بویلرهای 
بازیافت حرارتی HRSG، سیستم ACC و… 
و انجام عملیات های تست، بازدید و رفع عیب 
از تجهیزات مذکور و مونتاژ آن ها به چرخه 

تولید بازگشت.

مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان 
بافت از راه اندازی تعاونی تامین نیاز صنایع دستی هنرمندان 
روستای بیدکردوییه این شهرستان در رشته گلیم بافی این 

شهرستان خبر داد.
علی نجفی نژاد اظهار کرد: »این تعاونی با ۱۳۰ عضو که همه 
آنها از تولیدکنندگان و بافندگان گلیم هستند از امروز در 
این شهرستان آغاز به کار کرده است و کسانی که علاقمند 
هستند در این تعاونی عضو شوند به هیات مدیره تعاونی 

مذکور مراجعه کنند. «
مدیر میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی شهرستان 

بافت افزود: »آموزش، معرفی صنعتگران به بانک های عامل 
برای دریافت تسهیلات کم  بهره و حضور در نمایشگاه های 
ملی و بین المللی از عمده مزیت های عضویت در این تعاونی 
است.« او بیان کرد:»تهیه وسایل، تجهیزات، ماشین آلات 
و دیگر نیازمندی های اعضا این تعاونی به شکل مقرون  به 
صرفه از دیگر اقداماتی است که از طریق تعاونی تامین نیاز 

صنایع دستی انجام خواهد شد.«
نجفی نژاد خاطرنشان کرد:»در حال حاضر پنج هزار بافنده 
گلیم در روستای بیدکردوییه شهرستان بافت مشغول به 

فعالیت هستند.«

نماینـده مـردم شهرسـتان های ارزوئیـه، بافـت 
و رابـر در مجلس شـورای اسـلامی در دیـدار با 
مدیـر کل آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمان از 
برگـزاری کنکور سراسـری ۱۴۰۱ بـرای اولین 

بـار در شهرسـتان ارزوئیـه خبر داد.
للـه محمـدی، در دیـداری صمیمـی بـا  صمدا
مدیـر کل آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمـان، 
گفـت: عـدم برگـزاری کنکـور سراسـری در  
ز مهـم تریـن  ئیـه،  یکـی ا و رز شهرسـتان ا
دغدغـه هـای دانـش آمـوزان و والدیـن در این 
شهرسـتان بـود کـه داوطلبـان مجبـور بودنـد 
بـرای شـرکت در آزمـون سراسـری بـا صـرف 
هزینـه زیـاد، طـی مسـافت طولانـی بیـش از 
۱۰۰ کیلومتـری و اسـترس دیـر رسـیدن بـه 
آزمـون، بـه شهرسـتان همجـوار، شـهر بافـت 

نـد. برو

ره کل  دا بـا مسـاعدت ا : و خاطرنشـان کرد ا
زمان  سـا فقـت  ا مو و  پـرورش  و  مـوزش  آ
سـنجش و آمـوزش کشـور، بـرای اولیـن سـال 
شـاهد برگـزاری کنکـور سراسـری ۱۴۰۱ در 

هیـم بـود. ئیـه خوا و رز شهرسـتان ها ی ا
ینـده شهرسـتان های  للـه محمـدی نما صمدا
تمـام  تصریح کرد: بـر  ا ر و  ئیـه  و رز ا فت، با
ز قبیـل  مه ریزی هـای لازم ا تمهیـدات و برنا
امکانـات رفاهـی و سرمایشـی بـرای برگـزاری 
کنکـور در ایـن شـهرها تـدارک دیـده شـده و 

نجـام خواهـد شـد. ا
محمـدی اظهارکرد:پراکندگی مناطـق مختلف 
و فاصلـه زیـاد مناطـق این شهرسـتان بـا مرکز 
شهرسـتان بافـت، در هنـگام برگـزاری کنکور، 
نـش  ا بـرای دا نـی ر ا و سـترس فرا هزینـه و ا

آمـوزان کنکـوری همـراه داشـته اسـت.

سرپرسـت معاونـت توانبخشـی اداره کل بهزیسـتی اسـتان کرمـان گفـت: 
سـتفاده  زخدمـات ا کـز بهزیسـتی ا وتیسـمی در مرا حـدود ۳۰۰نفـر ا

 . می کننـد
احمـد شـفیعی سرپرسـت معاونـت توانبخشـی اداره کل بهزیسـتی اسـتان 
کرمـان گفـت: تشـخیص بـه موقـع و درسـت در او تیسـم نقـش اساسـی 

یفـا می کنـد . ا
 او گفـت: تشـخیص بـه موقـع و درسـت در اوتیسـم نقـش اساسـی ایفـا 
می کنـدو آگاه سـازی و اطـلاع رسـانی بـه هنـگام در خصـوص اوتیسـم از 
مهمتریـن راهکار هـای تشـخیص درسـت و مداخلـه تخصصـی اثـر بخـش 
در توانمنـد سـازی افـراد درگیـر بـا ایـن اختـلال اسـت کـه هفتـه جهانی 

اوتیسـم از بهتریـن فرصت هـا بـرای ایـن منظوراسـت.
بـه گفتـه او در کرمان یـک مرکز توانبخشـی شـبانه روزی اسـت کـه اولین 
و مجهزتریـن مرکـز شـبانه روزی در کشـور اسـت کـه خدمات ویـژه ای به 

ایـن افـراد می دهد.
احمـدی گفـت: بچه هـای کـه اختـلال اوتیسـم دارنـد بایـد حتمـا در کنار 
خانواده باشـند و بـه تنهایـی در جامعـه نمی توان ایـن افراد را نگه داشـت.

 او گفت:همچنیـن مرکـز امـام علـی کرمـان مجهزتریـن مرکـز اوتیسـم در 
ایران اسـت و خدمـات ویـژه ای ماننـد ورزش هـای ویـژه این افـراد وحتی 

اسـب سـواری را بـه ایـن افـراد آمـوزش می دهد.
او می گویـد: مراکـز دیگـری نیـز در کرمـان اسـت کـه خدمـات خوبـی بـه 

افـراد اختـلال اوتیسـم ارائـه می دهنـد.
بـه گفتـه او برنامه هـای هفتـه جهانـی اوتیسـم امسـال علـی رغم شـرایط 

ومحدودیت هـای ناشـی از کرونـا پـر رنـگ وقابـل قبـول برگزار شـد.
احمـدی می گوید:برپایـی غرفه هـای اطـلاع رسـانی، غربالگـری و مشـاوره 
در پـارک مـادر، دعـوت از مراکز اوتیسـم ماننـد مرکز مسـیر روشـن و مهر 
آفتـاب در کنـار مرکـز اوتیسـم امـام علـی وسـایر فعـالان این حـوزه برای 
توزیع کتابچـه، بروشـور، پوسـتر های تدوین شـده در زمینه اطلاع رسـانی 

اوتیسـم از جملـه ایـن برنامه هـا بود.

 بازگشت تعدادی از گونه های حیات
وحش به طبیعت

تعـدادی از گونه هـای ارزشـمند حیات 
وحش پس از تیمـار و بازپروری توسـط 
سـازمان مردمـی حفاظـت از حیوانات 
کشـور در زیسـتگاه های طبیعـی البرز 
بـه طبیعـت بازگشـتند. ایـن گونه هـا 
شـامل تعدادی عقاب طلایی، سـارگپه،  
کبـک و لاک پشـت بودند کـه از منطقه 
طالقـان به سـازمان مردمـی حفاظت از 
حیوانـات کشـور منتقـل شـده و بعد از 
تیمـار و بازپـروری، بـا حضـور جمعـی 
از حامیـان حیات وحـش در ارتفاعـات 

طالقان رهاسـازی شـدند.

رنا
: ای

بع
من

واحد بخار نیروگاه شهید 
سلیمانی کرمان وارد 

مدار شد

راه اندازی تعاونی تامین نیاز صنایع دستی روستای بیدکردوییه بافت

برگزاری کنکور سراسری 14۰1 برای اولین بار در ارزوئیه

حدود 3۰۰بیمار اوتیسمی ازخدمات بهزیستی 
استفاده می کنند

خبر

استاندار کرمان با بیان اینکه تاکید ستاد ملی کرونا بر آموزش 
حضوری است گفت: دانشگاه های این استان باید پیگیر حل 
مشکلات دانشجویان خوابگاهی بوده و زیرساخت لازم برای 

آموزش حضوری فراهم شود.
علی زینی وند در جلسه ستاد مدیریت بیماری کرونا در 
استان کرمان با بیان اینکه همچنان واکسیناسیون مردم در 
برابر بیماری کرونا مورد تاکید است گفت:در شرایط فعلی 
واکسیناسیون تنها راه ایمن سازی بدن در برابر کرونا است و در 
کشور افزایش اقبال واکسیناسیون داریم و در استان کرمان حتما 

باید مردم به این کار تشویق شوند.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه آموزش حضوری دانش آموزان 
و دانشجویان در مدارس و دانشگاه ها در حال انجام است افزود: 

باید دغدغه خانواده ها نسبت به رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
برطرف شود. او با بیان اینکه تاکید ستاد ملی کرونا بر آموزش 
حضوری است گفت: دانشگاه ها باید پیگیر حل مشکلات 
دانشجویان بوده و پیگیری کنند که مشکل خوابگاه دانشجویان 

شهرستانی برطرف شود.
استاندار کرمان در ادامه با اشاره به فرارسیدن شب های قدر 
افزود: مصوبات برگزاری آیین لیالی قدر توسط سازمان تبلیغات 
اسلامی با توجه به رنگ بندی شهرها، به مساجد و اماکن محل 

برگزاری مراسم اعلام می شود.
او بیان کرد: فعالیت ستاد کرونا همچنان ادامه دارد اما در 
برگزاری جلسات آن در استان ممکن است تغییراتی ایجاد شود 

که منتظر اعلام دستورالعمل هستیم.

استاندار کرمان: 
دانشگاه ها مشکلات خوابگاه های دانشجویی را برای آموزش حضوری برطرف کنند

عنوان کتاب: سندرم دختر خوب
نویسنده: بورلی انگل

مترجم: الهام احمدزاده
ناشر: نشر نون

چطور می توان از یک دختر خوب به یک زن قدرتمند تبدیل 
شد؟ بورلی انگل روانپزشک و روان درمانگر مطرح آمریکایی 
در کتاب سندروم دختر خوب باورها و طرز فکرهایی را که 
باعث بدرفتاری و سوء رفتار با زنان می شوند بررسی کرده و 
راهکار مشخصی را برای ریشه کن کردن و از بین بردن این 
ارائه  دوانیده  ریشه  زنان  باورهای غلطی که در عمق وجود 
تا  کرد  خواهد  کمک  زنان  به  شگفت انگیز  اثر  این  می کند. 
دست از خوب بودن بردارند، قوی باشند، از حق خود دفاع 

کنند و در برابر رفتارهای آزاردهنده بایستند.

فراخوان رقابت بین المللی 
Kuala عکاسی پرتره

Lumpur 2۰22 منتشر شد.
مهلت: 1۰ خرداد 14۰1

* عکاسی پرتره Kuala Lumpur، یک مسابقه جهانی 
توسط   ۲۰۰۹ سال  در  که  است  سالانه  پرتره  عکاسی 

Steven V-L Lee، عکاس مالزیایی ایجاد شد.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت برای تمامی عکاسان آماتور و حرفه ای بالای 1۶ 
سال از سراسر جهان آزاد است.

لینک ها و دانلود ها:
 Kuala وبسایت رقابت بین المللی عکاسی پرتره

Lumpur

کتاب

فراخوان

اطلاعیه تاسیس انجمن صنفی کارفرمایی
نمایندگیهاوفروشگاههایمجازایرانخودرواستانکرمان

بهاستنادماده1۳1خریدازخداوردیطیفاکتورقانونکاروآییننامهمصوب8۹/8/8هیئتوزیران،انجمن
صنفیباعنوانفوقدرشرفتاسیسمیباشد.

کلیهکارفرمایانشاغلدرصنفمزبوردرصورتتمایلبه
عضویت،ازتاریخانتشارایناطلاعیهظرفمدت۷روزمیتوانند
درخواستکتبیخودرابهنشانیکرمانزرندبلوارحاجقاسم

سلیمانینمایندگیایرانخودروسلطانییابهشماره
۳۳4۳۶00۶_0۳4ارسالیافاکسنمایند.

هیئتموسس:
1.ایمانسلطانی2.مسعودایرانمنش۳.محمدرسول

پرندهافشار
نمایندههیئتموسس:

ایمانسلطانیتلفن0۹1۳۶10412۳


